

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
Myanma Alinn Daily

## ငြိမ်းအေးသောစိတ်ရှိ

အာသဝေါကုန်ပြီးသော ရဟန္တာသည် တစ်စုံတစ်ယောက်အား စိတ်ဆိုးခြင်း၊ အမျက်ထွက်ခြင်းမရှိ၊ ငြိမ်သက်သောဣန္ဒြေ၊ ငြိမ်းအေးသော စိတ်ရှိကုန်၏။ မည်သို့သော အခြေအနေတွင် မည်သည့်အဖြစ်မျိုးနှင့် ကြုံတွေ့ရသည်ဖြစ်စေ၊ မိမိ၏ အတိတ်သံသရာက ပါလာသော ဝဋ်ကြွေးကြောင့်ဟု ခံယူလိုက်လျှင် စိတ်ချမ်းသာရာရ၏။

အရဟန္တာဝင်(ဓမ္မပဒ-၉၆)

၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်၊ သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၄ ရက် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့ အတွဲ (၅၈)၊ အမှတ် (၀၂၈)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ပုသိမ်တံတား အမှတ်(၂) ပန္နက်တော်တင် တွင်းတော်ဝန်း ရတနာပိုင်တိုင်စိုက်ထူခြင်း မင်္ဂလာအခမ်းအနားတွင် အမှတ်(၁)ပန္နက်တော် ရတနာပိုင်တိုင်ကို စက်ခလုတ်နှိပ် ပန္နက်တော်တင်ပေးစဉ်။ သတင်းစဉ်

## နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ချိုချို ပုသိမ်တံတားအမှတ်(၂) ပန္နက်တော်တင် တွင်းတော်ဝန်း ရတနာပိုင်တိုင်စိုက်ထူခြင်း အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် ပန္နက်တော်တင်ပေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဆွေ၊ ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ ဦးအုန်းမောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်၊ ဦးကျော်မျိုး၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်ဝင်းဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်မှ တပ်မတော်အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ထွက်ခွာရာ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့သို့ ရောက်ရှိကြသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးနှင့် အဖွဲ့အား ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမိုးအောင်၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ခိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးသန်းထွန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ် ဦးသိန်းရွှေ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပုသိမ်လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးတို့သည် ပုသိမ်တံတားအမှတ်(၂) ပန္နက်တော်တင် တွင်းတော်ဝန်း ရတနာပိုင်တိုင်စိုက်ထူခြင်း မင်္ဂလာအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ရန် အခမ်းအနားကျင်းပမည့်နေရာသို့ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် သွားရောက်ကြရာ လမ်းဘေး ဝဲယာတစ်လျှောက်၌ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဝန်ထမ်းများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြ သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးတို့သည် ပုသိမ်တံတားအမှတ်(၂) ပန္နက် တော်တင် တွင်းတော်ဝန်း ရတနာပိုင်တိုင်စိုက်ထူခြင်း မင်္ဂလာအခမ်းအနားသို့ တက် ရောက်သည်။ မင်္ဂလာအခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဆွေ၊ ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ ဦးဟန်ဇော်၊ ဦးအုန်းမောင်၊ စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ ❖

ပြည်တွင်း ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့ မောင်တောဒေသသို့ မြေပြင်ကွင်းဆင်း သတင်းရယူ



မိုဟာမက်ခရောက်အားအနိုင်ရရှိသည့် အောင်လအန်ဆန်အား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဂုဏ်ပြုစာလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေပေးအပ်



5 year Warranty

Marketed by:

AA Medical

ကမ္ဘာကျော်ဆေးကုမ္ပဏီ Roche မှ ထုတ်လုပ်သော အရည်အသွေးမြင့်သွေးချိုတိုင်းစက် Accu-Chek Performa နှင့် Accu-Chek Active အား AA Medical Products Ltd. မှ တင်သွင်းဖြန့်ချိနေပြီဖြစ်ပါသည်။

Customer Hotline: 01-9000674 (Ext: 100-400)

ACCU-CHEK®



# ရလဒ်နတ္ထိ တစ်ဖက်သတ်လုပ်ရပ်များ

လက်ရှိရခိုင်ပြည်နယ်အရေးသည် အာဆာအကြမ်းဖက်အုပ်စုက ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလနှင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လတွင် ရဲကင်းစခန်း ၃၀ နှင့် နယ်မြေခံတပ်ရင်းဌာနချုပ်တို့ကို ကြိုတင်အကွက်ချ စီစဉ်တိုက်ခိုက်ရာမှ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းသည် ဖုံးကွယ်၍မရသော ပကတိအမှန်တရားဖြစ်ပါသည်။ နေရပ်စွန့်ခွာသူ ထောင်ပေါင်းများစွာတို့ တစ်ဖက်အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံသို့ ထွက်ပြေးခဲ့ခြင်း၏ အခြေခံအကြောင်းတရားသည်လည်း ဤတိုက်ခိုက်မှုများအပေါ် အခြေခံဖြစ်ပေါ်လာသည့် အာဆာအကြမ်းဖက်အုပ်စု၏ ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်သည့် သတ်ဖြတ်မှုများကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။

အာဆာအကြမ်းဖက်အဖွဲ့သည် ဟိန္ဒူဘာသာဝင်ရွာသားတစ်ရာခန့် အပါအဝင် ရာပေါင်းများစွာသော အပြစ်မဲ့ပြည်သူတို့ကို သတ်ဖြတ်ခဲ့ပါသည်။ ဤသို့သတ်ဖြတ်ခံခဲ့ရသူများတွင် မွတ်စလင်များပင် ပါဝင်ပါသည်။ အာဆာ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့က အစိုးရကို ထောက်ခံသည်ဟူသောစွပ်စွဲချက်ဖြင့် ဘာသာတူမွတ်စလင်တို့ကိုပင် သတ်ဖြတ်ခဲ့ပါသည်။ အချက်အမှောင့် အင်အားစုတို့က ထောင်ပေါင်းများစွာသော နေရပ်စွန့်ခွာသူတို့ တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ ထွက်ပြေးခဲ့ကြရသည်ကိုသာ တစ်ဖက်သတ်မီးမောင်းထိုးပြောဆိုနေကြ သော်လည်း အမှန်တကယ်မှာမူ အပြစ်မဲ့ပြည်သူပေါင်းများစွာ တို့သည်လည်း မိမိတို့နေအိမ်တို့ကိုစွန့်ခွာ၍ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း တခြားဒေသများသို့ တိမ်းရှောင်ထွက်ပြေးခဲ့ကြရပါသည်။ လက်ရှိပဋိပက္ခသည် မွတ်စလင် တို့ကိုသာ ထိခိုက်စေခဲ့သည်မဟုတ်။ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ လူ့အသိုက်အဝန်းအားလုံးကို ထိခိုက်ခဲ့စေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဤသဘောသဘာဝနှင့်အညီ လူ့အခွင့်အရေးကိစ္စကိုကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ရာ၌လည်း လူ့အသိုက်အဝန်းအားလုံး၏ လူ့အခွင့်အရေးကိစ္စကို ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

သို့သော် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ လွတ်လပ်သောနိုင်ငံတကာအချက်အလက် ရှာဖွေရေးအဖွဲ့ (FFM) သည် အာဆာအကြမ်းဖက်အဖွဲ့က ခမောင်းဆိပ်ခွဲ ဟိန္ဒူဘာသာဝင် ၁၀၀ ဦးခန့် သတ်ဖြတ်ခဲ့သည်ကို ကျူးလွန်သူ မရေမရာဖြစ်လေဟန် ပုံဖမ်းထားသော်လည်း တစ်ဖက်၌ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့တို့က မွတ်စလင်တို့အပေါ် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများနှင့် ကျူးလွန်မှုများပြုလုပ်ခဲ့သည်ဟု တစ်ဖက်သတ် ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ပြီး ဖြစ်နေပါသည်။ ဤအချက်သည်လည်း အံ့ဩစရာမဟုတ်ပါ။ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ လွတ်လပ်သောနိုင်ငံတကာအချက်အလက်ရှာဖွေရေးအဖွဲ့ (FFM) စွဲစည်းမှုကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည့် လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်အမှတ် ၃၄/၂၂ ၌ မြန်မာနိုင်ငံ၊ အထူးသဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် တပ်မတော်နှင့် လုံခြုံရေးအဖွဲ့များ၏ မကြာသေးမီက လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုနှင့် ကျူးလွန်မှုများစွပ်စွဲချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ကျူးလွန်သူများကို အပြည့်အဝတာဝန်ယူမှုရှိစေရန်နှင့် ကျူးလွန်ခံရသူများအတွက် တရားနည်းလမ်းတကျ ဖြစ်စေရန် အခြေအနေနှင့်အချက်အလက်များကို စုဆောင်းရေးအတွက် စွဲစည်းထူထောင်ရန် ဟု လုပ်ပိုင်ခွင့်ပေးထားခြင်းက မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များအပေါ် တစ်ဖက်သတ်အပြစ်ပုံထားခြင်းကို ပေါ်လွင်ထင်ရှားစေပါသည်။ တစ်ဖန် “လူမျိုးတုံးသတ်ဖြတ်ရန်ရည်ရွယ်သည်” ဟု ဥပဒေမဲ့၊ သက်သေအထောက်အထားမရှိ ကောက်ချက်ချခဲ့ခြင်းသည် တစ်ဖက်သတ်ရပ်တည်ချက်ကို ပို၍ပို၍ ပေါ်လွင်ထင်ရှားစေပါသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရသည် လုံလောက်သော သက်သေအထောက်အထား ရှိပါက မည်သည့်လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်ကြောင်း စွပ်စွဲချက်ကိုမဆို တာဝန်ခံမှုရှိစေရန် ကတိကဝတ်ပြုထားသကဲ့သို့ လက်တွေ့၌လည်း လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်စည်းကမ်းများအား ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ခဲ့သည့် တပ်မတော်နှင့် ရဲဝန်ထမ်းများ၊ အရပ်သားများကို ဥပဒေကြောင်းအရ အရေးယူခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ဤမျှပေါ်လွင်ထင်ရှားသော အချက်အလက်များရှိပါလျှင် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် တစ်ဖက်သတ်အရေးယူရန် ကြံစည်ကြိုးပမ်းမှုတို့သည် ရခိုင်ပြည်နယ်အပါအဝင် ဒေသတစ်ခုလုံးအတွက် မည်သည့်ကောင်းကျိုးရလဒ်ကိုမှ ဖန်တီးပေးမည်မဟုတ်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါသည်။

## မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျားမိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၆၀ ဖြစ်သည်။ နေပြည်တော်နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ် မိုးထစ်ချွန်းရွာနိုင်သည်။ မိုး/လေ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော

**ကလေးစာပေပွဲတော်**

ကလေးစာပေပွဲပွဲ နှင့် စာအုပ်ငဏ္ဍိုင်ပွဲ (ပုသိမ်မြို့)

၂၀၁၈ ခုနှစ် ၊ နိုဝင်ဘာလ (၃၊ ၄၊ ၅) ရက်၊ (စနေ၊ တနင်္ဂနွေ၊ တနင်္လာ) ဝေ့ နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ

မည်သူမဆို ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါသည်။

**ပုသိမ်တက္ကသိုလ်၊ ပုသိမ်မြို့**

## မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ် ဒုတိယရဲဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်ဝင်းဦးနှင့်အဖွဲ့ ထိုင်းနိုင်ငံသို့လေ့လာရေးခရီးသွားရောက်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ရဲချုပ် ဒုတိယရဲဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်ဝင်းဦးနှင့်အဖွဲ့သည် ထိုင်းနိုင်ငံတော်ဝင်ရဲတပ်ဖွဲ့ရဲချုပ် ရဲဗိုလ်

ချုပ်ကြီး Chakthip Chaijinda ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်မှ ၂၆ ရက်အထိ ထိုင်းနိုင်ငံ ဝန်ကောက်မြို့တွင် ကျင်းပသည့်

POLSEC 2018 နိုင်ငံတကာ နည်းပညာအထောက်အကူပြုပစ္စည်းပြပွဲသို့ တက်ရောက်လေ့လာသည်။ ခရီးစဉ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့

ရဲချုပ်သည် ထိုင်းတော်ဝင်ရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ်နှင့် သီးခြားတွေ့ဆုံ၍ နှစ်နိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် နယ်ပယ်များ၊ Cyber Crime၊ DNA နည်းပညာနှင့်ပတ်သက်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် မြှင့်တင်နိုင်မည့်သင်တန်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးစစ်ဆေးရှာဖွေရေးခွေးများ၊ သင်တန်းလေ့ကျင့်နိုင်မည့်ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ရဲချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ထိုင်းတော်ဝင်ရဲတပ်ဖွဲ့ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ ထိုင်းရဲအကယ်ဒမီ၊ အကြမ်းဖက်မှု တန်ပြန်နှိမ်နင်းရေး သင်တန်းကျောင်း၊ Crime Scene Investigation Department တို့၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကိုလည်း သွားရောက်လေ့လာခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



## မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်အသင်း ဆဋ္ဌမအကြိမ်ညီလာခံကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၇ မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်အသင်း၏ ဆဋ္ဌမအကြိမ် နှစ်ပတ်လည်ညီလာခံကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်လမ်းရှိ စိန်ရတနာမင်းမာဏ် ကျင်းပသည်။ အဆိုပါညီလာခံတွင် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့မှ အသင်းသားများကို နှစ်ပတ်လည်အစီရင်ခံစာများ တင်သွင်းဖတ်ကြားခြင်း၊ အသင်း၏ တစ်နှစ်တာဆောင်ရွက်ချက်များ၊ ရေငွေသုံးငွေတာဏှာရေးရှင်းတမ်း၊ စာရင်းစစ်အစီရင်ခံစာ၊ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် လျာထားချက်နှင့် အထွေထွေကဏ္ဍများကို တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းစာကြည့်တိုက်မှူးပေါင်း ၈၅ ဦး ရှိကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်၊ ဒီဂရီကျောင်းများတွင် စာကြည့်တိုက်ပေါင်း ၁၇၀ ခန့်ရှိကြောင်း၊ စာကြည့်တိုက်အသင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ စာကြည့်တိုက်များဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပြည်သူများ အသိပညာပဟုသုတ ကြွယ်ဝရန်၊ အတွေးအခေါ်များ ပြောင်းလဲတတ်ရန်၊ တီထွင်ကြံဆတတ်သည့် အလေ့အကျင့်များရရှိရန် စာကြည့်တိုက် ယဉ်ကျေးမှု ပြန့်လှည့်ထွန်းကားလာစေရန်၊ စာဖတ်သည့် အလေ့အကျင့်များ

ပြန့်လှည့်ထွန်းကားပြီး ကျောင်းစာကြည့်တိုက်၊ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်အားလုံး စာကြည့်တိုက် အခမ်းအနားများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်စေရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း၊ စာကြည့်တိုက်မှူးများ၏စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရန် စာကြည့်တိုက်မှူးများ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးမှသာ စာကြည့်တိုက်ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် အဓိကရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်ကြောင်း၊ နောင်လာ နောက်သားကလေးများအတွက် အလိမ္မာစာမှာရှိ ဆိုသည့်အတိုင်း စာအုပ် စာပေ

များ ဖတ်ခြင်းဖြင့် ကိုယ့်ဘဝ၊ ကိုယ့်နိုင်ငံအတွက် အလွန်အကျိုးရှိပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စာများဖတ်ကြရန် စာဖတ်သည့်အလေ့အကျင့်ကို အိမ်တွင်လည်းကောင်း၊ ကျောင်းတွင်လည်းကောင်း လုပ်ကြစေလိုကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ ညီလာခံသို့ မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက် အသင်းဝင်များနှင့် စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းများတွင် လုပ်ဆောင်နေကြသည့် စာကြည့်တိုက်မှူးများ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်း - ဥပ္ပာသန်း၊ ဓာတ်ပုံ - လှစိုး



## မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း (ပဟို) ဆေးပညာညီလာခံကျင်းပမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၇ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(ပဟို) ကိုယ်အင်္ဂါပြန်လည်သန်စွမ်းရေးဆေးပညာအဖွဲ့ မှကြီးမှူးကျင်းပမည့် (၁၇)ကြိမ်မြောက် အာရှနိုင်ငံများ၏ အာရှကြောမကြီးဆိုင်ရာ ဆေးပညာညီလာခံနှင့် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ကိုယ်အင်္ဂါ ပြန်လည်သန်စွမ်းရေးဆေးပညာညီလာခံကို နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက်မှ ၁၁ ရက်အထိ နံနက် ၈ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ရန်ကုန်မြို့ရှိ Taw Win Garden Hotel, Grand Ballroom တွင်

ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းညီလာခံတွင် နိုင်ငံပေါင်း ၁၈ နိုင်ငံမှ နိုင်ငံတကာဆေးပညာရှင်များနှင့် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် ၄၃ ဦး ဟောပြောဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ပြီး ဆရာဝန်များ၊ အကြောအဆစ်ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ မြေတုလက်တုကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ သူနာပြုများနှင့် စိတ်ပိုင်းစာပေသုများ တက်ရောက်နိုင်ကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက [www.ascon2018myanmar.com](http://www.ascon2018myanmar.com) တွင် ဝင်ရောက်လေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။



# နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အုပ်ချုပ်ရေး၊ ဥပဒေပြုရေးနှင့် တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများအား တွေ့ဆုံ



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ပုသိမ်မြို့၊ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ (ပြည်သူ့ အမျိုးသား၊ တိုင်းဒေသကြီး)နှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံအခမ်းအနားတွင် လမ်းညွှန်အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

## နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်သည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့၊ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော်၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ (ပြည်သူ့ အမျိုးသား၊ တိုင်းဒေသကြီး)နှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လမ်းညွှန်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

### ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်

တွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က ယခုကဲ့သို့ ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီးသို့ လာရောက်ရသည့် ရည်ရွယ်ချက်ကို ပထမဦးစွာ ရှင်းလင်းတင်ပြလိုပါကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်တွင် ကျမ်းသစ္စာကျိန်ဆိုပြီးချိန်တွင် မိန့်ခွန်းတစ်ရပ် ပြောကြားခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းမိန့်ခွန်း၏ အနှစ်သာရကို ပြန်လည် ပြောကြားရပါက ဒီမိုကရေစီ အသွင်ကူးပြောင်းရေးကာလ၏ ပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ် အောင်မြင်ချောမွေ့စေရန် ပြည်သူပြည်သား များ၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၊ ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများအားလုံး၏ ပုံစံကျ နေသည့် အတွေးအခေါ်နှင့် ပုံသေကားကျ အလေ့အထများကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲကြရန် အထူးလိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပြုပြင် ပြောင်းလဲမှု နှောင့်နှေးနေသည့် ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများကို ကြပ်မတ်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင်ကို တည်မတ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဂတိလိုက်စားမှုကို ပိုမို တိုက်ဖျက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်ခံရ ခြင်းများကို ကာကွယ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးကို ပိုမိုဆန့်ကျင်ရေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေများ လေလွင့် ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရန် စီမံခန့်ခွဲရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဥပဒေမဲ့ သိမ်းဆည်းခံရသည့် လယ်ယာမြေများ ပြန်လည်ရရှိရေး၊ လျော် ကြေးနှင့် နစ်နာကြေး ရရှိရေးတို့ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက် ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း စသည်တို့ကို ပြောကြားခဲ့ပါကြောင်း။

### ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုသည် ရန်သူပုဂ္ဂိုလ်

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ခေတ်ဟောင်းစနစ်ဟောင်းမှ ခေတ်သစ် စနစ်သစ်သို့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲနိုင်ရန် တက်ညီလက်ညီ ဆောင် ရွက်ရန်လိုပါကြောင်း၊ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသည် နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများအားလုံး တောင့်တနေသည့် ဆန္ဒဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းဆန္ဒကို အကောင်အထည်ဖော်ရန်မှာ အားလုံးတွင် တာဝန် ရှိပါကြောင်း၊ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွင် တချို့က တွန့်ဆုတ်နေမှု၊ စိုးရိမ်နေမှု၊ ဝန်လေးနေမှုများ ရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ ပြုပြင်ပြောင်းလဲ ရေးသည် စိုးရိမ်စရာမဟုတ်ပါကြောင်း၊ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ရှေးစကြောင်းတွင် လိုက်ပါနိုင်ခြင်းမရှိပါက မိမိတို့နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်နိုင်မည် မဟုတ်ပါကြောင်း၊ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ဆိုသည်မှာ မလွဲမသွေဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စဖြစ်ပါကြောင်း၊ လောကီနိယာမတရားအရ အမြဲမှန်ကန်နေသည့်တရားမှာ ပြောင်းလဲခြင်းတရားပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုသည် ရန်သူမဟုတ်ပါကြောင်း၊ မိတ်ကောင်းဆွေကောင်းသာ ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုသည် အတင်းအကျပ်တိုက်တွန်းနေရမည့် ကိစ္စမဟုတ်ဘဲ မဖြစ်မနေလုပ်ရမည့်ကိစ္စဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြုပြင် ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း အတိတ်ကိုသင်ခန်းစာယူပြီး အနာဂတ်ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ထောင်ရန်မူဝါဒများ ချခဲ့ပါ ကြောင်း၊ မူဝါဒချမှတ်ရာတွင် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ကို တည်ဆောက်ရန် ပန်းတိုင်ရှိပါကြောင်း၊ မိမိတို့တွင် ယုံကြည် ချက် ခိုင်မာသည့်ရပ်တည်ချက်လည်းရှိပါကြောင်း၊ ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီးလည်း မူဝါဒများ ချမှတ်ထားပါကြောင်း။



တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမှီးအောင် ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။



တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ခိုင် ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။



တိုင်းဒေသကြီးတရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးသန်းထွန်း ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။

အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံရေးတရားမျှတမှု စီးပွား ရေးတရားမျှတမှု၊ လူမှုရေးမျှတမှုရှိအောင် စီမံရန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတူ အခွင့်အလမ်းညီမျှမှု၊ အဆင့်အတန်းညီမျှမှု၊ တရား ဥပဒေအရာတွင် ညီမျှမှုရှိအောင် စီမံပါကြောင်း၊ ထိုသို့စီမံ ဆောင်ရွက်ထားသည့်အတွက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏မူဝါဒများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ညွှန်ကြားချက် များကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရက အခါအားလျော်စွာပေးအပ်သည့် တာဝန် များကို ကျေပွန်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

### မိန့်ပေးသည့် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရား မဖြစ်စေလို

ထို့အပြင် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်း များအား ညွှန်ကြားခြင်း၊ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲခြင်း၊ ထိန်းကျောင်းခြင်း၊ စစ်ဆေးခြင်းတို့ ပြုလုပ်ရန် တာဝန်ရှိပါကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမူမှုကို အထောက်အကူပြုသည့် အုပ်ချုပ်ရေးစနစ် ဖြစ်စေလိုပါကြောင်း၊ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများ အား မိန့်ပေးချုပ်ချယ်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရား မဖြစ်စေလိုပါ ကြောင်း၊ ပြည်သူ့ကိုဝန်ဆောင်ပေးသည့် စီမံခန့်ခွဲမှုမျိုး ဖြစ်စေ လိုပါကြောင်း၊ တရားမျှတ၍ ဘက်လိုက်မှုကင်းသည့် အုပ်ချုပ်ရေး ဖြစ်စေလိုပါကြောင်း၊ တရားမျှတခြင်းသည် ဒီမိုကရေစီခိုင်မာရေး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တရားမျှတခြင်းသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းခိုင်မြဲရေး ဖြစ်ပါကြောင်း။

တရားစီရင်ရေးအပိုင်းအနေဖြင့် ဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်စေလိုပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ပြည်ထောင်စုတရား

စီရင်ရေးဥပဒေကို လိုက်နာပြီး ဘက်လိုက်မှုကင်းသည့် တရား စီရင်ရေး ဖြစ်စေလိုပါကြောင်း၊ ဥပဒေအရာတွင် အားလုံးအညီ အမျှ ဖြစ်စေလိုပါကြောင်း၊ တရားစီရင်ရာတွင်လည်း လုပ်ပိုင်ခွင့် ရှိသူများ၊ တာဝန်ရှိသူများ၏ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုကင်းရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားသူကြီးများအနေဖြင့် ရဲစခန်းအချုပ်များ၊ တရားရုံးအချုပ်များ၊ အကျဉ်းထောင်များ၊ ရဲဘက်စခန်းများသို့ သွားရောက်၍ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှု များ မရှိစေရေး၊ စစ်ဆေးရန်နှင့် အဂတိကင်းစင်သည့် တရား စီရင်ရေးဖြစ်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

### နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေရရှိရေးအတွက် ဆောင်ရွက်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က တရားစီရင်ရေး ကဏ္ဍအနေဖြင့် အမှုများကို မှန်မှန်နှင့်မြန်မြန် ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ တရားရုံးသို့ လာရောက်ကြသူများ အားလုံးမှာ အညီအမျှဖြစ်ရန်လိုကြောင်း၊ တရားသူကြီးများ အနေဖြင့် မှန်အောင်၊ မြန်အောင် တရားစီရင်ရုံသာမက ရဲအချုပ်၊ အကျဉ်းစခန်း၊ ထောင်များတွင် လူ့အခွင့်အရေး စံချိန်စံညွှန်း များနှင့် ညီ၊ မညီကို လိုက်လံကြည့်ရှုရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူ့အခွင့်အရေးသည် တစ်ဦးတစ်ယောက်က စေတနာသဒ္ဓါရှိ၍ ပေးသည့်အရာ မဟုတ်ပါကြောင်း၊ လူတိုင်း၏ မွေးရာပါအခွင့် အရေး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံလုံးသည့် အထောက်အထားမရှိသူ များအား ပြစ်ဒဏ်မခံစားစေလိုပါကြောင်း၊ သက်သေခံပစ္စည်း များကို စနစ်တကျစိစစ်ပြီး နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေ ရရှိရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း။

### ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရမည်

ဥပဒေပြုရေးကဏ္ဍအနေဖြင့် မေးခွန်း၊ အဆိုများ ပေးပို့ ရာတွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် အညီ ဖြစ်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မှသာ လွှတ်တော်တွင် ကတိကဝတ်ပေးစေ လိုကြောင်း၊ တင်ပြစာ၊ တိုင်ကြားစာ၊ အသနားခံစာများကို လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီအလိုက် စိစစ်သုံးသပ်ပြီး သက်ဆိုင် ရာနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသ ကြီး လွှတ်တော်အဆောက်အအုံကိုလည်း အမြန်ဆုံး တည် ဆောက်ကြစေလိုကြောင်း။

အုပ်ချုပ်ရေးကဏ္ဍတွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုသို့ လစဉ်တင်ပြသည့် အစီအရင်ခံစာတွင် ကဏ္ဍ အလိုက် တင်ပြကြစေလိုကြောင်း၊ အင်းလေလက်စွဲများတွင် မသက်ဆိုင်သည့်နေရာများ မပါဝင်ရန် သက်ဆိုင်ရာက ဆောင် ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ရွေးချယ်ရန် ကျန်ရှိနေသည့် ကျေးရွာများကို ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ရွေးချယ်ရေး ဥပဒေနှင့်အညီ အမြန်ဆုံးရွေးချယ်ကြစေလိုကြောင်း၊ အရပ်ရပ် ဆိုင်ရာ လေလံတင်ရာတွင် ဝင်ငွေရရှိမှုမှာ ယခင်နှစ်ထက် ထက်ဝက်လျော့နည်းခဲ့သည့်အတွက် ပြန်လည်သုံးသပ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ သိမ်းဆည်းခံလယ်ယာမြေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်ကချမှတ်ထားသည့် မူဝါဒများအတိုင်း မှန်မှန်ကန်ကန် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ တာဝန်ရှိသူအားလုံးက နိုင်ငံတော် နှင့် ပြည်သူ့အတွက် ကျရာအခန်းကဏ္ဍတွင် အကောင်အဆုံး တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြစေလိုကြောင်း မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် တွေ့ဆုံပွဲသို့ တက် ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်သည်။ တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ပုသိမ် - ချောင်း သာ - ရွှေသောင်ယံ လမ်းအခြေအနေအား မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် လိုက်လံကြည့်ရှုပြီး ရွှေသောင်ယံ၌ ညအိပ်ရပ်နားသည်။





နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ပုသိမ်တံတား အမှတ်(၂) တည်ဆောက်ရေးရှင်းလင်းဆောင်၌ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ်။

သတင်းစဉ်

**❁ ရှေ့မှ**  
 တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌတို့က သတ်မှတ်နေရာများတွင် ပန္နက်တော်များ တင်ပေးကြပြီး တွင်းတော်ဝန်းပေးကြကာ အမွှေးနံ့သာရည်ဖြင့် ပက်ဖျန်းပေးကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက အမှတ်(၁)ပန္နက်တော် ရတနာပိုင်တိုင် (Stand Pipe)ကို စက်ခလုတ်နှိပ် ပန္နက်တော် တင်ပေးပြီး အမွှေးနံ့သာရည်ဖြင့် ပက်ဖျန်းပေးသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတအား တံတားတည်ဆောက်ရေး ရှင်းလင်းဆောင်၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်က

ပုသိမ်တံတားအမှတ်(၂) တည်ဆောက်မည့် တည်နေရာ၊ ရည်ရွယ်ချက်၊ တိုင်းတာခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊ တည်ဆောက်ရေးဧရိယာအတွင်း ရောက်ရှိနေသည့် နေအိမ်များနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊ ၂ နှစ်အတွင်း ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေများ၊ တံတားစီမံကိန်းဆိုင်ရာ အချက်အလက်

များ၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း တံတားများ တည်ဆောက်ထားမှုအခြေအနေ၊ ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း သက်တံတားနှင့် စက်ဆန်းတံတား တည်ဆောက်ဖွင့်လှစ်ပြီးစီးခဲ့သည့် အခြေအနေ၊ မကြာမီဖွင့်လှစ်မည့် ရွှေသောင်ယံ (မကျီးချောင်း) တံတားနှင့် ငဝန် (လေးမျက်နှာ) တံတားပြီးစီးခဲ့မှု၊ မြောင်းမြ တံတား၊ စော်ကဲတံတားနှင့် ကျွန်းပြသဒ်တံတားတို့ တည်ဆောက်နေမှုအခြေအနေ၊ ယခု ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း မူလကြိုးတံတားများဖြစ်သည့် ရွှေလောင်းတံတား၊ ဝါးခယ်မတံတား၊ ကျွန်းကုန်းတံတားနှင့် လပွတ္တာ (ပင်လယ်လေး) တံတားတို့အား အဆင့်မြှင့်တင် တည်ဆောက်မည့် အစီအစဉ်များနှင့် စီမံကိန်း ဖြစ်မြောက်နိုင်စွမ်း လေ့လာလျာထားသည့် သက္ကယ်သောင် မြစ်ကူးတံတားနှင့် ကျိုက်လတ်မြစ်ကူးတံတား အခြေအနေတို့နှင့် ငရုတ်ကောင်း - ငွေဆောင် - ချောင်းသာ - ရွှေသောင်ယံ - ကျောက်ချွန် - ဝှလမ်းပေါ်တွင် ဆက်လက်တည်ဆောက်သွားမည့် တံတားများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

**အရည်အသွေးကောင်းမွန်မှုရှိရန်လို**  
 ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် နိုင်ငံတော်သမ္မတက တံတားတည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်မှ ကုန်ကျမည့် ဘဏ္ဍာငွေနှင့် ညီမျှသည့် အရည်အသွေးကောင်းမွန်မှုရှိရန်လိုကြောင်း၊ ဘဏ္ဍာငွေအလေအလွင့် မရှိစေရေးအတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ပြည်သူများက ဝိုင်းဝန်းကြပ်မတ်ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ တံတားတည်ဆောက်ရေးကာလအတွင်း ရေကြောင်းသွားလာမှု အဆင်ပြေစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခု တံတားတည်ဆောက်ပြီးစီးပါက ပုသိမ်မြို့အနောက်ဘက်အခြမ်းဒေသမှ ပြည်သူများ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေးအတွက် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီမံကိန်းပါ တံတားများ တည်ဆောက်ပြီးစီးပါက ပုသိမ်မြို့သည် တိုင်းမြို့အင်္ဂါရပ်ဖြင့် ညီညွတ်လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တံတားတည်ဆောက်ရေးဧရိယာအတွင်းကျရောက်သည့် အဆောက်အဦများ ဖယ်ရှားရာတွင်

စာမျက်နှာ ၅ သို့



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့အား ပုသိမ်မြို့၊ စိန်ကုန်းဘက်ကမ်းမှ ဒေသခံပြည်သူများက သောင်းသောင်းဖြဖြ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြစဉ်။

သတင်းစဉ်



ပုသိမ်တံတားအမှတ်(၂) တည်ဆောက်မည့်နေရာအား တွေ့ရစဉ်။



စာမျက်နှာ ၄ မှ

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ရပ်မိ၊ ရပ်ဖများက ပြည်သူများအား နားလည်အောင် ရှင်းပြပေးကြစေလိုကြောင်း၊ ငရုတ်ကောင်း - ငွေဆောင် - ချောင်းသာ - ရွှေသောင်ယံ - ကျောက်ချွန် - ဝှလမ်းကောင်းမွန်ပါက ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများ လာရောက်နိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း တင်ပြခဲ့သည့် စီမံကိန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သတ်မှတ်အချိန်အတွင်း ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း မှာကြားသည်။

အဆိုပါ ပုသိမ်တံတားအမှတ်(၂) တံတားအမျိုးအစားမှာ သံကူကွန်ကရစ်ဖြစ်ပြီး တံတားအရှည်မှာ ၂၃၁၈ ပေရှိကြောင်း သိရသည်။

ပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံ

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးတို့သည် တံတားတည်ဆောက်မည့် အနောက်ဘက်ကမ်း ပုသိမ်မြို့ စိန်ကုန်းဘက်ကမ်း အမှတ်(၉)နှင့် (၁၀)ရပ်ကွက်တို့ရှိ ပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး အမှတ်(၈) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းသို့ရောက် ရှိကာ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး၊ ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်၍ ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီးတင်ပြသည့် ကျောင်းနှင့်ပတ်သက်သည့် လိုအပ်ချက်များကို တာဝန်ရှိသူ များနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး ကျောင်းညှိညှိတော်မူတမ်းတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

အလှူငွေပေးအပ်

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးတို့သည် ပုသိမ်မြို့ ရွှေမုဒ္ဒောမဟာစေတီ တော်မြတ်ကြီးသို့ ရောက်ရှိပြီး ပုဒ္ဂလိပ်ပေးတော်မြတ်အား ဖူးမြော်ကြည့်ကာ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးဆက်ကပ်ပြီး စေတီတော်၏ လုံးတော်ပြည့်ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူရန် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၃၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက စေတီတော်ညှိညှိတော်မူတမ်းတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့က ပုသိမ်မြို့ ရွှေမုဒ္ဒောမဟာစေတီ တော်မြတ်ကြီး လုံးတော်ပြည့်ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူရန် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၃၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းစဉ်။



### ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော် ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျေးလက်လမ်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇  
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည် ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဟန်ဇော်သည် အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး လမ်း၊ တံတား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပြုပြင်၊ ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုနှင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး လွယ်ကူချောမွေ့ စေရေးအတွက် ကျေးလက်လမ်းများ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုတို့ကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ထွက်ခွာပြီး ပုသိမ်၊ ကြိုးတံတားကြံ့ခိုင်မှု အခြေအနေကိုလည်းကောင်း၊ ပုသိမ်- ချောင်းသာလမ်းနှင့် ချောင်းသာ- ရွှေသောင်ယံ လမ်းပြုပြင်ထိန်းသိမ်းထား ရှိမှုတို့ကို လမ်းတစ်လျှောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူများအားလုပ်ငန်း လိုအပ်ချက်များ မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုး ရေးဦးစီးဌာနမှဆောင်ရွက်သော ပုသိမ် မြို့နယ် ရွှေသောင်ယံ- သဘောကန် ကျေးလက်လမ်း ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှု၊ ကျန်ရှိမြေ သားလမ်းအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက် မည့် လုပ်ငန်းအခြေအနေကို လည်း

ကောင်း၊ ကမ်းခြေကျေးရွာများ သွားလာ ရေးအစဉ်ပြေစေရန်အတွက် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးလက်လမ်းများ အခြေအနေတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ယခုဆောင်ရွက်နေသည့် ရွှေသောင် ယံ- သဘောကန် ကျေးလက်လမ်းသည် ငရုတ်ကောင်း- ငွေဆောင်- ချောင်းသာ - မကျီးစင် - ဝှလမ်းခြေပတ်လမ်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိပြီး ရွှေသောင်ယံမြို့နယ် အတွင်းရှိ အုန်းချောင်း၊ သဲကုန်း၊ ကျူတော၊ ဝက်သေ၊ သဘောကန်စသည့် ကျေးရွာများမှ ပြည်သူ ၈၀၀၀ ကျော်ကို အကျိုးပြုမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။

သတင်းစဉ်

လှိုင်းအနည်းငယ်မှ အသင့်အတင့်ရှိမည်

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇  
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ အသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် သုံးပေမှ ခြောက်ပေခန့်ရှိနိုင်သည်။ မိုး/လေ

### စမ်းချောင်းမြို့နယ် ပြည်လမ်း(မဟာမြိုင်)လူကူးခုံးကျော်တံတားသစ်ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၇  
ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ် ပြည်လမ်း(မဟာမြိုင်) လူကူး ခုံးကျော်တံတားသစ်ဖွင့်လှစ်ပွဲကို ယမန်နေ့က အဆိုပါတံတားအနီး၌ ကျင်းပခဲ့ရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်း တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ အဆိုပါ တံတားသစ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသ ကြီးဝန်ကြီးချုပ်က “ဒီခုံးကျော်တံတားတွေ၊ လူကူးတာတွေကို လုပ်မယ်ဆိုရင် လူတွေဟာ နောက်ပိုင်းမှာ လမ်းမပေါ်ကနေ ဒီအတိုင်းဖြတ်ကူးလို့ မရနိုင်တော့ပါဘူး။ ဒီအပေါ်ကနေ စနစ် တကျဖြတ်ကူးသင့်ပါတယ်။ အဲဒါမှ စည်းကမ်းကောင်းတဲ့ မြို့တစ်မြို့အဖြစ်နဲ့ ပေါ်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ စည်းကမ်းကောင်း ဖို့ဆိုတာ ဖမ်းဆီးအရေးယူမှ စည်းကမ်းကောင်းမှာလား။ ဒါမှ မဟုတ် ကျွန်တော်တို့ အားလုံးဟာ အသိနဲ့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံကြီး ဖွံ့ဖြိုးဖို့၊ ကျွန်တော်တို့ မြို့တော်ကြီးဖွံ့ဖြိုးဖို့ ကျွန်တော်တို့ ဆောင်ရွက်ကြရင် ပိုမကောင်းဘူးလားဆိုတာ ကျွန်တော်တို့ မေးခွန်းထုတ်စရာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု အမှာစကားပြောကြားရာ တွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးလင်းနိုင်မြင့်၊

ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက တံတားကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး (အောက်ပုံ) တံတားတွင် တပ်ဆင်ထားသော စက်လှေကားနှင့် တံတားကြံ့ခိုင်မှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။ ယင်းတံတားသစ်ကြီးကို တင်ဒါအောင်မြင်သော ကုမ္ပဏီ က ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၇ ရက်တွင် စတင်ဆောက် လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး စက်တင်ဘာ ၆ ရက်တွင် အပြီးတည်ဆောက် နိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ တံတားတည်ဆောက်ချိန် ခုနစ်လအတွင်း စံချိန်စံညွှန်းပြည့်မီစွာ တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့၍ တံတားအရှည် ၂၄ ဒဿမ ၄ မီတာ၊ လျှောက်လမ်းအကျယ် ၃ မီတာ၊ တံတား ကင်းလွတ်အမြင့် ၆ မီတာဖြစ်ပြီး အတက်စက်လှေကား နှစ်စင်း ပါရှိသော သံကူကွန်ကရစ်အမျိုးအစား လူကူးခုံးကျော်တံတား တစ်စင်းဖြစ်ကာ တံတားတည်ဆောက်မှု ကုန်ကျစရိတ် ငွေကျပ် ၅၅၈ ဒဿမ ၆၇၅ သန်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပြည်လမ်း(မဟာမြိုင်) လူကူးခုံးကျော်တံတားသစ်ကို အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက် မှစတင်ကာ ပြည်သူများ ယာဉ်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းစွာ သွားလာနိုင်ရေးအတွက် စတင်ဖြတ်သန်းအသုံးပြု ခွင့် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထင်ပေါ်ဝင်း(ကမာရွတ်)၊ ဓာတ်ပုံ - ထိန်လင်း









# ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စ

- နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအကြား ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၂၃) ရက်နေ့က လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် သဘောတူညီချက်နှင့်အညီ နေရပ်စွန့်ခွာသွားသူများကို စိစစ်လက်ခံပြီး ပြန်လည်နေရာချထားရန်၊ ပြန်လည်ထူထောင်ပေးရန် စနစ်တကျ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။
- မကြာသေးမီကပင် နိုင်ငံတကာက ယုံကြည်လေးစားရသူ ပြည်ပနိုင်ငံသား(၂) ဦးနှင့် ပြည်တွင်း ပညာရှင်(၂)ဦး ပါဝင်သည့်

သီးခြားလွတ်လပ်သည့် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဖွဲ့စည်းထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ထိုစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်အနေနှင့် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများနှင့် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများကို ဘက်လိုက်မှုမရှိ စုံစမ်းစစ်ဆေးဖော်ထုတ်သွားရန်ဖြစ်ပါသည်။ သက်ဆိုင်ရာဌာနအဖွဲ့အစည်းများ၊ လုံခြုံရေးအဖွဲ့အစည်းများကလည်း ကော်မရှင်နှင့်အပြည့်အဝပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

(၁၉-၉-၂၀၁၈ ရက်နေ့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် နိုင်ငံတော်၏ အခြေအနေအရပ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ရှင်းလင်းတင်ပြချက်မှ ကောက်နုတ်ချက်)

# ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်(သံတွဲ) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

သံတွဲ အောက်တိုဘာ ၂၇ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် သံတွဲမြို့ရှိ ဒွါရာဝတီခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်မြင့်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်(သံတွဲ)ကို ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပကြစဉ်။

ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်မြင့်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု၊ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြင့်၊ ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာ၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်နှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ဖွဲ့စည်းဖြတ်ဖြူသတ်ပြီး မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ထို့နောက် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (ကင်းမော်)မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ကလေးစာပေပွဲတော် Theme Song ဖြင့် တေးသရုပ်ဖော် ကပြဖျော်ဖြေသည်။

**အမှတ်တရဖြစ်သွားစေချင်**

ယင်းနောက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်မြင့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ကလေးများအသိအလိမ္မာရှိရန်၊ ဉာဏ်ပညာအမြော်အမြင်ရှိရန်၊ ရေရှည်ပျော်ရွှင်ရန်အတွက် ကလေးများ၏ ဦးနှောက်ထဲတွင် စာပေဆိုတာဝင်သွားရန် လိုပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယခုလိုပျော်ရွှင်ဖွယ်ပတ်ဝန်းကျင်ကို ဖန်တီးပေးရင်း စာအုပ်စာပေကို အများကြီးထည့်သွင်းပေးထားပါကြောင်း၊ ကလေးများ စာအုပ်စာပေရရှိသည့် ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ပျော်ရွှင်ရသည့် အတွေ့အကြုံတစ်ခုအမှတ်တရဖြစ်သွားစေချင်ပါကြောင်း၊ စာအုပ်ပြခန်းများ၊ စာအုပ်ရောင်းသည့်ဈေးတန်းများ၊ အခြားကစားပွဲအစီအစဉ်အစုံအလင်ဖြင့် စည်စည်ကားကား

သိုက်သိုက်ဝန်းဝန်းရှိသည့် ပွဲတော်သည် ကလေးများအတွက် အမှတ်တရဖြစ်ဖွယ်ရာ အခမ်းအနားတစ်ခု ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆရာဆရာမများကလည်း မိမိတို့ကျောင်းမှ ကလေးများကို ဒီမိုကရေစီအစီအစဉ်များတွင် အားလုံးပါဝင်ရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော် အားပေးစေချင်ပါကြောင်း၊ ပွဲတော်ကျင်းပသည့် နှစ်ရက်တာကာလတွင် ကျင်းပမည့် ပြိုင်ပွဲများရှိပါကြောင်း၊ အစောပိုင်းရက်ကတည်းက ဘောလုံး၊ ဘော်လီဘောစသည့် ပြိုင်ပွဲများလည်း ကျင်းပနေတော့ရှိပါကြောင်း၊ ကလေးများဆေးရောင်ခြယ်၊ အရပ်ဆက်၊ စကားပုံဆက်စသည့် မည်သို့မဆိုယှဉ်ပြိုင်၍ ရသည့် အစီအစဉ်များ ပါရှိပါကြောင်း။

စာအုပ်စာပေနှင့် ထိတွေ့ခွင့်အရဆုံးတိုင်းပြည်များဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းတိုင်းပြည်များတွင် စာအုပ်စာပေများကို လမ်းဘေး၊ လမ်းဆုံလမ်းခွ၊ နေရာတကာတွင် တွေ့ရပါကြောင်း၊ မိမိဖတ်ချင်သည့် စာအုပ်ကိုယူသွားပြီး အိမ်တွင်သိမ်းထားစရာ မလိုဘဲ၊ အချိန်မရွေးသွားပြီး ယူဖတ်၍ရသည့်အတွက် ကိုယ်ဖတ်ပြီးပါက ထိုနေရာတွင် ပြန်သွားထားကြပါကြောင်း။

စာပေနှင့် ထိတွေ့ခွင့်ရသည့် တိုင်းပြည်ဖြစ်သဖြင့် ထိုတိုင်းပြည်များသည် အင်မတန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပါကြောင်း၊ ယနေ့တွင် မိမိတို့အိမ်နီးချင်းတိုင်းပြည်များဖြစ်သည့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ တရုတ်နိုင်ငံတို့သည် ကမ္ဘာတွင် လူဦးရေအများဆုံးတိုင်းပြည်ကြီးများ ဖြစ်ပြီး ယခင်က လူဦးရေများခြင်းသာရှိပြီး မချမ်းသာ၊ မဖွံ့ဖြိုးသေးပါကြောင်း၊ ယနေ့တွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေပြီး ထိပ်ဆုံးရောက်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းမှာ စာဖတ်၍ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အတတ်ပညာနယ်ပယ်အသီးသီးတွင်လည်း ထိပ်ဆုံးအဆင့်အထိ ရောက်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

ကလေးဘဝမှစတင်ပျိုးထောင်စာဖတ်သည့်ဝါသနာကို ကလေးဘဝမှ စတင်ပျိုးထောင်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကလေးဆိုရာတွင် ငယ်လေးကောင်းလေးဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိဘများက စာအုပ်ဆိုင်၊ စာကြည့်တိုက်သွားသည့်အခါ ကလေးကိုခေါ်သွား၍ ရပါကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံများတွင် ကလေးပါလာသည့်အတွက် တားဆီးပိတ်ပင်ခြင်းမျိုး မလုပ်ပါကြောင်း၊ ကလေးများကို စာပေနှင့် ယှဉ်ပါးလာအောင် ငယ်ငယ်လေးကတည်းက စာဖတ်ပြခြင်း၊ ပုံပြင်ပြောပြခြင်း ဆောင်ရွက်ကြပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ မိမိတို့ကလေးများ စာဖတ်ဝါသနာပါလာအောင် ပျိုးထောင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆရာ ဆရာမများက ကျောင်းတွင် မိမိတို့ဆီရောက်လာသည့် ကလေးများကို စာဖတ်ဝါသနာပါအောင် ပျိုးထောင်ပေး၍ ရပါကြောင်း၊ မိဘများက ကိုယ့်သားသမီးကို နောင်တစ်နေ့တွင် တကယ်ထူးချွန်သည့် ကလေးများဖြစ်စေလိုလျှင် ငယ်ငယ်ကတည်းက စာအုပ်ဖတ်ပြပုံပြောပြရန် လိုပါကြောင်း၊ တဖြည်းဖြည်းနှင့် ကလေးကို စာထဲမှာပါသည့် အကြောင်းအရာအား နှစ်သက်သွားအောင်၊ စွဲလမ်းသွားအောင်၊ စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းအောင် လုပ်ပေးသွား

အများအပြားထွက်ရှိမိမိတို့နိုင်ငံတွင် စာအုပ်စာတမ်းအများအပြား ထွက်ရှိနေပါကြောင်း၊ စာဖတ်သည့် လူငယ်များလည်းအများကြီးရှိပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာတွင် တိုးတက်သည့် ကြီးပွားနေသည့်လူမျိုးများကို ကြည့်လျှင် စာဖတ်သည့်လူမျိုးများချည်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကမ္ဘာမြောက်ဗျားရှိ နော်ဝေး၊ ဆွီဒင်၊ ဖင်လန်စသည့် နိုင်ငံများသည် ကမ္ဘာတွင် စာဖတ်ဆုံးနိုင်ငံများဖြစ်ကြပါကြောင်း၊ နေရာတကာတွင်

ဘဝမှ စတင်ပျိုးထောင်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကလေးဆိုရာတွင် ငယ်လေးကောင်းလေးဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိဘများက စာအုပ်ဆိုင်၊ စာကြည့်တိုက်သွားသည့်အခါ ကလေးကိုခေါ်သွား၍ ရပါကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံများတွင် ကလေးပါလာသည့်အတွက် တားဆီးပိတ်ပင်ခြင်းမျိုး မလုပ်ပါကြောင်း၊ ကလေးများကို စာပေနှင့် ယှဉ်ပါးလာအောင် ငယ်ငယ်လေးကတည်းက စာဖတ်ပြခြင်း၊ ပုံပြင်ပြောပြခြင်း ဆောင်ရွက်ကြပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ မိမိတို့ကလေးများ စာဖတ်ဝါသနာပါလာအောင် ပျိုးထောင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆရာ ဆရာမများက ကျောင်းတွင် မိမိတို့ဆီရောက်လာသည့် ကလေးများကို စာဖတ်ဝါသနာပါအောင် ပျိုးထောင်ပေး၍ ရပါကြောင်း၊ မိဘများက ကိုယ့်သားသမီးကို နောင်တစ်နေ့တွင် တကယ်ထူးချွန်သည့် ကလေးများဖြစ်စေလိုလျှင် ငယ်ငယ်ကတည်းက စာအုပ်ဖတ်ပြပုံပြောပြရန် လိုပါကြောင်း၊ တဖြည်းဖြည်းနှင့် ကလေးကို စာထဲမှာပါသည့် အကြောင်းအရာအား နှစ်သက်သွားအောင်၊ စွဲလမ်းသွားအောင်၊ စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းအောင် လုပ်ပေးသွား

လျှင် ကလေးများသည် ရာသက်ပန်စာဖတ်ဝါသနာပါသူ ဖြစ်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အလားတူ ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောကြားရာတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ကလေးစာပေပွဲတော်ကို ယမန်နှစ်က စစ်တွေမြို့၌ တစ်ကြိမ်ကျင်းပခဲ့ပြီး ယခုခုတစ်ကြိမ်အနေဖြင့် သံတွဲမြို့၌ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

**စာများဖတ်နိုင်ရန်လိုအပ်**

ကလေးများသည် ငယ်ငယ်ကတည်းက စာပေနှင့် နီးစပ်ရန် ပျော်မွေ့ရန်၊ စာများဖတ်နိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ စာဖတ်ခြင်းအားဖြင့် ကလေးများ၏ အရည်အချင်း၊ အရည်အသွေး၊ စွမ်းဆောင်ရည်များ တက်လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကလေးများ၏ စွမ်းရည်မြင့်မားရေး၊ အရည်အချင်းပြည့်ဝရေး၊ ထူးချွန်ထက်မြက်ရေးဘက်ပေါင်းစုံမှ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန် များစွာ လိုအပ်ပါကြောင်း။

အားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ပြီး ညီညီညွတ်ညွတ်ဖြင့်၊ စေတနာမတော်ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည်ဆိုလျှင် ကလေးစာပေပွဲတော်များ များစွာအောင်မြင်မည်၊ မိမိတို့အတွက် များစွာအကျိုးကျေးဇူးဖြစ်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

**ဖျော်ဖြေတင်ဆက်**

ထို့နောက် အမှတ် (၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများက မဟာနွယ်သီချင်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း (ကင်းမော်) မှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများက ရခိုင်ဆီမီးခွက်အကဖြင့် လည်းကောင်း၊ အထက(ခွဲ) ငကျော်တောင်ကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက တာဝရမြန်မာ သီချင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက မြန်မာ့ကျောင်းသီချင်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ အထက(ခွဲ) မြို့မကျောင်းမှ ကျောင်းသူများက ကဗျာလွတ် အကဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သည်။



ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်(သံတွဲ) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား၌ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။







ကလေးစာပေ  
ပွဲတော်၊  
ကလေးစာပေ  
ပြပွဲနှင့် စာအုပ်  
ဈေးရောင်းပွဲတော်  
(သံတွဲ)  
အခမ်းအနား  
မြင်ကွင်းများ



ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် (သံတွဲ) ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု အမှာစကားပြောကြားစဉ်။  
သတင်းစဉ်



ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် (သံတွဲ) တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲတွင် Myanmar Idol မှ သားငယ် သီဆိုဖျော်ဖြေမှုကို တွေ့ရစဉ်။  
အောင်မင်းဟန်



ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် (သံတွဲ) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အထက(ခွဲ) မြို့မကျောင်းမှ ကျောင်းသူများ ကဗျာလွတ်အကဖြင့် ဖျော်ဖြေနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။  
သတင်းစဉ်



ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် (သံတွဲ) ၌ ကျောင်းသူများ ဖျော်ဖြေကပြမှုကို တွေ့ရစဉ်။  
သတင်းစဉ်



ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် (သံတွဲ) ၌ ပြုလုပ်သည့် ထုပ်ဆီးတိုးမြှင့်ပွဲတွင် ကလေးငယ်များ ပျော်ရွှင်စွာကစားနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။  
အောင်မင်းဟန်



ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် (သံတွဲ) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဖျော်ဖြေမှုကို တွေ့ရစဉ်။  
သတင်းစဉ်



# မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်တွေရဲ့ အခန်းကဏ္ဍကလည်းပဲ ရွေးကောက်ပွဲမှာ အင်မတန်အရေးပါတယ်ဆိုတဲ့ အကြောင်းကို မြင်စေချင်တယ်

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ဦးမြင့်နိုင်

## မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဥပဒေခေါင်းစဉ်ဖြင့် စကားဝိုင်း

မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဥပဒေခေါင်းစဉ်ဖြင့် စကားဝိုင်းကို ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ဦးမြင့်နိုင်၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်နောင်လတ်၊ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ဇွန်ဖြူပွင့်နှင့် ဒေါ်နင်းယုလွင်တို့ ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့သည် များကို မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ခဲ့သည်။ အဆိုပါစကားဝိုင်းတွင် ဆွေးနွေးခဲ့သည်များကို ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

**ယမန်နေ့မှအဆက် ဦးမြင့်နိုင် ။ ။** သူတို့ရဲ့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု ကောင်းရင်ကောင်းသလို သူတို့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေတယ်။ အဲဒါနဲ့ပတ်သက်လို့ ပြောပေးပါဦး။

**ဒေါ်နင်းယုလွင် ။ ။** မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူ ကိုယ်စားလှယ်တွေက ဘယ် လိုအင်အားတစ်ရပ်ကို ဖြစ်စေသလဲဆိုတဲ့အပေါ်မှာ နည်းနည်းလေး ဆွေးနွေးချင်ပါတယ်။ ရွေးကောက် ပွဲတစ်ခုရဲ့ အဓိကအရေးပါတဲ့ သော့ချက်နေရာက မဲရုံတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

မဲရုံတွေမှာ ကိုယ်စားလှယ်တွေ ကိုယ်စား တာဝန်ယူနေရတဲ့ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူ ကိုယ်စားလှယ်တွေဟာဆိုရင် သူတို့ ဒီဥပဒေ နည်း ဥပဒေတွေနဲ့အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြမယ် ဆိုရင် လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲ တစ်ခု ဖြစ်ပေါ်လာစေမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါတွေက တော့ သူတို့တွေဟာ အင်အားတစ်ရပ်ဖြစ်စေတယ် ဆိုတဲ့ အကြောင်းအရာလေးပါ။

**အင်အားတစ်ရပ်ဖြစ် ပြီးတော့ သူတို့ကိုယ်တိုင်ကလည်း သူတို့ရဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စား လှယ်တွေအတွက် အင်အားတစ်ရပ်လည်း ဖြစ်ပါ သေးတယ်။ သူတို့ရဲ့ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အနိုင် ရရှိသွားတဲ့အခါ အခြားယှဉ်ပြိုင်ဘက် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းက ကိုယ့်ရဲ့ကိုယ်စားလှယ် ကို ကန့်ကွက်လွှာတင်သွင်းလာခဲ့မယ်ဆိုရင် ကိုယ့် ဘက်က အောင်မြင်စွာ ခုခံချေပနိုင်ရမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။**

တကယ်လို့ ဆန့်ကျင်ဘက်အနေနဲ့ ကိုယ့်ရဲ့ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းက ရှုံးနိမ့်သွားတဲ့အခါ အခြားကိုယ်စားလှယ်လောင်းဖြစ်တဲ့ အနိုင်ရ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းဘက်ကိုယ်က ကန့်ကွက် စရာရှိလာခဲ့မယ်ဆိုရင်လည်း ကိုယ့်ဘက်ကနေ တရားသဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင်ကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**ဒေါ်ဇွန်ဖြူပွင့် ။ ။** ဒီမဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူ ကိုယ်စားလှယ်ဟာဆိုရင် ဒီတရားတဲ့လမ်းကြောင်းပေါ်ကနေ ဥပဒေ၊ နည်း ဥပဒေတွေနဲ့အညီ ဆောင်ရွက်လိုက်ရင် သူတို့တွေရဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တွေအတွက် အောင်မြင်ရေး တမန်ကောင်း၊ အောင်နိုင်ရေး တမန်ကောင်း၊ အကျိုးဆောင် ကောင်းအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်တဲ့အတွက် သူတို့ရဲ့ ကဏ္ဍဟာဆိုရင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းတွေအတွက် အရေးပါတဲ့ အထောက်အပံ့ ဖြစ်ပါတယ်။

“တကယ်တမ်းကျတော့ ဒီရွေးကောက်ပွဲမှာတော့ မဲရုံတွေဟာ အဓိကသော့ချက်တွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ အခု မဲစာရင်းတွေကပ်တယ်၊ ကြေညာတယ်၊ လာပြီးတော့ ကန့်ကွက်ကြတယ်၊ တင်ပြ ကြတယ်၊ နောက်ပြီးတော့ မဲဆွယ်စည်းရုံးကြတယ်၊ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတွေ အမည်စာရင်း တင်သွင်းကြတယ်၊ အဆင့်ဆင့်လုပ်ငန်းတွေရှိတယ်၊ နောက်ဆုံး ရွေးကောက်ပွဲကြီး မဲပေးတဲ့ နေ့မှာ မဲရုံကတော့ အဓိကအရေးပါတဲ့နေရာကြီး ဖြစ်သွားပါတယ်”



ဦးမြင့်နိုင် (အဖွဲ့ဝင်) (ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်)

**ဦးမြင့်နိုင် ။ ။** လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် လောင်းတွေအတွက် အထောက် အပံ့ဖြစ်ပါတယ်။ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စား လှယ်တွေရဲ့အခန်းကဏ္ဍကလည်းပဲ ရွေးကောက် ပွဲမှာ အင်မတန်အရေးပါတယ်ဆိုတဲ့ အကြောင်းကို မြင်စေချင်တယ်။ သူတို့ရဲ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းအတွက် ဆောင်ရွက်မယ့်ကိစ္စတွေကို မဲရုံ ထဲမှာ လာပြီးတော့မှ မဲရုံမဖွင့်မီကတည်းက မဲရုံ ပိတ်ပြီး နောက်ဆုံး မဲရလဒ်တွေ ကြေညာပြီးတဲ့ အချိန်အထိ ဒီမဲရုံထဲမှာ ဆောင်ရွက်ရတာပါ။

မဲရုံထဲမှာပဲ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ငါးဦးယှဉ်ပြိုင်မယ်ဆိုရင် ၁၀ ဦး ဒီထဲမှာပဲ ရှိနေမှာ ပေါ့။ သူတို့အတွက်လည်း မဲရုံထဲမှာ ဘယ်နေရာထိုင် ဆိုတာကိုလည်း မဲရုံမှူးက စီစဉ်ပေးထားမှာပါ။ မဲရုံ မှာဆိုရင် မဲရုံမှူးရှိတယ်၊ ဒုမဲရုံမှူးရှိတယ်၊ နောက် မဲစာရင်းစစ်ဆေးတဲ့သူရှိတယ်၊ မဲလက်မှတ်ထုတ် ပေးတဲ့သူရှိမယ်၊ ပြီးတော့ မင်တို့ ပေးတဲ့သူရှိတယ်၊ မဲရုံလုံခြုံရေးရှိမယ်၊ စောင့်ကြည့်လေ့လာသူတွေ လည်း ရှိတယ်။

မဲရုံအဖွဲ့ကတော့ မဲဆန္ဒရှင်ဦးရေပေါ် မူတည် ပြီးတော့ မဲလက်မှတ်ထုတ်ပေးသူ၊ မဲစာရင်းစစ်ဆေး သူတွေကတော့ ပိုပြီးခန့်ထားတယ်။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း တစ်ဦးစီရဲ့ မဲရုံကိုယ်စား လှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်တွေက ဒီမဲရုံထဲမှာပဲ ရှိနေတယ်။ သူတို့တွေမှာပဲ မဲဆန္ဒရှင်တွေ မဲစာရင်း လာအပ်တယ်၊ မဲလက်မှတ်တွေ လာအပ်တယ်ဆိုရင် ကြည့်ရှုပြီးတော့မှ သက်ဆိုင်ရာပုံစံတွေမှာ သူတို့ လက်မှတ်ရေးထိုးတယ်။

အဲဒီကတည်းက ရောက်လာပြီးတော့ ပြီးတဲ့ အထိ ဒီမဲရုံထဲမှာ သူတို့တွေမှာပဲ မဲပေးတယ်။ သူတို့ ရွေးမှာပဲ မဲရေတွက်တာပါ။ သူတို့ရွေးမှာပဲ ပုံစံတွေ ဖြည့်တယ်။ အဲဒီမှာ မဲလားပေးတဲ့အချိန်မှာလည်းပဲ ခုနဆွေးနွေးတဲ့အတိုင်းပဲ သေချာကြည့်ရမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။ မဲဆန္ဒရှင် ဟုတ်သလား၊ မဟုတ်သလား။ မဟုတ်ရင် ကန့်ကွက်ရမယ်။ နောက်ပြီးတော့ မဲလက်မှတ်ထုတ်ပေးသူက နှစ်စောင်ထုတ်ပေး လိုက်တယ်။ ဒီလိုမျိုးမြင်ရင်လည်း ပြောရမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။ သဘောက တစ်ခါတလေ လျှို့ဝှက်မိပေး



ဦးဇော်နောင်လတ် (လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး) (ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်)

ရာမှာ မဲရုံမှူးက ဒါမှမဟုတ် လျှို့ဝှက်မဲဆန္ဒနယ် မှာ မဲရုံမှူးက ဘယ်သူကိုထည့်ပါလို့ ပြောပြနေပြီ ဆိုရင် ဒါမျိုးတွေရင်လည်းပဲ သူက ကန့်ကွက်နိုင် ပါတယ်။

### အင်အားတစ်ရပ်ဖြစ်စေ

မဲရုံအတွင်းမှာ တာဝန်ရှိတဲ့သူတွေ ဆောင် ရွက်ချက်တွေမှန်သမျှ မမှန်မကန်လုပ်မယ်၊ ဥပဒေနဲ့ မညီ လုပ်မယ်ဆိုရင် သူတို့ကို ကန့်ကွက်ပိုင်ခွင့်၊ တင်ပြပိုင်ခွင့်၊ ပြောဆိုပိုင်ခွင့်၊ အကြံပေးပိုင်ခွင့် ရှိပါ တယ်။ သူတို့တွေရွေးမှာပဲ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းတွေ မရှိသော်လည်းပဲ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်လောင်းတွေကိုယ်စား သူတို့ခန့်ထားတဲ့ မဲရုံ ကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်တွေရွေးမှာပဲ တစ်လျှောက်လုံး မဲပေးတာကနေ ရေတွက်အထိ တောက်လျှောက်လုပ်တယ်။ မဲရုံမှူးက မဲစာရင်း ရေတွက်တယ်၊ ပယ်တယ်ဆိုရင်လည်း သူတို့ ထောင်ပြတယ်။ တော့ဒါ ဘယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်လောင်းပါ။ ဒါကတော့ ဘယ်လွှတ်တော်ကိုယ် စားလှယ်လောင်းပါ။ သူက အဲဒီလိုဖတ်ပြပြီးတော့ သူ့သက်ဆိုင်ရာခြင်းတွေထဲ ထည့်တာပါ။ ဒါဘယ်သူ ကိုတော့ ထောက်ခံတယ်။ ဒါကတော့ ဘယ်သူမဲ ဘယ်သူမဲပါ။ ပယ်ရင်လည်းပဲ ဒါပယ်မဲပါ။ ဒါခိုင်လုံ မဲပါ ပြတယ်။ ပြတဲ့အခါလည်း သူက မဲရုံကိုယ်စား လှယ်ကိုပြတယ်။ ဟောဒါကတော့ ပယ်မဲလုပ်သင့် ပါဘူး။ သူက ပြောပိုင်ခွင့်ရှိပါတယ်။ ဒါက ခိုင်လုံမဲ မဖြစ်သင့်ဘူး။ ဒါ ပယ်မဲဖြစ်သင့်တယ်။ ဒီလိုလည်း ပြောပိုင်ခွင့်ရှိတယ်။ နောက်ဆုံးအဆုံးအဖြတ်ပေး တာတော့ မဲရုံမှူးပါ။ ဒါကြောင့် အဲဒီမဲရုံကိုယ်စား လှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်တွေနဲ့ ကိုယ့်တာဝန်ကို ကျေကျေပွန်ပွန်နဲ့ ဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် ခုနက ဆွေးနွေးသွားသလို ကိုယ့်လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်လောင်းရဲ့အကျိုးဆောင်ကောင်း အင်အား တစ်ရပ်ဖြစ်စေပါတယ်။

မမှန်တာတွေရင်လည်း ဘယ်ဟာဖြင့် မမှန် ဘူး။ ကိုယ်က ဘယ်လိုကန့်ကွက်ခဲ့တယ်၊ ဘယ်လို ဆုံးဖြတ်ခဲ့တယ်၊ တစ်ခါ ကိုယ်က မကန့်ကွက်လည်းပဲ တစ်ဖက်ယှဉ်ပြိုင်ဘက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းတွေရဲ့ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်ကလည်းပဲ



ဒေါ်ဇွန်ဖြူပွင့် (ဦးစီးအရာရှိ) (ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်)

အဲဒီလိုပြောလာခဲ့ရင် ဘယ်သူကတော့ ဘယ်လို ပြောတယ်၊ ဘယ်လိုကန့်ကွက်ခဲ့တယ်၊ ဘယ်လို လုပ်တယ်။ တွေ့ရှိချက်တွေကို သေသေချာချာ ကိုယ့်ရဲ့ မှတ်တမ်းစာအုပ်မှာ မှတ်တမ်းတင်ထား သင့်တယ်။

ဒီကြားထဲမှာဖြစ်လာတဲ့ ဒီအရေးကြီးတဲ့ ကိစ္စတွေဆိုရင် သက်ဆိုင်ရာ တစ်ယောက်က သူ့ရဲ့ သက်ဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်ကို လှမ်းအကြောင်းကြား ဒီလိုလေးတွေ လုပ်လို့ရပါ တယ်။ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ် တွေက ဒီမဲရုံအတွင်းမှာ လာရောက်ပြီးတော့ အစ ကနေ အဆုံးအထိ ဆောင်ရွက်တာဟာ သာမန် အားဖြင့် သူတို့ရဲ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရရေးအတွက် လာ ရောက်ပြီး ဆောင်ရွက်ကြတာလို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။ သူတို့ အဲဒီလို လာရောက်ဆောင်ရွက်ခြင်း ဟာ သူတို့ရဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရရေးအတွက် ဆောင် ရွက်ကြသလို ဒီလွတ်လပ်မှုတော့ အောင်မြင်တဲ့ ရွေးကောက်ပွဲကြီးဖြစ်အောင်လည်းပဲ ပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေတယ်လို့ မြင်တယ်။ သူတို့က လည်းပဲ အဲဒီလို ခံယူစေချင်တာပါ။ မဲရုံကိုယ်စား လှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်တွေက သူတို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အနိုင်ရဖို့ပဲ ဆိုပြီးတော့မှ ဥပဒေနဲ့မညီတာတွေ၊ ခုနကပြောတဲ့ ပြစ်မှုတွေ၊ ရွေးကောက်ပွဲပြစ်မှုတွေ၊ နောက်တရားမဲ့ ပြုကြင့်မှုတွေ ဒါတွေဆောင်ရွက်မယ်ဆိုရင် ဒီလွတ် လပ်မှုတော့ ရွေးကောက်ပွဲ မဟုတ်တော့ဘူး။ ထိခိုက်စေတယ်။

ဒါကြောင့် သူတို့ဟာ လွတ်လပ်မှုတော့ ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေ တယ်။ သူတို့ရဲ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အနိုင်ရရှိရေးကိုလည်းပဲ ဆောင်ရွက်နေတဲ့ သူတွေ ပဲလို့ အဲဒီလို ခံယူစေချင်နေတယ်။ တစ်ဖက်က ဒီမဲရုံမှူးတို့၊ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်တွေ၊ တာဝန်ရှိတဲ့သူတွေက လည်းပဲ ဒီမဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ် တွေ မဲရုံထဲမှာ လာရောက်ပြီးတော့ ထိုင်နေခြင်း၊ ကြည့်ရှုခြင်းဟာ လုပ်ငန်းအတွက် အနှောင့်အယှက် ပေးဖို့ လာရောက်ကြတဲ့သူတွေပဲလို့ မမြင်စေချင် ဘူး။ လုပ်ငန်းအတွက် ပူးပေါင်းကူညီကြတာပဲ ဆိုတာမျိုး ဖြစ်စေချင်ပါတယ်။

တကယ်တမ်းကျတော့ ဒီရွေးကောက်ပွဲမှာ တော့ မဲရုံတွေဟာ အဓိကသော့ချက်တွေပဲ ဖြစ်ပါ တယ်။ အခု မဲစာရင်းတွေကပ်တယ်၊ ကြေညာတယ်၊ လာပြီးတော့ ကန့်ကွက်ကြတယ်၊ တင်ပြကြတယ်၊ နောက်ပြီးတော့ မဲဆွယ်စည်းရုံးကြတယ်၊ ကိုယ်စား လှယ်လောင်းတွေ အမည်စာရင်း တင်သွင်းကြ တယ်။ အဆင့်ဆင့်လုပ်ငန်းတွေရှိတယ်။ နောက်ဆုံး



ဒေါ်နင်းယုလွင် (ဦးစီးအရာရှိ) (ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်)

ရွေးကောက်ပွဲကြီး မဲပေးတဲ့နေ့မှာ မဲရုံကတော့ အဓိကအရေးပါတဲ့နေရာကြီး ဖြစ်သွားပါတယ်။

ဒါကြောင့် အဲဒီမှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေတဲ့ သူတွေကလည်း အရေးပါတဲ့လုပ်ငန်းကို ဆောင် ရွက်ရတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ မဲရုံကိုယ်စား လှယ်တွေဘက်ကလည်းပဲ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်လောင်းကို အနိုင်ရရှိရေးဆောင်ရွက်သလို လွတ်လပ်တဲ့ ရွေးကောက်ပွဲ၊ အောင်မြင်တဲ့ ရွေးကောက်ပွဲ၊ မျှတတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်အောင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေရပါလားလို့ မဲရုံကိုယ်စား လှယ်တွေ၊ အကူကိုယ်စားလှယ်တွေအနေနဲ့ ခံယူ စေချင်တယ်။

### ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိ

မဲရုံမှူးတွေ၊ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်တွေလည်း အဲဒီလို ခံယူစေချင်တယ်။ တာဝန်ရှိတဲ့ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် တွေလည်း အဲဒီလို ခံယူစေချင်တယ်။ ဒါတွေ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေတယ်။ အဲဒီလို ခံယူစေချင် တာပါ။ ဒါကြောင့် မဲရုံကိုယ်စားလှယ်တွေ၊ အကူ ကိုယ်စားလှယ်တွေ တင်ပြတာတွေကိုလည်းပဲ မဲရုံ မှူးတို့၊ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်တွေက အလေးထားသင့်တယ်။

ပြည်ပမှာ ဩစတြေးလျတို့၊ အင်ဒိုနီးရှားတို့ သွားလေ့လာဖူးပါတယ်။ လေ့လာတဲ့အခါ မဲရုံ ကိုယ်စားလှယ်တွေရှိကြတယ်။ မဲဆန္ဒရှင်တွေက မဲလားပေးတယ်။ မဲလားပေးတဲ့အခါကျတော့ မဲရုံမှူး နဲ့ဖြစ်စေ၊ ဒုမဲရုံမှူးနဲ့ဖြစ်စေ မဲဆန္ဒရှင်တွေ သူတို့ ပြန်လည်ပြောနေကြတယ်။ အဲဒါကို မဲရုံကိုယ်စား လှယ်တွေက သူတို့နေရာကထပြီးတော့ သွားနား ထောင်ကြတယ်။ အဲဒါ ဘာကြောင့်လဲဆိုတာကို မေးကြည့်လိုက်တော့ မဲပေးပိုင်ခွင့် ဟုတ် မဟုတ် သူတို့အငြင်းပွားနေတာလို့ သိရပါတယ်။ အဲဒီလို ပြောလို့ရှိရင် သူတို့အနေနဲ့ သွားနားထောင်ခွင့်ရှိ တယ်လို့ သိရတယ်။ ဒါပေမယ့် သူတို့ လျှို့ဝှက်မိပေး တော့မယ်ဆိုရင်တော့ ပြန်ချလာတယ်။ ပွင့်လင်း မြင်သာမှုရှိတာ ဖြစ်ပါတယ်။ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ် အချင်းချင်းကလည်းပဲ ရင်းရင်းနှီးနှီးနေကြတယ်။

ဒီလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းရဲ့ မဲရုံ ကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်၊ နောက်တစ်ခါ အခြားသူရဲ့မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ် တွေဟာ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် ရင်းရင်းနှီးနှီး ပဲ စကားပြောတယ်။ ဒီဘက်မဲရုံကိုယ်စားလှယ်က အပြင်သွားမယ်၊ အပြင်သွားစရာရှိရင် ကျွန်တို့သူ တွေကို ဒီလိုမှတ်ပေးပါဆိုပြီး သူမှတ်စုစာအုပ်ကို ယုံယုံကြည်ကြည် အပ်ခဲ့တယ်။ မဲရုံထဲမှာ ခုနပြော တဲ့ မသမာမှုတွေမရှိအောင်၊ ချောချောမွေ့မွေ့ အောင်မြင်တဲ့ ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်အောင် ကူညီ ဆောင်ရွက်ကြတဲ့သဘောပဲ။



# ပြည်တွင်း ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့ မောင်တောဒေသသို့ မြေပြင်ကွင်းဆင်းသတင်းရယူ

မောင်တော အောက်တိုဘာ ၂၇

ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့နယ်ရှိနေသည့် ပြည်တွင်း ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာများ ပါဝင်သော သတင်းအဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မောင်တောဒေသသို့ သွားရောက်၍ မြေပြင် ကွင်းဆင်းသတင်းရယူကြသည်။

ရှေးဦးစွာ သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့သည် မောင်တောခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးသို့ရောက်ရှိကြရာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးမြင့်နိုင်က မောင်တောဒေသအတွင်း လတ်တလော ဆောင်ရွက်နေသော အခြေအနေများ၊ UEHRD လုပ်ငန်း စဉ်များ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုအခြေအနေများ၊ နေရပ်စွန့်ခွာ သူများအား စိစစ်လက်ခံနိုင်ရေးအတွက် ပြန်လည်လက်ခံရေး စခန်းများနှင့် ယာယီကြားစခန်းတို့အား ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည့် အခြေအနေများနှင့် နှစ်နိုင်ငံနယ်နိမိတ်မျဉ်းအနီး နေထိုင်

နေကြသူများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့များ၏ မေးမြန်းမှုများကို ပြန်လည် ဖြေကြားသည်။

ထို့နောက် သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့သည် ပန်းတောပြင် ကျေးရွာသို့ သွားရောက်၍ ကျေးရွာတာဝန်ခံ ဦးအောင်နှင့် တွေ့ဆုံကာ ကျေးရွာအတွင်း နေထိုင်သူများ၏ လက်ရှိနေထိုင် စားသောက်မှုအခြေအနေ၊ ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးအခြေ အနေတို့ကို မေးမြန်းသတင်းရယူကြသည်။

ယင်းနောက် သတင်းမီဒီယာအဖွဲ့သည် မောင်တောမြို့ မြို့မတောင်ရပ်ကွက်သို့သွားရောက်၍ စက်တင်ဘာ ၄ ရက်က ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် အစွဲလမ်းဘာသာဝင် မိသားစု နှင့်တွေ့ဆုံပြီး သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းသတင်းရယူ ကြသည်။ **အောင်ရဲသွင်၊ ဓာတ်ပုံ - သက်လွင်စိုး (ပြန်/ဆက်)**



## စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်တွေ ဟာလည်း ခုနကပြောသလိုမျိုး ကိုယ့်ရဲ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အနိုင်ရရှိရေးအတွက် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြပါ။ အစွမ်းကုန် ကြိုးစား ဆောင်ရွက်ကြပါ။ မမှန်မကန်တွေရင်လည်းပဲ ကန့်ကွက်ကြပါ။ တင်ပြကြပါ။ အဲဒီလိုလုပ်ခြင်းဟာ ကိုယ့်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အနိုင် ရရှိရေးအတွက်တင်မကဘဲနဲ့ လွတ်လပ်မှုတော့ အောင်မြင်တဲ့ ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်စေဖို့လည်း အထောက်အကူဖြစ်စေပါတယ်။ မဲရုံမှူးတွေ၊ မဲရုံ အဖွဲ့ဝင်တွေကလည်း ဒီလို သဘောပေါက်ခံယူရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

### မတရားမှုတွေ ထောက်ပြပေး

ဒီရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်တဲ့ရွေးကောက်ပွဲ၊ မှုတော့ ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်အောင် မဲရုံမှူးတွေ၊ မဲရုံအဖွဲ့ဝင်တွေ၊ ရပ်ကွက် ကျေးရွာကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်တွေ၊ တာဝန်ရှိတဲ့ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်တွေ ချည်းပဲ ဆောင်ရွက်နေတာမဟုတ်ဘူး။ သက်ဆိုင် ရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတွေရဲ့ မဲရုံ ကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်စားလှယ်တွေကလည်းပဲ

ပူးပေါင်းပါဝင်ပြီးတော့ မသမာမှုတွေ၊ မတရားမှုတွေ ထောက်ပြပေးခြင်းအားဖြင့် ကူညီနေပါလားလို့ ခံယူစေချင်တယ်။

ဒါကြောင့်မို့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ အကူ ကိုယ်စားလှယ်တွေဟာလည်းပဲ သွားရောက် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေရာမှာ ကိုယ့်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအတွက် ရွေးကောက်ခံ ပိုင်ခွင့်ရရှိရေးအတွက် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားဆောင် ရွက်ကြပါ။ အဲဒီလို ဆောင်ရွက်ရင်းနဲ့လည်းပဲ ရွေးကောက်ပွဲကြီးကို အောင်မြင်တဲ့ ရွေးကောက် ပွဲကြီးဖြစ်အောင် ကူညီဆောင်ရွက်ကြပါ။ နောက်ပြီး တော့ အဲဒီလို ဆောင်ရွက်တဲ့နေရာမှာ ဒီမဲရုံအတွင်း မှာ တွေ့သမျှ ဆောင်ရွက်ခဲ့သမျှ ဖြစ်ပျက်ခဲ့သမျှ အားလုံးကို သေချာမှတ်ပြီးတော့ သူ့ရဲ့ရွေးကောက် ပွဲကိုယ်စားလှယ်၊ သူ့ရဲ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းကို သူက သေချာကို တင်ပြရမယ်။ အဲဒီလို တင်ပြလိုက်လို့ရရင် ခုနက ဆွေးနွေးသွားသလို ကိုယ့်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အနိုင်ရ သွားရင်လည်းပဲ ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်လောင်းဘက်က ဘာမှ တရားမဲ့ပြုကျင့်မှု မရှိဘဲ သန့်သန့်ရှင်းရှင်းနဲ့ အနိုင်ရတာပါဆိုပြီး သူ့ရဲ့

မှတ်တမ်းမှတ်ရာတွေက အထောက်အကူ ဖြစ်စေ ချင်တာပါ။ ကိုယ့်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ရုံးသွားရင် ကန့်ကွက်စရာပေါ်လာရင်လည်းပဲ ကျွန်တော်တို့ ကန့်ကွက်တာ၊ တစ်ဖက်က အနိုင်ရ သွားတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းက ဒီလို တရားမဲ့ပြုကျင့်မှုတွေကြောင့် ကျွန်တော်တို့ လွှတ် တော်ကိုယ်စားလှယ် ရုံးသွားတာ၊ သူ့အနိုင်ရသွား တာပါ။ သူမှတ်ထားခြင်းအားဖြင့် ခိုင်လုံတဲ့ အထောက်အထားတွေ ဖြစ်စေတာပါ။

အဲဒီလို ခိုင်ခိုင်မာမာမရှိဘဲ လွှတ်တော်ကိုယ် စားလှယ်လောင်းတွေကို ပြန်တင်ပြ အစီရင်ခံမယ် ဆိုရင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတွေ အတွက် သူ့မဲရုံကိုယ်စားလှယ်က သူတို့ တင်ပြတာ ကိုယ့်ကြည့်ရမှာပါ။ ကိုယ့်ရဲ့မဲရုံကိုယ်စားလှယ်တွေပဲ ကိုယ့်ရဲ့ အကူကိုယ်စားလှယ်တွေပဲ။ ကိုယ့်ရဲ့ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်တွေပဲ။ ဒါသူတို့တင်ပြ တာတွေကတော့ မှန်ရမှာပဲဆိုပြီးတော့ ယုံကြည် တာလေး၊ အဲဒီတော့ သူတို့တင်ပြချက်တွေအပေါ် မူတည်ပြီးတော့မှ ကန့်ကွက်စရာရှိရင် ကန့်ကွက် တယ်။ ခုခံစရာရှိရင် ခုခံရတယ်။ ဒါသူတို့ရဲ့ တင်ပြ ချက်တွေ၊ နောက်သူတို့ရဲ့ တင်ပြချက်တွေက

တကယ်ကို မှန်မှန်ကန်ကန်နဲ့ အထောက်အထား ခိုင်လုံတဲ့ တင်ပြချက်တွေ ဖြစ်ဖို့လိုပါတယ်။

အဲဒါကြောင့်မို့ ခုနက ဆွေးနွေးသွားသလို မှတ်တမ်းမှတ်ရာတွေ သေချာထားပြီးတော့ ခိုင်ခိုင် လုံလုံ၊ တိတိကျကျနဲ့ တကယ်ကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ပါတယ်ဆိုတာကို ဖြစ်စေချင်ပါတယ်။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်၊ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်တွေကို သက် ဆိုင်ရာပါတီတွေက ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန်တွေကို ပြောပြကြမှာပါ။ ပြီးတော့ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူ ကိုယ်စားလှယ်တွေကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းတွေက မကြာခင် ခန့်တော့မှာပါ။ ဘယ်သူ တွေကို ခန့်မယ်ဆိုတာ ရွေးချယ်ရတော့မှာပါ။ မဲရုံ တိုင်း မဲရုံတိုင်းမှာ နှစ်ယောက်စီတော့ တော်တော် များများ ရွေးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရွေးတဲ့အခါကျတော့ အဲဒီလိုပဲ တကယ်တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်တဲ့သူ တွေကိုပဲ ရွေးကြမှာဖြစ်ပါတယ်။

### တာဝန်ကျေပွန်အောင် ထမ်းဆောင်

ရွေးပြီးတဲ့အခါကျတော့ သင်တန်းတွေ ပေးကြမှာပါ။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ကော်မရှင် ဘက်ကလည်း သိသင့်သိထိုက်တဲ့ ဟာလေးတွေကို သူတို့ကို သိစေချင်တဲ့အတွက်ကြောင့် ဒီလိုလေး ဆွေးနွေးရတာပါ။ မဲရုံကိုယ်စားလှယ်၊ အကူကိုယ်

စားလှယ်တွေဟာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်က ကျင်းပတဲ့ ရွေးကောက်ပွဲကြီးမှာ အောင်မြင်တဲ့ ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်အောင် လာ ရောက်ပြီး အထောက်အကူပေးကြတယ်။ သူတို့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတွေအတွက် လည်း သူတို့ အနိုင်ရအောင် သူတို့ ခုနပြောတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတွေရဲ့အင်အား တစ်ရပ်ဖြစ်တယ်။ အောင်နိုင်ရေးတမန်ကောင်း ဖြစ်တယ်။ အကျိုးဆောင်ကောင်းတွေ ဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့် ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်တွေ၊ မဲရုံ ကိုယ်စားလှယ်တွေ၊ အကူကိုယ်စားလှယ်တွေသည် သူတို့ရဲ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအတွက် တာဝန်ကျေပွန်အောင် ထမ်းဆောင်ကြပါ။ သူတို့ရဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအတွက် အောင် နိုင်ရေးတမန်ကောင်းတွေဖြစ်ဖို့၊ အကျိုးဆောင် ကောင်းတွေဖြစ်ဖို့ သူတို့ရဲ့လုပ်ဆောင်ချက်တွေက သူတို့ရဲ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အနိုင် ရရှိရေးအတွက် အများကြီး အထောက်အပံ့ဖြစ်စေ ပါတယ်။ အထောက်အကူ ဖြစ်စေပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့လည်း ကျွန်တော်တို့က သိအောင် မျှပေးပေးတဲ့သဘော ဖြစ်ပါတယ်။

ရှင်မင်း

# ဘားအံမြို့နယ်တွင် ယာဉ်လမ်းရှင်းလင်းနေသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးနှင့် ညစောင့်ဝန်ထမ်းတစ်ဦး သေနတ်ဖြင့် အနီးကပ်ပစ်ခတ်ခံရ၊ ပစ်ခတ်သူအား ချက်ချင်းဖမ်းဆီးရမိ

ဘားအံ အောက်တိုဘာ ၂၇

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ်တွင် ယာဉ်ကြောရှင်းလင်းရေးဆောင်ရွက်နေသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ထမ်း တစ်ဦးကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက အမျိုးသားတစ်ဦး ဆိုင်ကယ်ဖြင့် လာရောက်ကာ သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်ခဲ့သဖြင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးသေဆုံးပြီး နောင်လိုတ်တားဆောက်လုပ်ရေးရုံးညစောင့် တစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီခန့်က ဘားအံမြို့နယ် နောင်လိုတ်တားတွင် ယာဉ်လမ်းရှင်းလင်းရေး ဆောင်ရွက်နေသည့် အိန္ဒြာ နယ်မြေရဲစခန်းမှ ရဲဒုတိယကြပ် မျိုးဇော်အောင်အား နံပါတ်မပါဆိုင်ကယ်ဖြင့် ရောက်ရှိလာသည့် အမျိုး သားတစ်ဦးက သေနတ်အတိုဖြင့် အနီးကပ်ပစ်ခတ် ခဲ့ကြောင်း၊ ပစ်ခတ်သည့်ကျည်ဆန်မှာ ရဲဒုတိယကြပ် မျိုးဇော်အောင်၏ ဝဲရင်ဘတ်မှ ကျည်ဝင်ပြီး နောက်ကျောသို့ ဖောက်ထွက်ကာ လုံခြုံရေးတပ်ပေါ်ရှိ ခုံတန်းတွင် ထမင်းစားနေသည့် နောင်လိုတ်တား ဆောက်လုပ်ရေးရုံး ညစောင့်ဖြစ်သူ ကိုသက်လွင် (၄၆နှစ်) နောင်လိုတ်ကျေးရွာ ဘားအံမြို့နယ်နေသူ၏ ဝဲဘက်လက်မောင်းပါ ကျည်ဖောက်ထွက် ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ဒဏ်ရာရရှိသူများအား ဘားအံ ဆေးရုံကြီးသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ရာ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၂၅ မိနစ်ခန့်တွင် ရဲဒုတိယကြပ် မျိုးဇော်အောင်မှာ

ရရှိခဲ့သည့် သေနတ်ဒဏ်ရာကြောင့် ဘားအံ ဆေးရုံကြီးတွင် သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်သူအား နောင်လိုတ်တား ဖြတ်သန်းသွားရန် ရောက်ရှိလာသည့် ဘားအံ မြို့နယ် အိန္ဒြာကျေးရွာ ကျိုက်ပွန်ကျောင်းဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကုသလ၊ အကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက် ရေးအသင်းမှ ဦးအောင်ဝင်း(ခ) အညာသား၊ မြဝတီ မြို့နေသူ၊ ရဲမှုထမ်းအငြိမ်းစား ဦးလှဝင်းနှင့် ဦးသန်းကျော်စိုးတို့က ပိုင်းဝန်းဖမ်းဆီးရာ သေနတ် ဖြင့်ပစ်ခတ်သူ စောသန်းနိုင်(၅၂ နှစ်) ကျောကေးကီး ကျေးရွာ ဟတ္ထလိုက်ကျေးရွာအုပ်စု ဘားအံမြို့နယ် နေသူကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့နောက် နယ်မြေခံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များထံ အပ်နှံခဲ့သဖြင့် အိန္ဒြာ နယ်မြေ ရဲစခန်းမှူး၊ ရဲအုပ်မင်းအောင်ထွန်းက ဆက်လက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ စောသန်းနိုင်ထံမှ လူဂါ အမျိုးအစား အနက်ရောင်ပစ္စတို သေနတ်တစ်လက်၊



ယင်းကျည်ကတ်တစ်ခု၊ ၉ မမ အမျိုးအစား ကျည်ခနစ် တောင့်၊ ကျည်ခွဲတစ်ခုတို့ကို ရှာဖွေသိမ်းဆည်းရရှိခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး အိန္ဒြာနယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့် အရေးယူထားပြီး ဆက်လက်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။ **မင်းသူ(ဘားအံ)**

# ဖားကန့်၊ ဘားအံနှင့် ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇

မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၃) မိုးညှင်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် အောက် တိုဘာ ၂၆ ရက် ညနေ ၄ နာရီခန့်က ဖားကန့်မြို့နယ် ဆိပ်မူကျေးရွာအုပ်စု ဆိပ်မူ- ဝေခါသွားကားလမ်း တာဝါတိုင်အနီးတွင် စိုးပိုင် မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့် ရှာဖွေရာ ဘိန်းစိမ်း ၄ ကီလိုနှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ကွင်းဆက်အရ ဖားကန့်မြို့နယ် ဆိပ်မူကျေးရွာအုပ်စု မမူကျေးရွာအဝင် ကားလမ်းမ ပေါ်တွင် ကျော်ထွန်းအောင် မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်ရောက်ရှိလာသဖြင့် ရှာဖွေရာ ဘိန်းစိမ်း သူညီ ဒသမ ၇ ကီလို ထပ်မံသိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

အလားတူ ယင်းနေ့နံနက် ၅ နာရီခွဲခန့်က ကရင်ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သောပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဘားအံမြို့နယ် လှိုင်ကတာကျေးရွာအုပ်စု ကော့ဒန် ကျေးရွာရှိ စောမြင့်သိန်း (ခ) အဒီး၏ နေအိမ်ကို ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ စောအာဝီ၊ မြိုးဝေဦး (ခ) မိုက်ကယ်၊ စောမောင်မျိုးချစ် (ခ) အပိပိတို့အား တွေ့ရှိရပြီး စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၀၂၃ ပြား၊ ငွေကျပ် ၆၉၀၀၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းသုံးလုံး တို့အား လည်းကောင်း၊ ထို့အတူ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲခန့်တွင် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၉)ဟုမ္မလင်း မှ တပ်ဖွဲ့ ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဟုမ္မလင်းမြို့နယ် မိုင်းကိုင်ကျေးရွာ အုပ်စု နန်တောကျေးရွာနေ ကြည်ဝင်း၏နေအိမ်ကို ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ ဇနီးဖြစ်သူ မနီနီဝင်းအား တွေ့ရှိရပြီး စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၃၉၉၀၊ စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြားအကြေမှုန့် ၅၀ ဂရမ်၊ ငွေကျပ် ၆၃၀၅၀၀ နှင့် လက်ကိုင်ဖုန်းနှစ်လုံးတို့ကို လည်းကောင်း၊ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့ကို မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲ စေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ **သတင်းစဉ်**

**ရေပူစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ အထောက်အထားမဲ့ ကုန်စည်များ စစ်ဆေးတွေ့ရှိ**

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇ - တရားမဝင်ကုန်စည်များတားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ငှာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း၊ တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများအား စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်တွင် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းမှ တားဆီးမှုမရှိမီ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၂ ဒသမ ၃၃ သန်း၊ မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းမှ တားဆီးမှုနှစ်မူ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၀ ဒသမ ၈၈ သန်း စုစုပေါင်းတားဆီးမှု ခုနစ်မူ ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၃ ဒသမ ၂၀ သန်းကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ ထူးခြားဖမ်းဆီးမှုအနေဖြင့် အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်တွင် မန္တလေးမြို့နှင့် မူဆယ်မြို့များသို့ သွားရောက်မည့်ယာဉ်များအား ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေး မှုများဆောင်ရွက်စဉ် မန္တလေးသို့သွားရောက်မည့် Ford ယာဉ်တစ်စီး၊ Hiace ယာဉ်တစ်စီးနှင့် ခရီးသည်တင်ယာဉ်သုံးစီးကို စစ်ဆေးခဲ့ရာ ယာဉ်များပေါ်တွင် တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် အဝတ်အထည်၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်း၊ စိုက်ပျိုးရေးသုံးပစ္စည်းနှင့် စားသောက်ကုန် စုစုပေါင်းခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၂ ဒသမ ၃၃ သန်းအား စစ်ဆေးတွေ့ရှိ၍ ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ **သတင်းစဉ်**





သီတဂူပိုလ်စိန်မှန် (အဘိဓမ္မာအခါတော်နေ့) ညပိုင်းက ပဲခူးမြို့(ဥဒ္ဓါမြို့သစ်)ရှိ မနောစိတ္တပျဉ်စေတီတော်မြတ်ကြီးတွင် ဘုရားဒါယကာ ဆရာကြီး (ဦးအောင်သိန်း)၊ ဆရာကြီးဦးအောင်ဘို၊ ဆရာကြီး ဦးတင်မှန်တို့အား ဦးထိပ်ထား၍ ဆရာကြီး ဦးသံလုံးနှင့် တပည့် သား သမီးများက အဆိုပါစေတီတော်မြတ်ကြီးအား ဒုတိယအကြိမ် ဆီမီး ၉၀၀၀ ထွန်းညှိ ကပ်လှူပူဇော်ထားသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ခင်မောင်ဝင်း (ကြေးမုံ)

ကျောစွဲမှ ထို့ကြောင့် မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းအနေဖြင့် လာအိုအသင်းနှင့် ပွဲမှ လိုအပ်ချက်၊ အားနည်းချက်များကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်ကာ ကစားပါက အနိုင်ရ ရန် အခွင့်အရေးရှိနေသည်။  
မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းနှင့် အီရန် ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းပွဲကို ယနေ့ညနေ ၆ နာရီတွင် သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။  
ညီမြတ်သော်တာ

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည် နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇  
ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ် အော်အရေတောင်ပိုင်းတို့တွင် တိမ် အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကျန် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် တိမ်အသင့် အတင့်မှ တိမ်ထူထပ်နေသည်။  
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရခိုင် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် နေရာ ကျကျနှင့် ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ် ချွန်းရွာမည်၊ ရွာရန်ရာနန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။  
မိုး/လေ

### သီတဂူပိုလ်စိန်မှန် ဆွမ်းလောင်းအဖွဲ့ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများလောင်းလှူ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၇  
သီတဂူပိုလ်စိန်မှန် ဝါတွင်းဆွမ်းလောင်းအဖွဲ့က (၁၀) ကြိမ် မြောက် ဝါတွင်းအရက်ဆွမ်းအလှူတော်အောင်ပွဲ စုပေါင်း လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့ညနေ ၄ နာရီက ဗဟန်းမြို့နယ် ပိုလ်စိန်မှန် ရပ်ကွက် ပိုလ်စိန်လမ်း၌ ကျင်းပသည်။  
သီတဂူပိုလ်စိန်မှန်ဆွမ်းလောင်းအဖွဲ့က မြို့နယ် အတွင်းရှိ သီလရှင်စာသင်တိုက် ၁၁ ကျောင်းမှ သီလရှင် ဆရာကြီး၊ ဆရာလေး အပါး ၄၅၀ တို့ကို လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ စုပေါင်း လောင်းလှူခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (အောက်ပုံ)  
အေကေလင်း



### မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား

- ၂၈-၁၀-၂၀၁၈ (တနင်္ဂနွေနေ့)
- နံနက်ပိုင်း
- ၆း၀၀ - တောင်တန်းသာသနာပြု ဆရာတော်ကြီး၏ ပရိတ်တရားတော်
- ၇း၀၀ - Breakfast News
- ၈း၃၅ - တရုတ်ကာတွန်း “တောပျော်ပျောက် ကလေး ကျွမ်းကျွမ်း” (အပိုင်း-၁၁)
- ၁၀း၀၀ - Sunday Talk
- ၁၁း၀၀ - လှပစုံလင် အာဆီယံတစ်ခွင်
- ၁၂း၄၅ - မြန်မာ့ကဏ္ဍဝင်ရုပ်ရှင် “ကြည်ပြာ” (ထွန်းထွန်းဝင်း၊ မေဝင်းမောင်) (ဒါရိုက်တာ- ကြည်စိုးထွန်း)
- ညပိုင်း
- ၁၆း၃၅ - ကျန်းမာရေးမဂ္ဂဇင်း “လေဖြတ်ရောဂါ အကြောင်း သိကောင်း စရာ” (အပိုင်း-၁)
- ၁၇း၂၅ - ရခိုင်ပြည်နယ်ပြန်လည် ထူထောင်ရန်အတွက် ကဏ္ဍအသီးသီးမှ ဆောင်ရွက်ချက်များ(၈၂)
- ၁၇း၃၀ - Sunday Talk
- ၁၉း၁၅ - နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ “ချစ်ကြွေးမပြေ” (အပိုင်း-၃၅)
- ၂၀း၀၀ - ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း၊ မိုးလေဝသအခြေအနေ
- ၂၀း၃၅ - “၂၀၁၈ခုနှစ် ကြားဖြတ် ရွေးကောက်ပွဲ နိုင်ငံရေး ပါတီများ၏ ဟောပြောချက်”  
- “မြန်မာပြည်သူ့ဒီမိုကရက် တစ်ပါတီ”  
- တမ်းတမ်းတတ ဖြစ်ခဲ့ရ သော ရုပ်ရှင်တေးများ  
- “ဘဝဆည်းဆာ အလှဆည်းဆာ”

## မိုဟာမက်ခရာကီအား အနိုင်ရရှိသည့် အောင်လအန်ဆန်အား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဂုဏ်ပြုစာလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေပေးအပ်



နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇  
ရန်ကုန်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏမိုးလုံလေလုံအားကစားရုံကြီး၌ အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက် ညပိုင်းက ပြုလုပ်သည့် Pursuit of Greatness ပြိုင်ပွဲတွင် အဓိက ပွဲစဉ်အဖြစ် ယှဉ်ပြိုင် ထိုးသတ်သည့် လိုက်ဟ်စီးဝိတ်တန်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံနှင့် မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်းလက်ရှိကမ္ဘာ့ ချန်ပီယံဖြစ်သူ အောင်လအန်ဆန်က စိန်ခေါ်သူ လက်ဘနွန်နိုင်ငံသား မိုဟာမက် ခရာကီအား ပထမအချိန်ပင် ဒိုင်ပွဲရပ်ဖြင့် အလဲထိုး အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။  
မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်းကမ္ဘာ့ချန်ပီယံကာကွယ်ပွဲတွင် စိန်ခေါ်သူလက်ဘနွန်နိုင်ငံသား မိုဟာမက်ခရာကီအား ပထမအချိန်ပင် တိုက်ပွဲပေးပြီး ပြင်းထန်သောလက်သီး ထိုးချက်များဖြင့် ဒိုင်ပွဲရပ်အလဲထိုးအနိုင်ယူခဲ့သည့်အတွက် မြန်မာအမျိုးသား ကချင် တိုင်းရင်းသား အောင်လအန်ဆန်အား တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ထံမှ ပေးပို့ သည့်ဂုဏ်ပြုစာလွှာနှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေ ကျပ်သိန်း ၁၀၀ တို့ကို တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ကိုယ်စား ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဝိုင်းချုပ်သက်ပုံက ယနေ့ညနေ ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ Rose Garden Hotel ၌ သွားရောက်ပေးအပ် ချီးမြှင့်သည်။  
ထို့နောက် MMA မစ်ဒယ်ဝိတ်တန်းနှင့်လိုက်ဟ်စီးဝိတ်တန်းနှစ်ခု၏ ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံ အောင်လအန်ဆန်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားပြီး တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်အား အောင်လအန်ဆန် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့်အင်္ကျီနှင့် One Championship ပိုစတာတို့ကို အမှတ်တရလက်ဆောင်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း (၁၆) တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။  
သတင်းစဉ်၊ ဓာတ်ပုံ-တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး

## စက်မှုဇုန်များ မီးဘေးကြောင့်ဆုံးရှုံးမှုများကင်းဝေးရန် မီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်များ လိုက်နာရန်လိုအပ်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၇  
လှိုင်သာယာ စက်မှုဇုန်(၃)ရှိ AA Electronics စက်ရုံ၌ အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက် ညပိုင်းက မီး လောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၇ နာရီခွဲခန့်တွင် မီးငြိမ်းခဲ့ပြီး အဆောက် အအုံအတွင်းရှိ လက်ကျန်မီးများကို ဆက်လက်ငြိမ်း သတ်ခဲ့ကာ ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် မီးသတ်ယာဉ် ခြောက်စီးဖြင့် ဆက်လက်စောင့်ကြည့်လျက်ရှိ ကြောင်း(ယာပုံ) ယခုလို ပွင့်လင်းရာသီအစတွင် စက်မှုဇုန်များ မီးဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ဆုံးရှုံးမှု ကင်းဝေးရန် စက်ရုံတိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ် ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားချက်အတိုင်း လိုက်နာဆောင် ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မီးသတ် ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။  
“စက်ရုံတွေအားလုံး မီးဘေးလုံခြုံရေးအတွက် မီးသတ်ဦးစီးဌာနရဲ့ အကြံပြုချက်၊ ညွှန်ကြားချက် အတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်ဖို့နဲ့ မီးဘေးကြိုတင်

ကာကွယ်ရေးစနစ်တွေ ထားရှိဖို့လိုပါတယ်။ အဲဒီလို ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ဘာမှမရှိကြဘူး။ ဒါကြောင့် ထားရှိမယ်ဆိုရင် အခုလိုမီးလောင်စရာအကြောင်း ပိုင်ရှင်အတွက်လည်း ဆုံးရှုံးသလို နိုင်ငံတော် မရှိပါဘူး။ လောင်တဲ့စက်ရုံတိုင်းကို ကြည့်ရင် အတွက်လည်း နစ်နာတယ်။ ပြည်သူတွေ မီးကို



ဂရုစိုက်ပါ။ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံတွေလည်း မီးသတ် ဦးစီးဌာနက ညွှန်ကြားချက်အတိုင်း လိုက်နာပါ။ အကူအညီပေးဖို့လည်း အဆင်သင့်ပါ” ဟု ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ တပ်ဖွဲ့မှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမျိုးဝင်းက ပြောသည်။  
မီးလောင်မှုဖြစ်ခဲ့သည့် စက်ရုံအတွင်းရှိ အဆောက်အအုံတွင် သိုလှောင်သောပစ္စည်း များမှာ အပေါ်ထပ်ရှိ မျက်နှာကြက်နှင့် ထိစပ်နေ သောကြောင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့များ ဝင်ရောက်ငြိမ်း သတ်ရန် လမ်းကြောင်းမရှိခဲ့၍ ယခုလို မီးလောင် မှုကြုံမြင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
မီးလောင်ခြင်းအကြောင်းရင်းနှင့် ဆုံးရှုံးမှု တန်ဖိုးကို တွက်ချက်၍ မရသေးကြောင်း၊ ဖြစ်စဉ် ကို သိရှိပါက သတင်းထုတ်ပြန်ပေးသွားမည် ဖြစ် ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှူးထံမှ သိရသည်။ (၁၆၄)  
ဓာတ်ပုံ - သစ္စာ



# တောင်သူဦးကြီးများသို့ အသိပေးကြေညာချက်

၁။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ မူဝါဒများနှင့်အညီ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းအတွက် လိုအပ်သော စိုက်ပျိုးစရိတ် ချေးငွေများကို တောင်သူလယ်သမားဦးကြီးများသို့ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှတစ်ဆင့် ရာသီအလိုက် ထုတ်ချေးလျက်ရှိရာ ယခုအစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် တစ်ဧက ချေးငွေနှုန်းထားများကို အောက်ပါအတိုင်း တိုးမြှင့် ထုတ်ချေးခဲ့ပြီး ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင်လည်း အခြားသီးနှံ တစ်ဧက နှုန်းထားကို ကျပ် ၅၀၀၀၀/- မှ ကျပ် ၁၀၀၀၀၀/- သို့ တိုးမြှင့်ထုတ်ချေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

စဉ်	ဘဏ္ဍာရေးနှစ်	သီးနှံအမျိုးအစား	တစ်ဧကချေးငွေနှုန်းထား(ကျပ်)
(က)	၂၀၁၆-၂၀၁၇	စပါး	ကျပ် ၁၀၀၀၀၀ မှ ၁၅၀၀၀၀
(ခ)	၂၀၁၇-၂၀၁၈	အခြားသီးနှံ	ကျပ် ၂၀၀၀၀ မှ ၅၀၀၀၀
(ဂ)	၂၀၁၈-၂၀၁၉	အခြားသီးနှံ	ကျပ် ၅၀၀၀၀ မှ ၁၀၀၀၀၀

၂။ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများ ထုတ်ချေးရာတွင် ယခင်နှစ် ၂၀၁၈ မိုးချေးငွေ ထုတ်ချေး သကဲ့သို့ပင် “တောင်သူ တစ်ဦးချင်း ၎င်းတို့ပိုင်ဆိုင်သော လယ်ယာမြေ လုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ်(ပုံစံ-၇)မူရင်းကို ဘဏ်သို့ အပေါင်အဖြစ်ပေးအပ်၍ တောင်သူတစ်ဦးချင်း ကိုယ်တိုင် အာမခံသောစနစ်” ဖြင့် လွယ်ကူရှင်းလင်းစွာ ထုတ်ချေးပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၃။ ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများကို အောက်ပါအတိုင်း ထုတ်ချေးပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။

(က)	၂၀၁၈ ခုနှစ် ဆောင်းချေးငွေ	၂၀၁၈ ခုနှစ်	အောက်တိုဘာလ (၂၆) ရက်နေ့မှ ဒီဇင်ဘာလကုန်အထိ
(ခ)	၂၀၁၉ ခုနှစ် မိုးကြိုချေးငွေ	၂၀၁၉ ခုနှစ်	ဇန်နဝါရီလ (၁) ရက်နေ့မှ မတ်လကုန်အထိ
(ဂ)	၂၀၁၉ ခုနှစ် မိုးချေးငွေ	၂၀၁၉ ခုနှစ်	မေလ (၂) ရက်နေ့မှ စက်တင်ဘာလကုန်အထိ

၄။ သို့ပါ၍ ရာသီအလိုက် စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများ အချိန်မီရရှိနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်၊ မြို့နယ်ဘဏ်ခွဲများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန



# စီဘီအိုင်အကြီးအကဲ ရာထူးဖယ်ရှားခြင်းခံရသည့်အပေါ် အိန္ဒိယနိုင်ငံတစ်ဝန်း ဆန္ဒပြမှုများဖြစ်ပေါ်

နယူးဒေလီ အောက်တိုဘာ ၂၇  
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အဓိကပြိုင်ဘက် အတိုက်အခံကွန်ဂရက်ပါတီသည် အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်က တစ်နိုင်ငံလုံးအနှံ့ ဆန္ဒပြမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သလို အငြင်းပွား လေယာဉ်ဝယ်ယူရေးစာချုပ်ကို ပြန်လည်စစ်ဆေးလိုနေသည့် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအေဂျင်စီ အကြီးအကဲကို ဖယ်ရှားမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဝန်ကြီးချုပ် နာရီန္ဒြာ မိုဒီအား စွပ်စွဲပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကွန်ဂရက်နှင့် အခြားအတိုက်အခံပါတီများက အထူးစုံစမ်း စစ်ဆေးရေး ဗျူရိုအကြီးအကဲ (စီဘီအိုင်) အလောင်းဗဟမာ ကို ထုတ်ပယ်လိုက်သည်ဆိုကာ ဝန်ကြီးချုပ် နာရီန္ဒြာမိုဒီအား စွပ်စွဲခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် အထူးစုံစမ်း စစ်ဆေးရေးဗျူရို အကြီးအကဲသည် ပြင်သစ်နိုင်ငံမှ ရာဇဝတ် လက်လှော်မှု ဝင်ရောက်မှုကို ဝယ်ယူရန် ၂၀၁၆ ခုနှစ်က သဘောတူ ခဲ့သော သဘောတူညီချက်အပေါ် ပြန်လည်စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်လိုသောကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စီဘီအိုင်ရုံးချုပ်သို့ လူထောင်ပေါင်းများစွာ ချီတက်လာ ပြီးနောက် အိန္ဒိယ နေရုံးကန့်သတ် ကွန်ဂရက်ပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ ရာဟူးလင်္ဂနီကို ဒေလီရဲစခန်းသို့ ခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ဆန္ဒပြမှုများကို တင်လော၊ မွမ်ဘိုင်၊ ချန်ဒီဂျီအပါအဝင် အခြားမြို့များတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရပြီး ရဲတပ်ဖွဲ့က ဆန္ဒပြသူ များကို မီးသတ်ပိုက်များဖြင့် လှေ့ခွဲခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဗာမာနှင့် ၎င်း၏လက်ထောက် ရာချီရီ အက်စ်သာနာ တို့အပေါ် လက်တလောတွင် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများကို ဆိုင်းငံ့ထား ကြောင်း သိရသည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးကို လာဘ်ယူမှုဖြင့် စွပ်စွဲထား ကြောင်း သိရသည်။

ကွန်ဂရက်က ဗာမာသည် ဂျက်လေယာဉ်ဝယ်ယူမှုဆိုင်ရာ အငြင်းပွားမှုကို စုံစမ်းစစ်ဆေးချင်နေသောကြောင့် ၎င်းကို ဖယ်ရှားရန် လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းဂျက်လေယာဉ် ဝယ်ယူမှုတွင် အိန္ဒိယဘက်မှ အာနိတ်အိမ်ဘာနီအနေဖြင့် အကျိုးအမြတ်များစွာ ရရှိခဲ့ကြောင်း ဝေဖန်ရေးသမားများက ပြောခဲ့သည်။

**အေအက်မ်ပီ**

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အဓိကပြိုင်ဘက် အတိုက်အခံကွန်ဂရက် ပါတီ ခေါင်းဆောင် ရာဟူးလင်္ဂနီ (လယ်)ကို အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်က စီဘီအိုင်ရုံးချုပ်သို့ ချီတက်လာသည်ကို တွေ့ရ စဉ်။



## အမေရိကန် အထင်ကရပုဂ္ဂိုလ်များထံ ပါဆယ်ပုံးပို့သူကို ဖမ်းမိပြီ

ဝါရှင်တန် အောက်တိုဘာ ၂၇  
အမေရိကန်နိုင်ငံရှေ့နေချုပ် ဂျက်စ်ဆက် ရှင်က ဖလော်ရီဒါပြည်နယ်မှ ပါဆယ်ပုံး တရားခံဖြစ်သူ ဆီဇာဆာရက်အား အက်စ်ဘီအိုင်တွင် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း ထားပြီး သီးခြားပြစ်မှု ဝါးခံရပြီး စွဲချက် တင်ထားကြောင်း မကြာသေးမီက ပြော ကြားခဲ့သည်။

ရှေ့နေချုပ် ဆက်ရှင်က ဆာရက် တရားခံသည် ပြစ်မှုကျူးလွန် ကြောင်း တွေ့ရှိပါက ထောင်ဒဏ် ၅၃ နှစ်အထိ ချမှတ်ခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆက်ရှင်က ပြောကြားခဲ့သည်။

အသက် ၅၆ နှစ်ရှိ ဆာရက်သည် ရာဇဝတ်ပြစ်မှုများ ကျူးလွန်ခဲ့ဖူးသည့် နောက်ခံသမိုင်းကြောင်းများ ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆာရက်ပေးပို့ခဲ့သော အထုပ် ၁၂ ထုပ်ထဲတွင် လက်လှော်ဖောက်ခွဲရေး ပစ္စည်းများက ဆာရက်ကို ဖော်ထုတ် နိုင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် နောက်ထပ် အထုပ်တစ်ထုပ်တွင်လည်း မျိုးရိုးဗီဇ ဒီအင်နိုဒေ အထောက်အထားဖြစ် နိုင်ဖွယ်ကို တွေ့ရှိခဲ့ရကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ လက်လှော်ဖောက်ခွဲရေး ပစ္စည်းများကို သမ္မတဟောင်း အိုဘား မား၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဟောင်း ဟီလာရီကလင်တန်၊ ရှေ့နေချုပ် ဟောင်း အဲရစ်ဟိုဘ်၊ ဒီမိုကရက်ပါတီ အောက်လွှတ်တော်အမတ်နှစ်ဦး၊ စီအိုင် အေညွှန်ကြားရေးမှူးဟောင်း ဝျန် ဘရန်နန် အပါအဝင် ထင်ရှားသည့် ဒီမိုကရက်များကို လိပ်မူပြီး ပေးပို့ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

**အေအက်မ်ပီ**

အား နယ်ကျော်ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်း တစ်ခုပို့ဆောင်မှု၊ ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်း များကို ပါဆယ်ပို့ဆောင်မှု၊ အမေရိကန် သမ္မတဟောင်းနှင့် အခြားအထင်ကရ ပုဂ္ဂိုလ်များအား ခြိမ်းခြောက်မှုတို့ အပါ အဝင် စုစုပေါင်း ပြစ်မှုဝါးခံရခြင်း အောက် တိုဘာ ၂၆ ရက်က တရားစွဲဆိုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တရားခံသည် ပြစ်မှုကျူးလွန် ကြောင်း တွေ့ရှိပါက ထောင်ဒဏ် ၅၃ နှစ်အထိ ချမှတ်ခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆက်ရှင်က ပြောကြားခဲ့သည်။

အသက် ၅၆ နှစ်ရှိ ဆာရက်သည် ရာဇဝတ်ပြစ်မှုများ ကျူးလွန်ခဲ့ဖူးသည့် နောက်ခံသမိုင်းကြောင်းများ ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆာရက်ပေးပို့ခဲ့သော အထုပ် ၁၂ ထုပ်ထဲတွင် လက်လှော်ဖောက်ခွဲရေး ပစ္စည်းများက ဆာရက်ကို ဖော်ထုတ် နိုင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် နောက်ထပ် အထုပ်တစ်ထုပ်တွင်လည်း မျိုးရိုးဗီဇ ဒီအင်နိုဒေ အထောက်အထားဖြစ် နိုင်ဖွယ်ကို တွေ့ရှိခဲ့ရကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ လက်လှော်ဖောက်ခွဲရေး ပစ္စည်းများကို သမ္မတဟောင်း အိုဘား မား၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဟောင်း ဟီလာရီကလင်တန်၊ ရှေ့နေချုပ် ဟောင်း အဲရစ်ဟိုဘ်၊ ဒီမိုကရက်ပါတီ အောက်လွှတ်တော်အမတ်နှစ်ဦး၊ စီအိုင် အေညွှန်ကြားရေးမှူးဟောင်း ဝျန် ဘရန်နန် အပါအဝင် ထင်ရှားသည့် ဒီမိုကရက်များကို လိပ်မူပြီး ပေးပို့ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

**အေအက်မ်ပီ**

## ရုရှားတောင်ပိုင်းတွင် ရုတ်တရက်ရေကြီးရာ ခြောက်ဦးသေဆုံး

မော်စကို အောက်တိုဘာ ၂၇  
ရုရှားနိုင်ငံ တောင်ပိုင်းတွင် ရုတ်တရက် ရေကြီးမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူ အမျိုးသားတစ်ဦးနှင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးအပါအဝင် စုစုပေါင်း ခြောက်ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များက ပြောကြားခဲ့သည်။ ရုတ်တရက် ရေကြီးမှုကြောင့် တစ်ဦးပျောက်ဆုံးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးသမားများသည် ရေကြီးမှုဖြစ်ပွားရာနေရာရှိ ရေဘေး ဒုက္ခခံစားနေရသူများထံ အစားအစာနှင့် ရေများရောက်ရှိရန် ကြိုးစားနေကြကြောင်း သိရသည်။ ရုတ်တရက်ရေကြီးမှုသည် ပင်လယ်နက်အပန်းဖြေမြို့ ဆိုချီအနီးဝန်းကျင် အပါအဝင် ရုရှားနိုင်ငံတောင်ပိုင်း ခရော့နိုဒါဒေသတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆိုချီမြို့သည် ၂၀၁၄ ဆောင်းရာသီအိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲ လက်ခံကျင်းပရာ နေရာတစ်ခု ဖြစ်ခဲ့သည်။ အပျက်အစီးများကို ရှင်းလင်းစဉ် သေဆုံးသူ ရုပ်အလောင်း ခြောက်လောင်း ကို တူးဖော်ရရှိခဲ့ကြောင်း ရုရှားအရေးပေါ်ဌာနက ပြောခဲ့သည်။ ရုတ်တရက်ရေကြီးမှု ဖြစ်စဉ်ကြောင့် လူနှစ်ဦးကို ဆေးရုံတင်ထားလိုက်ရကြောင်း သိရသည်။ အသက် ၈၁ နှစ်အရွယ် အမျိုးသားကြီးတစ်ဦးနှင့် အသက် ၇၁ နှစ်အရွယ် အမျိုးသမီးကြီးတစ်ဦးတို့ အိမ်တွင် ရေနှစ်သေဆုံးခဲ့သည့် သေမှုသေခင်းအပေါ် သက်ဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များက စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အသက် ၆၇ နှစ်အရွယ် အမျိုးသမီးတစ်ဦးသည် ရုတ်တရက်ရေကြီးမှုကြောင့် ရေမြောင်းထဲပြုတ်ကျသွားပြီး ရေစီးနောက်မျောပါသွားကာ ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိကြောင်း စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မတီက ပြောခဲ့သည်။ အစိုးရ၏ ဝန်ဆောင်မှုအားလုံးကို အရေး ပေါ်လိုအပ်ချက်များအတွက် အဆင်သင့်ပြုလုပ်ထားကြောင်း ကရင်မလင်ပြောရေး ဆိုခွင့်ရှိသူ ဒီမီထရီ ပက်စ်ကော့ပ်က သတင်းထောက်များကို ပြောခဲ့သည်။ ရုတ်တရက် ရေကြီးမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့သောဒေသတွင် အိမ်ပေါင်း ၂၃၀၀ ကျော် ရေဘေးသင့်ခဲ့ကြောင်း အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များက ပြောခဲ့သည်။

အဆိုပါဒေသရှိ ရုရှားရေနံပို့ဆောင်ရေးကုမ္ပဏီတစ်ခုက ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် မြေပြိုမှုများလည်းဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ရေနံပိုက်လိုင်းပျက်စီးခဲ့ပြီး ရေနံ ငါးကုဗမီတာခန့် လိုဗီတ် ခွဲကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ထို့အတူ ရထားလမ်းများနှင့် ကားလမ်းများလည်း ရေလွှမ်းခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါဒေသရှိ ခရစ်မိုက်မြို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ၂၀၁၂ ခုနှစ်က အလားတူရေကြီးမှုရှိ လူပေါင်း ၁၅၀ ခန့်သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**အေအက်မ်ပီ**

## ဖူကူရှီးမားသို့ ပြန်လာရေး ကုလသမဂ္ဂ၏ တားဆီးမှုကို ဂျပန်ပယ်ချ

တိုကျို အောက်တိုဘာ ၂၇  
ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်း အရေး ကျွမ်းကျင်သူတစ်ဦးက ဖူကူရှီးမား နျူကလီးယားဓာတ်ရောင်ခြည်သင့်နေရာသို့ အမျိုးသမီးနှင့် ကလေးများ ပြန်လာခြင်းကို တားဆီးသည့်အပေါ် ဂျပန်အစိုးရက မကြာသေးမီက ပယ်ချလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

ကုလသမဂ္ဂအထူးအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဘတ်စ်ကွတ်တန် ကတ်စ်က လူတွေအနေဖြင့် ဘေးအန္တရာယ်မကင်းသည့်နေရာသို့ ပြန်ပို့မည်ကို စိုးရိမ်နေကြသည်ဟု ပြောခဲ့သည်။

ဖူကူရှီးမား ဓာတ်ရောင်ခြည်သင့်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဂျပန် အစိုးရသည် ဓာတ်ရောင်ခြည်အဆင့်ပမာဏ ကျဆင်းလာခဲ့ပြီဖြစ် ကြောင်းနှင့် ယင်းက လက်ခံနိုင်သည့် အဆင့်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ယခုအချိန်တွင် ဖူကူရှီးမား ဓာတ်ရောင်ခြည်သင့်မှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး နောက်တစ်ကြိမ် ပြန်လည်ကျဆင်းလာအောင် တိုက်တွန်းခဲ့သော်လည်း ထိုသို့လုပ်ရန် ငြင်းဆန်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ဖူကူရှီးမား ဓာတ်ရောင်ခြည်သင့်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး အန္တရာယ် ရှိနိုင်သေးကြောင်း တန်ကတ်စ်ကပြောခဲ့သည်။

**အေအက်မ်ပီ**

ဂျပန်နိုင်ငံသည် ကလေးငယ်များ ဓာတ်ရောင်ခြည်သင့်မှု နှင့်ပတ်သက်ပြီး လျော့ချတားဆီးရမည့် တာဝန်ရှိကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

သို့သော်လည်း ဂျပန်အစိုးရအနေဖြင့် ထိုသို့ ပြစ်တင်ဝေဖန် မှုများကို ပယ်ချခဲ့ပြီး တန်ကတ်စ်၏ မှတ်ချက်များသည် တစ်ဖက်သတ် သတင်းအချက်အလက်များဖြင့် ပြောဆိုခြင်း သာဖြစ်ပြီး ဖူကူရှီးမားနှင့်ပတ်သက်၍ မလိုလားဘဲ ခြိမ်းခြောက် နေသည့်သဘောဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဂျပန်အစိုးရသည် ဓာတ်ရောင်ခြည်သင့်မှုနှင့် ပတ်သက် သည့် ဒေသအတော်များများကို ပြောင်းရွှေ့မှုဆိုင်ရာ အမိန့် ထုတ်ပြန်ချက်များကို တဖြည်းဖြည်းချင်း ဖယ်ရှားပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသော်လည်း တချို့ဒေသများအတွက်မူ ပြောင်း ရွှေ့မှုဆိုင်ရာ အမိန့်ထုတ်ပြန်ချက်များ မပေးသေးကြောင်း၊ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ဓာတ်ရောင်ခြည်သင့်မှု စိတ်မချရသည့် အခြေအနေတွင် ရှိသောကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

**အေအက်မ်ပီ**



ဖူကူရှီးမား ဓာတ်ရောင်ခြည်သင့်ဒေသ၌ စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ကို တွေ့ရစဉ်။



# နိုင်ငံတကာ သတင်းတိုထွာ

## အိန္ဒိယနိုင်ငံ အနောက်ပိုင်းတွင် အမြန်ရေယာဉ်တစ်စင်း တိမ်းမှောက်၍ တစ်ဦးသေဆုံး

နယူးဒေလီ အောက်တိုဘာ ၂၇  
အိန္ဒိယနိုင်ငံ အနောက်ပိုင်း မဟာရာဇ် တရားပြည်နယ်တွင် မကြာသေးမီက အမြန်ရေယာဉ်တစ်စင်း တိမ်းမှောက်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ တစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး အခြား ၂၄ ဦးကို ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များက ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ အမြန်ရေယာဉ်ကို ပြည်နယ် အစိုးရက ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း သိရသည်။ အမြန်ရေယာဉ်သည် မဟာရာဇ်တရား ပြည်နယ် မြို့တော်မှစတင်၍ ရှိလာ၍ ဆင်မာရတ်အထိမ်းအမှတ် ရုပ်တုအနီး တွင် တိမ်းမှောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ရေယာဉ်ပေါ်တွင် အစိုးရ အကြီးတန်းအရာရှိများနှင့် သတင်းသမား များကို တင်ဆောင်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အမြန်ရေယာဉ်တိမ်းမှောက်မှုတွင် သေဆုံးခဲ့သည့် လူတစ်ဦး၏ ရုပ်အလောင်းကို ပြန်လည်ဆယ်ယူခဲ့ပြီး ထိုအပြင် အိန္ဒိယကမ်းခြေစောင့် တပ်ဖွဲ့သည် လူ ၂၄ ဦးကို ဘေးကင်းစွာ ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အမြန်ရေယာဉ်သည် တိမ်းမှောက်မှုဖြစ်ပွားခင် ကျောက်ဆောင်ကို ဝင်တိုက်မိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အမြန်ရေယာဉ် တိမ်းမှောက်မှု ဖြစ်ပွားပြီးနောက် ကမ်းခြေစောင့်တပ်ဖွဲ့သည် ကယ်ဆယ်ရေးလေ့များ၊ ရဟတ်ယာဉ်များနှင့်အတူ ချက်ချင်းရောက်ရှိလာကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ

## အမေရိကန်တွင် ရှမ်းကြည့်နေစဉ် ပြတ်ကျသဖြင့် နှစ်ဦးသေဆုံး

ဝါရှင်တန် အောက်တိုဘာ ၂၇  
အမေရိကန်ရိုစီမိုက် အမျိုးသားဥယျာဉ်ရှိ ရှမ်းကြည့် နေရာတစ်ခုမှ ခရီးသွားနှစ်ဦး မတော်တဆ ပြတ်ကျသေဆုံးမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း အမျိုးသားဥယျာဉ် ဝန်ဆောင်မှုဌာနက မကြာသေးမီတွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

အမျိုးသားဥယျာဉ်ဝန်ထမ်းများသည် တက်ဖ်အမှတ်မှ ပြတ်ကျသေဆုံးခဲ့သည့် အမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီးတို့၏ ရုပ်အလောင်းများကို ပြတ်ကျရာနေရာတွင် တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သေဆုံးသွားသည့် ခရီးသွားနှစ်ဦးမှာ မည်သူမည်ဝါမှန်း မသိရသေးကြောင်းနှင့် အဆိုပါဖြစ်ရပ်ကို စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရိုစီမိုက်အမျိုးသားဥယျာဉ်သည် ကယ်လီဖိုးနီးယားပြည်နယ် ဝီရာ နီဟားဒါးတောင်တန်းများတွင် တည်ရှိသည်။ တက်ဖ်အမှတ်သည် ရိုစီမိုက်ရေတံခွန်များကို ကြည့်ရှုနိုင်သည့် ထင်ရှားသော တောင်တက်ခရီး နေရာတစ်ခုဖြစ်ပြီး အမြင့်ဆုံးနေရာတွင် ယင်းတက်ဖ်အမှတ်သည် ပေပေါင်း ၇၀၀၀ကျော် (၂၁၃၃ မီတာ) မြင့်ကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ

# သေကံမရောက် အသက်မပျောက်ဘဲ ဆီးရီးယားနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာတဲ့ ဂျပန်သတင်းထောက်

## ထွန်းသစ်စ



အကြမ်းဖက်သမားများထံမှလွတ်မြောက်လာသော ဂျပန်သတင်းထောက် ဂျပန်ရာသီဥဒါကို မိသားစုနှင့်အတူတွေ့ရစဉ်။

ဆီးရီးယားနိုင်ငံမှာ ဓားစာခံအဖြစ် သုံးနှစ်ကျော် ကြာ ဖမ်းဆီးခံထားရတဲ့ ဂျပန်သတင်းထောက် တစ်ဦး မကြာသေးမီက ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ သူ့ရဲ့ပျော်ရွှင်ဖွယ် ကောင်းတဲ့ ပြည်တော်ပြန်ခရီးကို သူ့ရဲ့ဇနီးနဲ့ မိခင်တို့က သူ့ကြိုက်တတ်တဲ့ အိမ်လုပ်ထမ်းလုပ်နဲ့အတူ လေဆိပ်မှာ ဝမ်းသာအားရ ကြိုဆိုခဲ့ပါတယ်။

### ကံကောင်းတဲ့ ပြည်တော်ပြန်ခရီး

ဒါဟာ သူ့အတွက်တော့ အလွန်ကံကောင်းတဲ့ ပြည်တော်ပြန်ခရီးစဉ်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ဆီးရီးယားမှာ ဖမ်းဆီးခံရတဲ့ သတင်းထောက်အတော်များများ ပြည်တော်ပြန်ခွင့်မရလို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

သူ့နာမည်ကတော့ ဂျပန်ရာသီဥဒါ ဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ ဆီးရီးယားမှာ အင်အားက လွတ်မြောက်လာပြီးနောက် အိမ်နီးချင်း တူရကီနိုင်ငံကို ပို့ဆောင်ခြင်း ခံခဲ့ရပါတယ်။ တီရုတ်အနက်ရောင်ဝတ်ဆင်ထားတဲ့ ရာဆူဒါရဲ့ လေယာဉ်ကို တိုက်ခိုက်ခံရတာမှ ဂျပန် အာဏာပိုင်တွေက စောင့်ကြပ်ခဲ့ပြီး သူ့ကို ဝင်ကားထဲမှာ နေရာချထားပေးခဲ့ပါတယ်။

သူဟာ သူ့အလားကို စောင့်နေကြတဲ့ ညီနောင် သတင်းထောက်တွေကို ဘာစကားမှ မပြောဘဲ ထွက်ခွာလာခဲ့ပါတယ်။

သူဟာ သူ့ဇနီးနဲ့ သူ့မိဘကို တွေ့ရှိပြီးနောက် ဂျပန်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာတဲ့ ပထမဦးဆုံး အထိမ်းအမှတ် အစားအစာအဖြစ် သူ့အကြိုက်ဆုံး သူ့အမေရဲ့ ထမင်းလိပ်ကို ပျော်ရွှင်စွာစားခဲ့ရတဲ့ ကံကောင်းဆုံး လူတစ်ဦးဖြစ်ပါတယ်။

သူ့ဇနီးဖြစ်သူ မြူရဲပြောစကားအရ ရာဆူဒါက သူ့အနေနဲ့ အိမ်ကို အန္တရာယ်ကင်းစွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာတဲ့အတွက် ကျေးဇူးတင်ကြောင်း၊ သူ့ရဲ့ အတွေ့အကြုံများကို နောက်ပိုင်းတွင် ပြန်လည်ပြောပြသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့ပါတယ်။

### ခရီးကျသလို ခံစားခဲ့ရ

တောင်ပိုင်းတူရကီမြို့ အနီတက်ရာမှ အစွတန်ဘူလ်သို့ ပထမဦးဆုံးခရီးစဉ်အဖြစ် ပျံသန်းရာမှာ ရာဆူဒါက သူ့အနေနဲ့ ခရီးမှာ သုံးနှစ်ကျော်ကြာနေလာခဲ့ပြီးနောက် အခုလို အိမ်ပြန်ခွင့်ရတာကို အလွန်ပျော်ရွှင်ရပါတယ်လို့ ပြောခဲ့ပါတယ်။

သို့သော်လည်း သူ့အနေနဲ့ ပြောင်းလဲသွားတဲ့ကမ္ဘာကြီးကို ဘယ်လိုမိအောင် ရင်ပေါင်တန်းလိုက်ပါဆောင်ရွက်ရမလဲဆိုတာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စိုးရိမ်ပူပန်မိကြောင်း ပြောခဲ့ပါတယ်။

အခုလိုလွတ်လာတဲ့အတွက် ကျွန်တော် အလွန်ဝမ်းသာပါတယ်လို့ တူရကီတောင်ပိုင်း အနီတက်ရာ မြို့မှ အစွတန်ဘူလ်သို့ ပျံသန်းတဲ့ ခရီးစဉ်မှာ သူက ဂျပန်သတင်းစာဖြစ်တဲ့ အင်န်အိတ်ချီကေကို ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

သို့သော်လည်း ဘာတွေဆက်ဖြစ်မလဲ၊ အခုချိန်ကစပြီး ဘာတွေဆက်လုပ်မလဲဆိုတဲ့အပေါ် စိုးရိမ်ပူပန်မိပါတယ်လို့ သူက ပြောပါတယ်။

ဆီးရီးယားနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ အယ်လ်ကိုင်ဒါအကြမ်းဖက်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့က အသက် ၄၄ နှစ်ရှိ ရာဆူဒါကို ပြန်ပေးဆွဲခဲ့ပါတယ်။ အဲဒါချိန်မှာသူက ကမ္ဘာကြီးနဲ့ အဆက်အသွယ် ပြတ်တောက်သွားသလို ခံစားခဲ့ရကြောင်း ပြောပါတယ်။

လပေါင်း ၄၀ ကြာ ဓားစာခံအဖြစ်ဖမ်းဆီးခံရခြင်းကို သူက စိတ်ရော ကိုယ်ပါ ခရီးကျသွားတယ်လို့ ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။ သူ့ကို အခန်းကျဉ်းလေးထဲမှာ ထည့်ထားပြီး နှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းမှုတွေပြုကြောင်း သူက ပြောခဲ့ပါတယ်။

### သေမှပဲပြည်တော်မယ်

သူ့အတွက်ကတော့ ရှစ်လကြာ ရေမချိုးခဲ့ရတဲ့ အချိန်တွေရှိခဲ့ပါတယ်။ “တစ်နှစ်ပြီးတစ်နှစ် အိမ်မပြန်နိုင်တော့ဘူးထင်သလို ဒီဆန္ဒတွေဟာ ကျွန်တော် သေတော့မှပဲ ပြည်တော်မယ်လို့ ထင်လာခဲ့ပါတယ်။ တဖြည်းဖြည်းနဲ့ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်တောင် ထိန်းချုပ်ဖို့ ခက်လာတယ်” လို့ ရာဆူဒါက ပြောပါတယ်။

ထိုအချိန်က ရာဆူဒါကို နှုတ်ရာတပ်ဦးလို့ အမည်ရှိတဲ့ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့က ပြန်ပေးဆွဲခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ စစ်ပွဲဆိုင်ရာ စောင့်ကြည့်လေ့လာရေး အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့က ရာဆူဒါကို တူရကီ အစွလာမ္မစ်ပါတီမှ ဆီးရီးယားတပ်မှူး တစ်ဦးက ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ ပြောခဲ့ပါတယ်။

ရာဆူဒါက သူ့ကိုပြန်ပေးဆွဲထားစဉ်အတွင်း အကြိမ်ပေါင်းများစွာ နေရာပြောင်းရွှေ့မှုတွေလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း ဆီးရီးယား အနောက်မြောက်ပိုင်းပြည်နယ်ဖြစ်တဲ့ အီဒလစ်ပြည်နယ် အတွင်းမှာသာ ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့ပါတယ်။

အီဒလစ်ပြည်နယ်မှာ ဖမ်းဆီးခံထားရစဉ် သူ့အနေနဲ့ ပုံကြံနေတဲ့ အသံတွေကို ကြားနေရကြောင်း ပြောခဲ့ပါတယ်။ “အတောမသတ်နိုင်တဲ့ ကြောက်ရွံ့ခြင်းတွေနဲ့ နေလာခဲ့ရပြီး ဘယ်တော့မှ အဲဒီနေရာက လွတ်မြောက်မှု မရှိတော့ဘူးလို့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ယူဆထားသလို တစ်ခါတစ်ရံမှာ အသတ်တောင်ခံရနိုင်ကြောင်း စဉ်းစားမိပါတယ်” လို့ ရာဆူဒါက ဂျပန်တီဗီအက်စ်ရပ်သ်သို့ ပြောခဲ့ပါတယ်။

### ရုတ်တရက် အံ့ဩမိ

သူဟာ တဖြည်းဖြည်းနဲ့ သူ့ကံကြမ္မာအပေါ် အဆိုးမြင်တဲ့စိတ်တွေ ဝင်လာပါတော့တယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ သူ့ကို ပြန်ပေးဆွဲတဲ့သူတွေက သူ့ကိုပြန်လွှတ်ပေးမယ်ဆိုတဲ့ ကတိကို ချိုးဖောက်ခဲ့လို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

သို့သော်လည်း ပြန်ပေးဆွဲတဲ့သူတွေက သူ့ကို တူရကီနယ်စပ်မှာ ရုတ်တရက် လွှတ်ပေးလိုက်ပြီး တူရကီအာဏာပိုင်တွေကို လွှဲပြောင်းပေးလိုက်တဲ့ အပေါ် သူ့အနေနဲ့ အံ့ဩမိကြောင်း ပြောပါတယ်။

ကာတာနဲ့ တူရကီတို့ဟာ ရာဆူဒါလွတ်မြောက်မှုမှာ ပံ့ပိုးကူညီခဲ့ကြတဲ့ နိုင်ငံတွေဖြစ်တယ်လို့ ဂျပန်အရာရှိတွေက ပြောပါတယ်။ သို့သော်လည်း ရာဆူဒါလွတ်မြောက်အောင် ဘယ်လိုမျိုး ကူညီခဲ့သလဲဆိုတဲ့ အချက်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ရှင်းရှင်းလင်းလင်းတော့ မသိရသေးပါဘူး။

ရာဆူဒါရဲ့ အန္တရာယ်ကင်းတဲ့ အိမ်ပြန်ခရီးကို ပြည်သူလူထုက ကြိုဆိုခဲ့တဲ့အပေါ် တချို့က သူ့ကို နိုင်ငံတော်ကို ဒုက္ခပေးတဲ့သူအဖြစ် ရှုမြင်ခဲ့ကြပါတယ်။ ရာဆူဒါက အစိုးရကို ဒုက္ခပေးမိတဲ့အတွက်

ကာတာနဲ့ တူရကီတို့ဟာ ရာဆူဒါလွတ်မြောက်မှုမှာ ပံ့ပိုးကူညီခဲ့ကြတဲ့ နိုင်ငံတွေဖြစ်တယ်လို့ ဂျပန်အရာရှိတွေက ပြောပါတယ်။

သို့သော်လည်း ရာဆူဒါလွတ်မြောက်အောင် ဘယ်လိုမျိုး ကူညီခဲ့သလဲဆိုတဲ့ အချက်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ရှင်းရှင်းလင်းလင်းတော့ မသိရသေး

တောင်းပန်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့ပါတယ်။

ယခင်ပြန်ပေးဆွဲခဲ့ရသူတွေရဲ့ ပြည်တော်ပြန်ခရီးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တချို့လူတွေက အခုလိုပဲ အပြစ်တင်ပြောကြားမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

### သတင်းထောက်တစ်ဦးရဲ့ သက်စွန့်ဆံ့များ

#### ကြိုးပမ်းမှုများ

လေးစားဖွယ်ကောင်းတဲ့ သတင်းထောက်တစ်ဦးဖြစ်သူ ရာဆူဒါဟာ ဒေသတွင်း သတင်းစာတိုက်တစ်ခုမှာ သတင်းထောက်အလုပ်ကို စတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီး ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ် အစောပိုင်း အရှေ့အလယ်ပိုင်းမှာ ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့ သတင်းတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ရေးသားဖော်ပြမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။

အဲဒီနောက် သူဟာ အာဖဂန်နစ္စတန်နဲ့ အီရတ်ကို ခရီးထွက်ခွာသွားခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၀၄ ခုနှစ် အီရတ်မှာ အခြား ဂျပန်သတင်းထောက်သုံးဦးနဲ့ အတူ သူ့ကို ဓားစာခံအဖြစ် ဖမ်းဆီးခဲ့ပါတယ်။

သို့သော်လည်း အစွလာမ္မစ်ဘာသာရေး ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးရဲ့ ညှိနှိုင်းမှုနဲ့ လွတ်မြောက်ခဲ့ပါတယ်။

သူဟာ စစ်ပွဲရပ်နားအတွင်းမှ အလုပ်သမားများရဲ့ ဘဝအကြောင်း ရေးသားမယ့် ၂၀၁၀ စာအုပ်အတွက် သုတေသနလုပ်ဆောင်နေရင်းနဲ့ အီရတ်မှာ တစ်နှစ်နီးနီး စားဖိုမှူးအလုပ်ကို လုပ်ကိုင်ကာ ရှင်သန်ခဲ့ပါတယ်။ တစ်ချိန်တည်းမှာပဲ သူဟာ ၂၀၀၄ ခုနှစ် ဓားစာခံအဖြစ် ပြန်ပေးဆွဲခံရမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဆောင်းပါးတွေ ရေးခဲ့ပါတယ်။

အဲဒီအချိန်မှာ သူ့ရဲ့ ကင်မရာအပါအဝင် သူ့ရဲ့သတင်းရေးသားဖော်ပြတဲ့ ပစ္စည်းပစ္စယတွေ

ကို ပြန်ပေးဆွဲသမားတွေက ယူဆောင်သွားခဲ့ပြီး သူ့ရဲ့မှတ်တမ်းမှတ်ရာအားလုံးကို ပိတ်ပင်ထားဆီးမှုတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။

“ကျွန်တော့်ရဲ့ လက်ဆွဲအိတ်တွေ အကုန်လုံး ဓားပြတိုက်ခံလိုက်ရတယ်။ အဲဒါက ကျွန်တော့်ကို အလွန် ဒေါသထွက်စေတယ်” လို့ ရာဆူဒါက ပြောပါတယ်။ “ကျွန်တော့်ရဲ့ အလုပ်တွေကို လပေါင်း ၄၀ လောက် မလုပ်ဘဲနေခဲ့ရပါတယ်။ ဆီးရီးယားမှာရှိနေစဉ် သူ့ရဲ့ နောက်ဆုံး သတင်းဖော်ပြမှုတစ်ခုကတော့ သူ့သူငယ်ချင်းဖြစ်တဲ့ ဂျပန်သတင်းထောက်တစ်ဦးဖြစ်သူ ကန်ဂျီဂျီတို့ရဲ့ အကြောင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်။”

ကန်ဂျီဂျီတို့ဟာ ဓားစာခံအဖြစ် ပြန်ပေးဆွဲခံရသူဖြစ်ပြီး နောက်ပိုင်းမှာ သူ့ကို အိုင်အက်စ် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့က သတ်ဖြတ်လိုက်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

### အန္တရာယ်ရှိဆုံး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ

၂၀၁၁ ခုနှစ် မတ်လ ပဋိပက္ခ စတင်ဖြစ်ပွားချိန်ကစပြီး ဆီးရီးယားနိုင်ငံဟာ သတင်းထောက်တွေ အတွက် တကယ့်ကို အန္တရာယ်ရှိဆုံးနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။

ဆီးရီးယားနိုင်ငံကို သတင်းထောက်ဒါဇင်ပေါင်းများစွာ ပြန်ပေးဆွဲခံရမှုတွေ ရှိနေသလို သတ်ဖြတ်ခံရမှုတွေလည်း ရှိနေတယ်လို့ သိရပါတယ်။ သတင်းထောက်ပေါင်းများစွာဟာ ဆီးရီးယားနိုင်ငံမှာ အခုချိန်အထိ ပျောက်ဆုံးနေဆဲဖြစ်ပြီး သူတို့ရဲ့ ကံကြမ္မာနဲ့ ပတ်သက်လို့ ဘယ်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကမျှ အတိအကျ တပ်အပ်ပြောနိုင်ခြင်းမရှိပါဘူး။

ကိုးကား- အေအက်စ်ပီ



# ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု ဝုမြို့နယ်အတွင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

စစ်တွေ အောက်တိုဘာ ၂၇

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ဦးညီပုသည် ပြည်နယ်လှုပ်စစ်၊ စက်မှုနှင့်လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်၊ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြင့်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့်အတူ ယမန်နေ့က သံတွဲခရိုင် ဝုမြို့နယ်အတွင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် သံတွဲခရိုင် ဝုမြို့နယ် တိုင်ကျိုးကျေးရွာ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနခွဲနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ဆောက်လုပ်နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဒေသခံများ၏ ကျန်းမာရေးကို အထောက်အကူပြုရန် ဆောက်လုပ်ခြင်းဖြစ်၍ စေတနာထား ဆောင်ရွက်ပေးကြရန်နှင့် ကျန်းမာရေးဌာနခွဲအဝင်လမ်းကောင်းမွန်ရေး ဆောင်ရွက်ရန် တို့ကို မှာကြားသည်။

### အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရရှိရေး

ဆက်လက်၍ ယင်းအဖွဲ့သည် တိုင်ကျိုးကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခွဲ၊ တိုင်ကျိုးကျေးရွာနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံကာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က မိမိတို့ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို ပြည်သူများ သိရှိနိုင်ရေးအတွက် ရှင်းလင်းပြောကြားရန်နှင့် ဒေသအတွက် လိုအပ်ချက်များကို သိရှိနိုင်ရန်လာရောက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်သည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ ထောက်ပံ့ကူညီမှု၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ကြိုးစားဆောင်ရွက်မှုကြောင့် ယခုအခါ ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝသည် သိသိသာသာ တိုးတက်လျက် ရှိကြောင်း၊ အခြေခံအဆောက်အအုံများမှအစ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ လျှပ်စစ်နှင့်အခြားသောလုပ်ငန်းများ တိုးတက်ပြောင်းလဲလာသည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အပြင် ဒေသတွင်းအလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများရရှိရေးအတွက် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများဖိတ်ခေါ်၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အစိုးရအဖွဲ့တစ်ခုတည်းဖြင့် ဆောင်ရွက်၍ မရနိုင်ကြောင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများကလည်း ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးရ



မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများရောက်ရှိနေစဉ်တွင် ရပ်ရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ရင်းရင်းနှီးနှီး ဆွေးနွေးပေးကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသော ကျေးရွာပြည်သူများက လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး၊ တိုင်ကျိုးအခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခွဲပြင်ရေး၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ၊ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်အတွက် စာအုပ်များဖြည့်တင်းပေးရေး၊ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းများ ကောင်းမွန်ရေးအတွက် တင်ပြကြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီး

များနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများက ပြန်လည်ရှင်းလင်းကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အထက်တန်းကျောင်းခွဲအတွက် ကွန်ပျူတာတစ်စုံနှင့် ကျောင်းပြုပြင်ရန် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ရတနာမြိုင် - ရေကျော် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း နှစ်မိုင်အား လမ်းချွတ်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှု၊ ကံကော်တောင် - အိုးထိန်း ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်း တစ်မိုင်လေးဖာလုံ ဖောက်လုပ်နေမှုနှင့် ပြုပြင်ရန်လိုအပ်ချက်များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ယင်းနောက် ဝုမြို့နယ် ကျွဲလီမြို့အတွင်းရှိ ရတနာမြိုင်ကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ရတနာမြိုင်ကျေးရွာအုပ်စုနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် လည်းကောင်း၊ သဲကုန်းကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ကျေးရွာဒေသခံပြည်သူများနှင့် လည်းကောင်း၊ စေတီကွင်းကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခွဲ၌ စေတီကွင်းကျေးရွာအုပ်စုနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာအုပ်စုများမှ ဒေသခံများနှင့် လည်းကောင်း၊ တိုက်လေးကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ရှောက်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စုမှ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် လည်းကောင်း တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

### ကဏ္ဍအလိုက်ရှင်းလင်း

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် ဒေသခံပြည်သူများက ကျေးရွာကုန်ထုတ်လမ်းများကောင်းမွန်ရေး၊ ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းများဖောက်လုပ်ပေးရေး၊ ရွာချင်းဆက်လမ်းများတွင် ကွန်ကရစ်တံတားငယ်များ တည်ဆောက်ပေးရေး၊ သောက်သုံးရေရရှိရေး၊ ဆောင်းသီးနှံများ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ရန် လျှို့ဝှက်ဆည် တည်ဆောက်ပေးရေး၊ စွန့်လွှတ်မြေများ တောင်သူလက်ဝယ်ရောက်ရှိရေး၊ လျှပ်စစ်မီးနှင့် ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးကဏ္ဍများအတွက် လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြကြရာ သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများက မိမိတို့ကဏ္ဍအလိုက် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က သဲကုန်းကျေးရွာဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ထောက်ပံ့ငွေကျပ်သိန်း ၃၀ နှင့် တိုက်လေးကျေးရွာဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ထောက်ပံ့ငွေကျပ် သိန်း ၅၀ တို့ကို ပေးအပ်ခဲ့သည်။

တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

## ပြည်သူများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး စကုမြို့၌ အသိပညာပေး ဟောပြော

စကု အောက်တိုဘာ ၂၇  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးမြို့နယ် စကုမြို့၊ ထနောင်းတော ၃၃ / ၀၁ ကေဗွီ ၀၀ အမ်ပီအေဓာတ်အားခွဲရုံမှ တာဝန်ခံလျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးဇော်မိုးအေးနှင့်အဖွဲ့သည် အောက်တိုဘာလစတင်ပတ်က လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးထားသော စကုမြို့၊ ရွှေလောင်းကျေးရွာ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းသို့ သွားရောက်ပြီး ဒေသခံပြည်သူများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် အသိပညာပေးဟောပြောသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် တာဝန်ခံလျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာက လျှပ်စစ်ဓာတ်အား အသုံးပြုရာတွင် သတိပြုရမည့် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများ၊ လျှပ်စစ်မီးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လျှပ်စစ်မိတာခံကောက်ခံနေမှုအခြေအနေများနှင့် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရေး ကြိုတင်ကာကွယ်ရမည့် နည်းလမ်းများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး ဝန်ထမ်းများအဖွဲ့က တက်ရောက်လာသူများအား လျှပ်စစ်အန္တရာယ်အကြောင်း သိကောင်းစရာအချက်များပါဝင်သည့် ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များကို ဖြန့်ဝေပေးသည်။  
ထို့နောက် အဆိုပါအဖွဲ့က ပြည်သူများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး သိရှိလိုက်နာနိုင်ရေးအတွက် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်မဖြစ်စေရန် စနစ်တကျသုံးစွဲနည်း၊ ကာကွယ်နည်းများနှင့် ရှောင်ကြဉ်ရမည့်နည်းစနစ်များ ပါဝင်သည့် ပညာပေးစီနိုင်းပို့စတာအား ကျေးရွာအတွင်းရှိ ထရန်စဖော်မာအနီးတွင် စိုက်ထူပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရဲဝင်းနိုင် (ညောင်ဦး)

## သိမ်းဆည်းခံမြေများအား အစားထိုးမြေကွက် ပြန်လည်ပေးအပ်ပွဲ မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအေးဇံ တက်ရောက်

ချောင်းဆုံ အောက်တိုဘာ ၂၇  
မွန်ပြည်နယ် ချောင်းဆုံမြို့နယ်တွင် စိုက်ပျိုးရေးသင်တန်းကျောင်း ဖွင့်လှစ်ရန် သိမ်းဆည်းခဲ့သော လယ်ယာမြေပိုင်ရှင် တောင်သူများအား အစားထိုးမြေကွက် ပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနားကို ယမန်နေ့က မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး

ဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအေးဇံနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ကြည်ကြည်မြ၊ မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တောင်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

၁၉၈၃ ခုနှစ်တွင် ချောင်းဆုံအရှေ့ပိုင်းရပ်ကွက် ကွင်းအမှတ် (၆၂၃/က) ပလိုင်ဝမ်းကွင်းမှ လယ်ယာမြေများအား တောင်သူများ၏ သဘောဆန္ဒများရယူကာ သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးပြီး အစားထိုးမြေကွက်များ၊ မီတာတောက်များ အစားထိုးပေးအပ်ကာ စိုက်/မွေး

သင်တန်းကျောင်းမြေအဖြစ် အသုံးပြုရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါ မြေနေရာတွင် စိုက်/မွေးသင်တန်းကျောင်း မဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် လယ်ယာမြေများကို မူလတောင်သူများအား ပြန်လည်ပေးအပ်ရန် တောင်းဆိုခဲ့ခြင်းကြောင့် မိမိတို့အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် တောင်းဆိုမှုများအပေါ် ဖြေရှင်းပေးနိုင်ရန်အတွက် မူလတောင်သူများ၊ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် သုံးကြိမ် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးချက် သဘောတူညီမှုများအရ အစားထိုးပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောသည်။

ယင်းနောက် မူလတောင်သူ ၁၃ ဦးအား မြေကွက် ၃၉ ကွက်ကို တာဝန်ရှိသူများက အစားထိုးမြေကွက် လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့် မှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကေအေ(ချောင်းဆုံ)



## လွိုင်ကော်မြို့ နမ့်ကွတ်ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးနှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီး တက်ရောက်

လွိုင်ကော် အောက်တိုဘာ ၂၇  
ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ခြောက်လ ဘတ်ဂျက်ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောက်လုပ်ပြီးစီးခဲ့သော နမ့်ကွတ် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲကို ယမန်နေ့က အဆိုပါရုံးရှေ့တွင် ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာ

ရေးနှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာကယားအောင်ကျော်ဌေးက အမှာစကားပြောကြားသည်။  
ဆက်လက်ပြီး နမ့်ကွတ်ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး အဆောက်အအုံသစ်ကို ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးနှင့် လူမှုရေးဝန်ကြီး၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးမော်မော်၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်

ရေးမှူးဦးစန်းဝင်း၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ရုံးသစ်ဆိုင်းဘုတ်ကို အမွှေးနံ့သာရည်များဖြင့် ပတ်ဖျန်းပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါရပ်ကွက်တွင် အိမ်ခြေပေါင်း ၄၅၅ အိမ်၊ အိမ်ထောင်စု ၄၂၀ စုစုပေါင်း လူဦးရေ ၁၉၁၆ ဦး နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
အောင်ထွန်းလေး



# ဖလမ်းမြို့၌ ချင်းရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်( ကောက်သစ်စားပွဲ)ကို ရိုးရာအစဉ်အလာမပျက် ကျင်းပ



ဖလမ်း အောက်တိုဘာ ၂၇

ချင်းရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်( ကောက်သစ်စားပွဲ)ကို ရိုးရာအစဉ်အလာမပျက် ဖလမ်းမြို့ မြို့နယ်ခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့သည်။

ချင်းရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်သည် ရှေးပဝေသဏီကပင် ချင်းလူမျိုးများ နေထိုင်သော ရပ်ရွာဒေသများအလိုက် ကိုယ်စီကိုယ်စီ ကျင်းပပြီး ဒေသအလိုက် အခေါ်အဝေါ်များ ကွဲပြားကြသော်လည်း ကျင်းပရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ အတူတူပင်ဖြစ်သည်။ ချင်းရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကို နှစ်စဉ် တောင်ယာစိုက်ပျိုး သီးနှံရိုက်သိမ်းပြီးစီးသည့် အောက်တိုဘာလ သီတင်းကျွတ်လပြည့်နေ့ကို အခြေခံပြီး သုံးရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပကြသည်။ ပွဲတော်ကျင်းပရခြင်းရည်ရွယ်ချက်မှာ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ရောဂါဘယများကြားမှ အသက်ရှင်ကျန်းမာခွင့်

ပေးပြီး တောင်ယာလုပ်ကိုင်နိုင်ခွင့်၊ စိုက်ပျိုးသီးနှံများ ကောင်းမွန်ပြီး ကောက်ပဲသီးနှံများ အချိန်တန် ရိုက်သိမ်းနိုင်ခွင့်၊ အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန်များ တိုးပွားရှင်သန်ခွင့်၊ မိသားစုအတွင်း သား သမီးထွန်းကားခွင့် အသီးသီးကို ကောင်းချီးပေးသနားတော်မူသော ဘုရားသခင်ထံ ကျေးဇူးဆပ် ပူဇော်သကာရပြုခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ ရှေးယခင် ဘိုးဘွားတို့သည် ပွဲတော်မကျင်းပမီ ရပ်ရွာအတွင်း မိမိနေအိမ်အနီးအနားပတ်ဝန်းကျင်ကို သန့်ရှင်းရေး ပြုလုပ်ကြပြီး ပွဲတော်ကို သုံးရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပလေ့ရှိသည်။ ချင်းရိုးရာနှစ်သစ်ကူး

ပွဲတော်ကို မျိုးနွယ်စုအလိုက် အခေါ်အဝေါ်ကွဲပြားပြီး ဖလမ်းမြို့နယ်အတွင်း နေထိုင်ကြသည့် မျိုးနွယ်စုများက ချင်းရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကို ဖန်းအဲရ၊ ဒေါင်းပိုး၊ ဒေါင်းဆောမ၊ ထာရိကျာန်၊ ထို၊ လိုဟော့၊ တီးတိန်နှင့် တွန်းဗဲမြို့နယ်တို့တွင် နေထိုင်ကြသည့် မျိုးနွယ်စုများက ခါဒါ၊ မတူပီမြို့နယ်တွင် နေထိုင်ကြသည့် မျိုးနွယ်စုများက ခေါ်နူး၊ ကန်ပက်လက်နှင့် မင်းတပ်မြို့နယ်တို့တွင် နေထိုင်ကြသည့် မျိုးနွယ်စုများက ကမ်စီ၊ ကုပ်ထိုင်း၊ ထမ်းကိုင်း၊ ပလက်ဝမြို့နယ်တွင် နေထိုင်ကြသည့် မျိုးနွယ်စုများက သာအိုင်စာ၊ ဟားခါးနှင့် ထန်တလန် မြို့နယ်တို့တွင် နေထိုင်ကြသည့် မျိုးနွယ်စုများက ထိုဟူ၍ နေရာဒေသ မျိုးနွယ်စုအလိုက် အခေါ်အဝေါ် ကွဲပြားသကဲ့သို့ မျိုးနွယ်စုအလိုက် ပွဲတော်ကျင်းပပုံ၊

ကျင်းပနည်း၊ ပွဲတော် ကျင်းပချိန်၊ ကျင်းပသည့်ကာလ အနည်း နှင့်အများ ကွဲပြားကြသည်။ ချင်းရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် (ကောက်သစ်စားပွဲ) အခမ်းအနားတွင် သဘာပတိ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကြားအွယ်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ဖလမ်းမြို့ မြို့မမြို့ဗုဒ္ဓ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးယုန်ဘွဲ့ပုဂံက ချင်းရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်အကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဖလမ်းမြို့ရှိ လူငယ်များက ချင်းရိုးရာအကအလှဖြင့် လည်းကောင်း၊ ရိုးရာဝတ်စုံအလှပြသခြင်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ တေးသီချင်းများဖြင့်လည်းကောင်း ဖျော်ဖြေခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မျန်

## ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်တွင် မီးဘေးသင့်အိမ်ထောင်စုများကို အလှူငွေနှင့် အိမ်သုံးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့

ပြည်ကြီးတံခွန် အောက်တိုဘာ ၂၇

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနမှ မီးဘေးသင့်အိမ်ထောင်စုများအား အလှူငွေနှင့် အိမ်သုံးပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကို



မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် (ဆ)ရပ်ကွက် ၅၄ လမ်းနှင့် မင်္ဂလာလမ်းထောင့်ရှိ သီတာဦး ဓမ္မာရုံ၌ ယမန်နေ့က ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလှစောနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ဇော်နုဦးတို့က မီးဘေးသင့်အိမ်ထောင်စုရှစ်စုအတွက် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်း၊ ဆန်၊ အိမ်သုံးပစ္စည်း ၁၆ မျိုးပါ Family Kit ရှစ်ပုံ၊ စုစုပေါင်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၀၅၀၀၀ တို့ကို ပေးအပ်ရာ မီးဘေးသင့် အိမ်ထောင်စုများက လက်ခံယူသည်။ (ဇေဇ)

အလားတူ ယင်းနေ့နံနက်က တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဇော်မောင်မောင်၊ မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင် ဦးစောဟန်နှင့် မြို့နယ်ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်စိုးတို့က မီးဘေးသင့် အိမ်ထောင်စုတစ်စုလျှင် ငွေကျပ်တစ်သိန်းနှုန်းဖြင့် စုစုပေါင်းငွေကျပ်ရှစ်သိန်း လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မန္တလေးမြို့ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် (ဆ)ရပ်ကွက်တွင် အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက် ညပိုင်းက မီးပျံ့ပြတ်ကျရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ နေအိမ်ရှစ်လုံး၊ မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီး မီးဘေးသင့်အိမ်ထောင်စုများကို အဆိုပါ ရပ်ကွက်ရှိ ဓမ္မာရုံ၌ ယာယီ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း ဖွင့်လှစ်ထားကြောင်း သိရသည်။

သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)

## တကောင်းတောင် နီကယ်စီမံကိန်း အင်းနက်တောင်ပေါ်၌ အသိပညာပေး ဟောပြော

တကောင်း အောက်တိုဘာ ၂၇

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် သပိတ်ကျင်းမြို့နယ် တကောင်းတောင် နီကယ်စီမံကိန်းလုပ်ကွက်၌ အလှူကျောက်(ခေါ်) ကျောက်ဝါများအား တရားမဝင် ကျောက်တူးဖော်နေသူများကို အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်က အသိပညာပေး ဟောပြောမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးတင်မြင့်ဆွေ၊ တကောင်းမြို့ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းအောင်ထွန်း၊ နယ်မြေစခန်းမှူး ဒုတိယ ရဲမှူးပြေဦးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အင်းနက်ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တကောင်း နီကယ် စီမံကိန်းမှ တာဝန်ရှိသူများစုပေါင်း၍ တကောင်းတောင် နီကယ်စီမံကိန်းနှင့် သစ်တောပိုင် မြေနေရာများ၌ တရားမဝင် ကျောက်တူးနေသူများကို သတ္တုတွင်း ဥပဒေများနှင့် ပြစ်မှုပြစ်ဒဏ်များအကြောင်း၊ သစ်တောဥပဒေနှင့် ပြစ်မှုပြစ်ဒဏ်များ အကြောင်း အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ပြီး သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကျောက်တူးဖော်မှုများ ရပ်တန့်၍ နေရာမှဖယ်ရှားပေးကြရန် မေတ္တာရပ်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုကိုအောင်(တကောင်း)

## ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဘက်စုံအဆင့်မြင့်နည်းပညာသုံး စံပြုကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

တောင်ကြီး အောက်တိုဘာ ၂၇

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ စိုက်ပျိုးရာသီတွင် ဘက်စုံအဆင့်မြင့်နည်းပညာသုံး စံပြုကျေးရွာ ၇၄ ရွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာလ တတိယပတ်က စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအေးကိုကိုနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် တောင်ကြီးမြို့နယ် ကွမ်းဘုံကျေးရွာနှင့် ကလေးမြို့နယ် ပုံးအင်းဘက်စုံအဆင့်မြင့်နည်းပညာသုံးကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။ ထို့နောက် အဆိုပါကျေးရွာ၌ ပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဘက်စုံအဆင့်မြင့်နည်းပညာသုံး စံပြုကျေးရွာများတွင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ငန်းများစံပြုကွက်၊ စမ်းသပ်ကွက်လုပ်ငန်းများတွင် စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ စိုက်ပျိုးလိုက်နာကျင့်သုံးမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ်က စိုက်ပျိုးရေး ဝန်ထမ်းများနှင့် တောင်သူများကို လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မောင်ကျော်ကြီး

ယနေ့ ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ			
၂၇-၁၀-၂၀၁၈			
ရွှေ			
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၁၀၂၀၅၀၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၉၆၀၅၀၀
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၁၀၂၀၅၀၀
မန္တလေး	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၉၆၀၅၀၀
(အောင်သမာဓိရွှေဆိုင်မှ ရယူပါသည်)			
စက်သုံးဆီ			
စက်သုံးဆီ	လက်လီဈေး(ရန်ကုန်)	လက်လီဈေး(မန္တလေး)	
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၁၀၈၀/၁၁၀၀ ကျပ်	၁၁၂၀/၁၁၃၀ ကျပ်	
ပရိမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ)	၁၀၉၅/၁၁၀၀ ကျပ်	၁၁၃၅/၁၁၄၅ ကျပ်	
အောက်တိုန်း ၉၂	၁၀၅၀/၁၀၆၅ ကျပ်	၁၁၁၀/၁၁၂၅ ကျပ်	
အောက်တိုန်း ၉၅	၁၁၀၀/၁၁၁၅ ကျပ်	၁၁၇၀/၁၁၈၅ ကျပ်	
(မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်းမှ ရယူပါသည်)			
နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးများ			
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	ကျပ် ၁၅၃၉ . ၀	
ဥရောပ	တစ်ယူရို	ကျပ် ၁၇၇၀ . ၃	
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	ကျပ် ၁၁၁၆ . ၆	
ဗြိတိန်	တစ်ပေါင်စတာလင်	ကျပ် ၂၀၁၅ . ၆	
ဂျပန်	၁၀၀ ယန်း	ကျပ် ၁၃၆၆ . ၄	
ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ	ကျပ် ၁၀၉၆ . ၂	
တရုတ်	တစ်ယွမ်	ကျပ် ၂၂၂ . ၁၆	
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	ကျပ် ၂၀ . ၉၁၀	
ကိုရီးယား	၁၀၀ ဝမ်	ကျပ် ၁၃၅ . ၉၅	
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	ကျပ် ၃၇၀ . ၂၂	
ထိုင်း	တစ်ဘတ်	ကျပ် ၄၇ . ၁၉၄	
(ပတိုဘဏ်ပေါက်ဈေး ဖြစ်ပါသည်)			
ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။			

## ပြည်သူများသို့ အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု အစီအစဉ်များတွင် အကျိုးဝင်ပါလျက်နှင့် အချိန်မီမရရှိလျှင်သော်လည်းကောင်း၊ ကလေးသူငယ်များနှင့် အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍သော်လည်းကောင်း၊ သတင်းပေးတိုင်ကြားလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါ Help Line တယ်လီဖုန်းနံပါတ်များသို့ (၂၄)နာရီ တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။ ၀၆၇-၄၀၄၂၂၂၊ ၀၆၇-၄၀၄၉၉၉

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန

**မြန်မာ့အလင်း**

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး

စာတည်းမှူး(တာဝန်) - ဝင်းကျော်

စာတည်းမှူး - မြင့်ဆွေ (သတင်းထောက်ချုပ်)

စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ခြူးစန္ဒီနွေ၊ ကလျာမိုးမြင့်

အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ကျော်သူဝင်း၊ ခင်ရတနာ၊ သိမ့်သိမ့်မိုး၊ ဇုလိုင်မိုး၊ စိန်လွင်အောင်၊ တင်စိုး (ဓာတ်ပုံ)၊ မြတ်မွန်ထွေး

အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - တင်လင်းအောင်၊ တင်မောင်လွင်၊ ဇင်ဦး၊ နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဟိန်းထက်ဇော်၊ ဝေသူနွယ်

ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt @ gmail.com, www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းဆွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၅၈၃၄၊ ၀၁- ၅၅၉၁၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၄၆

**MYANMAR Digital News**  
Presented by NPE  
www.mdn.gov.mm











# မြန်မာနိုင်ငံ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာအကြံပြုနိုင်ရေးအတွက် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကြံပြုစာများကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်စာပေးပို့နိုင်ပါသည်။

### ယမန်နေမှအဆက်

#### မြို့စား၏အဆိုပြုချက်

#### အဆိုပြုခံရသည့် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူ၏ အစီရင်ခံစာ

၂၃၄။ (က) ဤအခန်းအရ မိမိဆန္ဒအလျောက်အစီအစဉ်ပြုလုပ်ရန် အဆိုပြုလွှာတွင် ယင်းအဆိုပြုချက်အား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ကြီးကြပ်ရန်အလို့ငှာ တစ်စုံတစ်ဦးကို အစီအစဉ်ကြီးကြပ်သူအဖြစ် ခန့်ထားရန် ဖော်ပြပါရှိရမည်အပြင် ထိုသူသည် အပိုင်း(၃)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန်အရည်အချင်းရှိသူတစ်ဦးဖြစ်ရမည်။

(ခ) ပုဒ်မ ၂၃၀ အရ လျှောက်ထားချက်ကြောင့် ဆိုင်းငံ့မိန့်ကို ချမှတ်ခဲ့ပြီးနောက် ထိုအမိန့်၏အကျိုးသက်ရောက်မှု ရပ်စဲခြင်း မရှိမီတွင် အဆိုပြုခံရသူသည် အောက်ပါအချက်များပါဝင်သည့် အစီရင်ခံစာကို တရားရုံးသို့ တင်ပြရမည်

(၁) မြို့စား၏ အဆိုပြုလွှာပါအစီအစဉ်များအပေါ် သဘောတူညီချက်ရရှိရန်နှင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်သော အလားအလာ ရှိ မရှိ နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ၎င်း၏ထင်မြင်ယူဆချက်၊

(၂) မြို့စား၏အစီအစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြီရှင်များက စဉ်းစားဆင်ခြင်နိုင်စေရန် အခွင့်အရေး ပေးသင့် မသင့်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ၎င်း၏ထင်မြင်ယူဆချက်။

(ဂ) အဆိုပြုခံရသူမှ အစီရင်ခံစာကိုပြုစုနိုင်ရန်အလို့ငှာ မြို့စားသည် အောက်ပါတို့ကို ပေးအပ်ရမည်-

(၁) မြို့စား အဆိုပြုတင်ပြသည့် မိမိဆန္ဒအလျောက်အစီအစဉ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အခြေခံအဖြစ် တင်ပြလိုသည့် စာရွက်စာတမ်းများ။

(၂) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာနည်းဥပဒေများအရ သတ်မှတ်ဆင့်ဆိုထားသည့် အချက်အလက်များပါဝင်သော မြို့စား၏ လုပ်ငန်းကိစ္စဆိုင်ရာ ထုတ်ဖော်ကြေညာချက်၊ ထို့ပြင်

(၃) ဤပုဒ်မအရ တင်ပြသော စာရွက်စာတမ်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကျိုးကြောင်းဆီလျော်စွာပြုလုပ်သော အဆိုပြုခံရသူ၏ မေးမြန်းချက်များအပေါ် ရှင်းလင်းဖြေကြားချက်များ။

(ဃ) အဆိုပြုခံရသည့် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူမှ လျှောက်ထားလာပါက အစီရင်ခံစာကို ပြင်ဆင်တင်ပြနိုင်ရန်အတွက် အချိန်ပိုမိုရရှိစေရန် တရားရုံးသည် ဆိုင်းငံ့ကာလကို တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။

(င) မြို့စား၏အဆိုပြုချက်အပေါ် မြီရှင်များမှ လက်ခံစဉ်းစားနိုင်ရေး အခွင့်အလမ်းကို ပေးသင့်ကြောင်း အဆိုပြုခံရသူ၏ အစီရင်ခံစာကို လက်ခံရရှိပြီးနောက် ယင်းအစီရင်ခံစာအပေါ် တရားရုံးမှ ကျေနပ်လျှင် မြို့စား၏ အဆိုပြုချက်အပေါ် မြီရှင်များက လက်ခံစဉ်းစားနိုင်စေရန်အလို့ငှာ ထိုအမိန့်ကို အချိန်ကာလအတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ တိုးချဲ့သတ်မှတ်ရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

(စ) အဆိုပြုခံရသည့် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်၏ လျှောက်ထားချက်အရ အောက်ပါအခြေအနေများ ဖြစ်ပေါ်နေသည်ဟုယူဆလျှင် တရားရုံးသည် ဆိုင်းငံ့မိန့်ကို ရပ်စဲစေနိုင်သည်-

(၁) ပုဒ်မခွဲ(ခ) ပါ တာဝန်များကို မြို့စားက လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင်၊ သို့မဟုတ်

(၂) အခြားအကြောင်းတစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် မြို့စား၏အဆိုပြုချက်ကို မြီရှင်များထံတင်ပြရန် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်မှု မရှိလျှင်။

#### မြို့စား၏အဆိုပြုချက်နှင့် အဆိုပြုခံရသည့်

#### လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူ၏ အစီရင်ခံစာ

၂၃၅။ (က) ဤအခန်းပါပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ မြို့စားက အဆိုပြုတင်ပြသော မိမိဆန္ဒအလျောက်အစီအစဉ်တွင် အောက်ပါသတ်မှတ်ချက်များ ပါဝင်ခြင်း မရှိစေရ-

(၁) အာမခံအကျိုးခံစားခွင့်ရမြီရှင်တစ်ဦး၏ ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ ၎င်းရရှိထားသော အာမခံပစ္စည်းအပေါ် အတည်ပြုဆောင်ရွက်ခွင့်ကို ထိခိုက်စေသည့် သတ်မှတ်ချက်များ၊ သို့မဟုတ်

(၂) သက်ဆိုင်သည့်ဦးစားပေးမြီရှင်၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပေးချေခြင်းမှအပ အောက်ပါအကျိုးရလဒ်တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖြစ်ပေါ်စေသည့်ကိစ္စရပ်များ-

(ကက) ဦးစားပေးကြေးမြီမဟုတ်သော ကြေးမြီတစ်ရပ်ကို ဦးစားပေး ကြေးမြီအစီအစဉ်၌ အခြားနည်းဖြင့် သတ်မှတ်ပေးချေခြင်း၊ သို့မဟုတ်

(ခခ) ဦးစားပေးမြီရှင်တစ်ဦးကို ကြေးမြီပေးဆပ်သည့် ပမာဏသည် အခြားဦးစားပေး မြီရှင်တစ်ဦးအား ကြေးမြီပေးဆပ်သည့် ပမာဏထက် ပိုမိုနည်းပါးသော အချိုးအစားဖြင့် ပေးဆပ်ခြင်း။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ(ဂ)အရ အဆိုပြုခံရသူမှ အစီရင်ခံစာကို ပြုစုနိုင်ရန် မြို့စားသည် အောက်ပါတို့ကို ပေးအပ်ရမည်-

(၁) မြို့စားက ၎င်းအဆိုပြုတင်ပြသည့် မိမိဆန္ဒအလျောက် အစီအစဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အခြေခံအဖြစ် ပြုလုပ်တင်ပြလိုသည့် စာရွက်စာတမ်းများ။

(၂) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာနည်းဥပဒေများအရ သတ်မှတ်ဆင့်ဆိုထားသည့် အချက်အလက်များပါဝင်သော မြို့စား၏လုပ်ငန်းကိစ္စဆိုင်ရာ ထုတ်ဖော်ကြေညာချက်၊ ထို့ပြင်

(၃) ဤပုဒ်မအရ တင်ပြသော စာရွက်စာတမ်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဆိုပြုခံရသည့် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူမှ ကျိုးကြောင်းဆီလျော်စွာပြုလုပ်သော မေးမြန်းချက်များအပေါ် ရှင်းလင်းဖြေကြားချက်များ။

(ဂ) မြို့စားသည် လူမွဲခံရန် လျှောက်ထားနိုင်သည့် အရည်အချင်းပြည့်စုံကြောင်း အဆိုပြုခံရသည့် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူမှ ယူဆလျှင် ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ စာရွက်စာတမ်းများရရှိပြီးနောက် ၁၄ ရက်အတွင်း သို့မဟုတ် တရားရုံးက တိုးမြှင့်ခွင့်ပြုသည့် အချိန်ကာလအတွင်း ၎င်း၏အစီရင်ခံစာနှင့်အတူ မိမိသဘောအစီအစဉ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ အဆိုပြုခံရသည့် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူက အထက်ပါ ပုဒ်မခွဲ(ခ)တွင် ဖော်ပြထားသော စာရွက်စာတမ်းများနှင့် ကြေညာချက်များ၏ မိတ္တူများကို မြီရှင်များထံသို့ ပေးရမည်။

(ဃ) ပုဒ်မခွဲ(ဂ) အရ ရေးသားပို့သည့် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်သူ၏ အစီရင်ခံစာတွင် အောက်ပါအချက်အလက်များ ပါရှိရမည်-

(၁) မြို့စားက ဆန္ဒအလျောက်တင်ပြလာသော အဆိုပြုလွှာပါ အစီအစဉ်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် (ကျိုးကြောင်းဆီလျော်သော) အလားအလာရှိကြောင်း မိမိ၏ ထင်မြင်ယူဆချက်၊ နှင့်

(၂) မြို့စား၏ငွေရေးကြေးရေးအခြေအနေကို ထည့်သွင်းစဉ်းစား၍ မြို့စား၏ ဆန္ဒအလျောက်တင်ပြလာသော အဆိုပြုလွှာကို ခွင့်ပြုခြင်းသည် မြို့စားအား လူမွဲခံစေသည့် အမိန့်ချမှတ်ခြင်းထက် မြီရှင်များအတွက် ကြေးမြီပြန်လည်ရရှိရန် ပိုမိုကောင်းမွန်သော အလားအလာရှိကြောင်း မိမိ၏ ထင်မြင်ယူဆချက်။

(င) အဆိုပြုခံရသူမှလျှောက်ထားပါက ဤပုဒ်မနှင့်အညီ အစီရင်ခံစာကို တင်သွင်းရန် သတ်မှတ်ထားသောနေ့ရက်အား တရားရုံးက တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။

#### မြီရှင်များအစည်းအဝေးကျင်းပရန် ဆင့်ခေါ်ခြင်း

၂၃၆။ (က) တရားရုံးမှ အခြားနည်းဖြင့် ညွှန်ကြားထားခြင်းမရှိလျှင် အဆိုပြုခံရသူ၏ အစီရင်ခံစာတွင် မြီရှင်များအစည်းအဝေး ကျင်းပမည့်နေ့ရက်၊ အချိန်နှင့် နေရာများကို ဖော်ပြ၍ ခေါ်ယူကျင်းပရမည်။

(ခ) အဆိုပြုခံရသူက လိပ်စာသိရှိသည့် မြီရှင်များအားလုံးကို အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် အကြောင်းကြားစာပေးပို့ ဖိတ်ကြားရမည်။

#### မြီရှင်များအစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များ

၂၃၇။ (က) ပုဒ်မ ၂၃၆ အရ ဆင့်ခေါ်သော မြီရှင်များအစည်းအဝေးတွင် မြို့စားမှ တင်သွင်းသော အစီအစဉ်ကို သဘောတူခြင်း ရှိ မရှိ ဆုံးဖြတ်ရမည်။

(ခ) တင်ပြသောအစီအစဉ်ကို ထိုအစည်းအဝေးတွင် မြို့စား၏သဘောတူညီချက်ဖြင့် ပြင်ဆင်ချက်များပြုလုပ်၍ အတည်ပြုနိုင်သည်။

(ဂ) ပုဒ်မခွဲ(ခ)နှင့်အညီ ပြင်ဆင်ထားသော အစီအစဉ်အပေါ်အဝင် ဤအခန်းအရ မြို့စားမှတင်သွင်းသော အစီအစဉ်အပေါ် ကြေးမြီစုစုပေါင်းတန်ဖိုး၏ ၅၀% ထက်ပိုသော မြီရှင်များနှင့် မြီရှင်စုစုပေါင်းအရေအတွက်၏ ၅၀% ထက်ပိုသော မြီရှင်များက အဆိုပါအစီအစဉ်ကို ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိလျှင် အတည်ဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

#### ဆုံးဖြတ်ချက်များကို တရားရုံးသို့ အစီရင်ခံစာတင်ပြခြင်း

၂၃၈။ (က) မြို့စား၏အစီအစဉ်အပေါ် မြီရှင်များက ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်ပြီးနောက် အဆိုပြုခံရသူသည် အောက်ပါအတိုင်းဆောင်ရွက်ရမည် -

(၁) ဆုံးဖြတ်ချက်ကို ၎င်းမှ လိပ်စာသိရှိသော မြီရှင်များအားလုံးထံသို့ အသိပေးအကြောင်းကြားရမည်၊ ထို့ပြင်

(၂) တရားရုံးသို့လည်း အစီရင်ခံစာတင်ပြရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ(က)ပုဒ်မခွဲ(၂)ပါ အစီရင်ခံစာသည် မြို့စား၏အစီအစဉ်ကို အတည်မပြုကြောင်း အစီရင်ခံစာဖြစ်လျှင် တရားရုံးသည် မြို့စားနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထုတ်ဆင့်ထားသော ဆိုင်းငံ့မိန့်ကို ပယ်ဖျက်နိုင်သည်။

#### အတည်ပြုခြင်း၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုများ

၂၃၉။ (က) မြီရှင်များက ပြင်ဆင်ချက်ဖြင့်ဖြစ်စေ ပြင်ဆင်ချက်မပါဘဲဖြစ်စေ မိမိဆန္ဒအလျောက် အစီအစဉ်ကို အတည်ပြုလျှင် ဤပုဒ်မသည် သက်ဆိုင်စေရမည်။

(ခ) အတည်ပြုထားသောအစီအစဉ်သည် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များအပေါ် စည်းနှောင်အား ရှိစေရမည်-

(၁) (ယင်းအစည်းအဝေးအား ကျင်းပခဲ့ခြင်း ရှိသည်ဖြစ်စေ) မရှိသည်

ဖြစ်စေ ထိုသို့ကျင်းပခဲ့ပါက ကိုယ်တိုင် သို့မဟုတ် ကိုယ်စားလှယ်မှတစ်ဆင့် တက်ရောက်ခဲ့ပါက) ဆင့်ခေါ်သော အစည်းအဝေးတွင် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၊ သို့မဟုတ်

(၂) ၎င်းသည် အစည်းအဝေးကျင်းပမည့်ဖြစ်ကြောင်း အကြောင်းကြားစာကို လက်ခံရရှိခဲ့လျှင် တက်ရောက်ခွင့် ရရှိမည်သူ။

(ဂ) အစီအစဉ်သည် အကျိုးသက်ရောက်မှု ရပ်စဲသည့်အခါ ပုဒ်မခွဲ (ခ)၊ ပုဒ်မ ခွဲငယ် (၂) အရ ဖော်ပြထားသည့်အစီအစဉ်အရ ပေးချေရမည့် ကြေးမြီကို ပေးချေခြင်းမပြုရသေးသည်သာမက ထိုသို့ရပ်စဲသွားမှုသည် အချိန်မစေမီ ပြီးဆုံးခြင်းမဟုတ်လျှင် မြို့စားသည် အစီအစဉ်အရ ပေးရမည့်ကြေးမြီကို ယင်းအချိန်မှစတင်၍ ပေးဆပ်ရန် တာဝန်ရှိစေရမည်။

(ဃ) ပုဒ်မ ၂၃၅ အရ မြီရှင်များထံသို့ အဆိုပြုခံရသူက အစီရင်ခံစာကို ပေးပို့ခဲ့သည့်နေ့မှစ၍ ၂၈ ရက်ပြည့်သည့်နေ့ရက်အထိ မြို့စားနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အတည်ဖြစ်နေသော ဆိုင်းငံ့မိန့်သည် ထိုကာလကုန်ဆုံးသည့်နေ့ရက်မှ စတင်၍ အကျိုးသက်ရောက်မှု ရပ်စဲစေရမည်။

#### မိမိဆန္ဒအလျောက်အစီအစဉ်ကို အတည်ပြုသည့်

#### ဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ် ကန့်ကွက် တင်ပြခြင်း

၂၄၀။ (က) အောက်ပါအကြောင်းကိစ္စတစ်ရပ်ရပ်အရ ပုဒ်မခွဲ (ခ) ပါပုဂ္ဂိုလ်များ အနက်မှ တစ်ဦး သို့မဟုတ် တစ်ဦးထက်ပိုသူများက တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်-

(၁) ဤအခန်း (၁) နှင့်အညီ မြီရှင်များ၏ သဘောတူညီချက်ကို ရရှိထားသည့် မိမိဆန္ဒအလျောက် အစီအစဉ်တစ်ခုသည် မြီရှင်တစ်ဦးဦး၏ အကျိုးစီးပွားကို ထိခိုက်စေခြင်း။

(၂) ထိုအစီအစဉ်ကို မြီရှင်များက စဉ်းစားဆုံးဖြတ်ခြင်း၊ သဘောတူညီချက် ရယူခြင်းပြုရာတွင် ကြီးစွာသော နည်းလမ်းမကျမှု ရှိခဲ့ခြင်း။

(ခ) ဤပုဒ်မအရ အောက်ဖော်ပြပါ တစ်ဦးဦးမှ လျှောက်ထားနိုင်သည်-

(၁) မြီရှင်၊

(၂) မြို့စားကိုယ်တိုင်၊ သို့မဟုတ်

(၃) အဆိုပြုခံရသူ။

(ဂ) ပုဒ်မ ၂၃၈၊ ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၂) အရ အစီရင်ခံစာအား တရားရုံးသို့ တင်ပြသည့်နေ့မှ စတင်၍ ၂၈ ရက် ကျော်လွန်သည့်အခါ သို့မဟုတ် ပုဒ်မ ၂၃၅ အရ အဆိုပြုခံရသူ၏ အစီရင်ခံစာကို မရရှိခဲ့သည့်ကိစ္စ၌ စတင်သိရှိသည့်နေ့မှစတင်၍ ၂၈ ရက် ကျော်လွန်သည့်အခါ ဤပုဒ်မအရ လျှောက်ထားခွင့် မရှိစေရ။

(ဃ) ပုဒ်မခွဲ(က)တွင် ဖော်ပြထားသော အကြောင်းပြချက်တစ်ရပ်ရပ်နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် လျှောက်ထားချက်အပေါ် တရားရုံးမှ ကျေနပ်လျှင် အောက်ပါ အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများအနက်မှ တစ်ရပ်ရပ်ကိုဖြစ်စေ အားလုံးကိုဖြစ်စေ ချမှတ်နိုင်သည်-

(၁) မြီရှင်များ၏အတည်ပြုချက်အား ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ရပ်ဆိုင်းခြင်း။

(၂) တင်ပြခဲ့သော မူလအဆိုပြုချက် သို့မဟုတ် ပြင်ဆင်အဆိုပြုချက်တစ်ရပ်ကို ပြန်လည်စိစစ်သုံးသပ်နိုင်ရေး အတွက် မြီရှင်များအစည်းအဝေးကို ထပ်မံခေါ်ယူကျင်းပရန် တစ်စုံတစ်ယောက်အား ညွှန်ကြားခြင်း။

(င) ပုဒ်မခွဲ (ဃ)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၂) အရ ညွှန်ကြားပြီးနောက် မည်သည့် အချိန်တွင်မဆို မြို့စားအနေဖြင့် ပြင်ဆင်အဆိုပြုချက်ကို တင်ပြရန် ရည်ရွယ်ချက်မရှိကြောင်း တရားရုံးက ထင်မြင်ယူဆလျှင် တရားရုံးသည် မြီရှင်များမှ အတည်ပြုခဲ့သော သဘောတူညီချက်များကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းစေရန် သို့မဟုတ် ရပ်ဆိုင်းစေရန် အမိန့်ချမှတ်နိုင်သည်။

(စ) ပုဒ်မခွဲ (ဃ)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၂) အရ အမိန့်ချမှတ်ရာတွင် ထိုမြို့စားနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ချမှတ်ခဲ့သော ဆိုင်းငံ့မိန့်ကို သတ်မှတ်သည့် ကာလအတိုင်းအတာအထိ ဆက်လက်အကျိုးသက်ရောက်စေရန် အမိန့် သို့မဟုတ် ဆိုင်းငံ့မိန့်အသစ်တစ်ရပ်ကို ထည့်သွင်းချမှတ်နိုင်သည်။

(ဆ) ပုဒ်မခွဲ (ဃ)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၂) နှင့်အညီ အမိန့်ချမှတ်ခြင်း သို့မဟုတ် ပုဒ်မခွဲ (ဃ)၊ ပုဒ်မခွဲငယ် (၁) သို့မဟုတ် ပုဒ်မခွဲ (င) အရ မြီရှင်များ၏ ယခင်သဘောတူညီချက်ကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ရပ်ဆိုင်းခြင်း ပြုလုပ်ရာတွင် တရားရုံးသည် အောက်ပါဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သင့်တော်သည်ဟု ထင်မြင်ယူဆသည့် နောက်ဆက်တွဲ ညွှန်ကြားသည့်အမိန့်များ ချမှတ်နိုင်သည်-

(၁) မြီရှင်များက အတည်ပြုထားသည့် အစီအစဉ်အရ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်ကိစ္စရပ်များ။ နှင့်

(၂) ထိုကိစ္စရပ်များကိုဆောင်ရွက်စဉ်က မြို့စားနှင့်ပတ်သက်၍ ဆိုင်းငံ့မိန့်အတည်ဖြစ်နေခဲ့မည်ဆိုပါက ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မည် မဟုတ်သော ကိစ္စရပ်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ချက်များ။



စာမျက်နှာ ၂၀ မှ

(ဇ) ဤပုဒ်မပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရမှတစ်ပါး ထိုသဘောတူညီချက်ရရှိရန် ဆောင်ရွက်ရာတွင်ဖြစ်စေ၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဖြစ်စေ နည်းလမ်းမကျမှု တစ်ရပ်ရပ်ကြောင့် ဤအခန်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက် များအရ မြီရှင်များက ပေးခဲ့သော အတည်ပြုချက်သည် ပျက်ပြယ် ခြင်း မရှိစေရ။

မမှန်မကန်တင်ပြခြင်း

၂၄၁။ (က) မြီစားသည် အစီအစဉ်အပေါ် မြီရှင်များ၏ သဘောတူညီချက်ရရှိရန် အတွက်-  
(၁) မမှန်မကန် တင်ပြခြင်း၊ သို့မဟုတ်  
(၂) လိမ်လည်လှည့်ဖြားလိုသောသဘောဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်း သို့မဟုတ် ဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ခြင်းပြုလျှင် ၎င်းသည် ဤပုဒ်မပါပြစ်မှုကို ကျူးလွန်ရာ ရောက်သည်။  
(ခ) မြီစား၏ အဆိုပြုချက်ကို မြီရှင်များမှ အတည်ပြုခြင်း မရှိသော် လည်း ပုဒ်မခွဲ (က) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် မြီစားအပေါ် အကျိုး သက်ရောက်စေရမည်။  
(ဂ) မည်သူမဆို ဤပုဒ်မအရ ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထိုသူကို ခုနစ်နှစ်ထိ ထောင်ဒဏ်ဖြစ်စေ၊ ကျပ်သိန်းငါးဆယ်အထိ ငွေဒဏ် ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ချမှတ်ရမည်။

တာဝန်ပျက်ကွက်သော မြီစားအား တရားစွဲဆိုခြင်း

၂၄၂။ (က) အစီအစဉ်ကို မြီရှင်များက အတည်ပြုသည့်အခါ ဤပုဒ်မသည် သက်ဆိုင်စေရမည်။  
(ခ) အစီအစဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြီစားသည် ပြစ်မှုကြောင်းအရ တာဝန်ရှိ သည်ဟု တွေ့ရှိရလျှင် အဆိုပြုခံရသူ သို့မဟုတ် ကြီးကြပ်သူသည် အောက်ပါအတိုင်း ချက်ချင်း အရေးယူဆောင်ရွက်ရမည်-  
(၁) မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံသို့ အစီရင်ခံတိုင်ကြားခြင်း၊ နှင့်  
(၂) လိုအပ်သည့် သတင်းအချက်အလက်များနှင့် စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများကို မှတ်ပုံတင်အရာရှိထံ ပေးအပ်ခြင်း နှင့် လိုအပ်သလို အထောက်အကူပြု ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊  
(၃) လိုအပ်သော အခြားအကူအညီများကို ပေးခြင်း။

အစီအစဉ်များ သတ်မှတ်ကာလမတိုင်မီ ပြီးဆုံးခြင်း

၂၄၃။ ဤအခန်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအလိုမှာ မြီရှင်များက အတည်ပြုခဲ့သည့် အစီအစဉ် တစ်ရပ်သည် ပုဒ်မ ၂၃၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ)၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) နှင့်အညီ တာဝန်ရှိ သူများအားလုံးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အပြည့်အဝအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်း မရှိသေးမီ အကျိုးသက်ရောက်မှု ရပ်စဲသွားသည့်အခါ ယင်းအစီအစဉ်သည် သတ်မှတ် ကာလမတိုင်မီ ပြီးဆုံးသွားသည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

အတည်ပြုထားသည့် အစီအစဉ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းနှင့် ကြီးကြပ်ခြင်း

၂၄၄။ (က) အစီအစဉ်ကို မြီရှင်များက ဤအခန်းပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ အတည်ပြုသည့်အခါ ဤပုဒ်မသည် သက်ဆိုင်စေရမည်။  
(ခ) အစီအစဉ်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များအား လက်ရှိ ထမ်းဆောင်နေသော အဆိုပြုခံရသူအား အစီအစဉ်ကြီးကြပ်သူဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။  
(ဂ) မြီစားကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ မြီရှင်တစ်ဦးဦး သို့မဟုတ် အခြားအကျိုး သက်ဆိုင်သူတစ်ဦးဦးမှ အစီအစဉ်ကြီးကြပ်သူ၏ ပြုလုပ်မှု သို့မဟုတ် ပျက်ကွက်မှု သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ် ကျေနပ်မှု မရှိပါက လျှောက်ထားနိုင်ပြီး တရားရုံးသည် အောက်ပါအမိန့်တစ်ရပ်ရပ် ချမှတ်နိုင်သည်-  
(၁) အစီအစဉ်ကြီးကြပ်သူ၏ ပြုလုပ်မှု သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို အတည်ပြုခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် ပြင်ဆင်ခြင်း၊  
(၂) အစီအစဉ်ကြီးကြပ်သူအား ညွှန်ကြားခြင်း၊ သို့မဟုတ်  
(၃) သင့်လျော်သည်ဟု ထင်မြင်သည့် အခြားအမိန့်တစ်ရပ်ရပ် ချမှတ်ခြင်း။  
(ဃ) အစီအစဉ်ကြီးကြပ်သူသည် အစီအစဉ်အရ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပေါ်ပေါက်လာသည့်ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ တရားရုံးမှ ညွှန်ကြားပေးရန် လျှောက်ထားနိုင်သည်။  
(င) တရားရုံးသည် အောက်ပါအခြေအနေများတွင် အစီအစဉ်ကြီးကြပ်သူ ၏ နေရာတွင် အစားထိုးခန့်ထားရန် သို့မဟုတ် လစ်လပ်နေသော အစီအစဉ် ကြီးကြပ်သူနေရာတွင် ခန့်ထားရန် အပိုင်း (၃) အရ လူမွဲ ခံယူခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူအဖြစ် အရည်အချင်းရှိသူအား မည်သည့်အချိန်တွင်မဆို အမိန့်ထုတ်ပြန်၍ ခန့်ထားနိုင်သည် -  
(၁) အစီအစဉ်ကြီးကြပ်သူ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များအား အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အခြားတစ်ဦးကို ခန့်ထား ရန် သင့်လျော်သည့်အပြင်၊  
(၂) တရားရုံး၏ အကူအညီရယူခြင်း မပြုဘဲ ထိုသို့ခန့်ထားမှုတစ်ရပ် ကို ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မသင့်လျော်သည့်အခါ သို့မဟုတ် အခက်အခဲရှိသည့်အခါ သို့မဟုတ် လက်တွေ့ဆောင်ရွက်ရန် မဖြစ်နိုင်သည့်အခါ။  
(စ) အစီအစဉ်ကြီးကြပ်သူ၏အခွင့်အာဏာကို ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်သူ အရေအတွက်ကို တိုးမြှင့်ရန် သို့မဟုတ် ထိုသို့သောလုပ်ငန်း တာဝန်များကို ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နေသူ တစ်ဦးထက်မကရှိသည့် အနေအထား၌ ထိုသူများအနက်မှတစ်ဦး သို့မဟုတ် တစ်ဦးထက်ပို သောသူများကို အစားထိုးခန့်အပ်ရန်အတွက် ပုဒ်မခွဲ (င) တွင် အပ်နှင်းထားသော အာဏာကို ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

အခန်း(၂)

တစ်သီးပုဂ္ဂလ လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ မှုခင်းများ

လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ အမိန့်ချမှတ်ပေးရန် လျှောက်လွှာတင်သွင်းခွင့်ရှိသူ

၂၄၅။ (က) သာမန်လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးအပေါ် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ အမိန့် ချမှတ်ပေး ရန် လျှောက်လွှာကို အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များက တင်သွင်းနိုင်သည်။  
(၁) တစ်ဦး သို့မဟုတ် တစ်ဦးထက်ပိုသော မြီရှင်များ၊  
(၂) မြီစားကိုယ်တိုင်။  
(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က) တွင် ဖော်ပြထားသူတစ်ဦးဦးမှ လျှောက်ထားလာသည့်အခါ တရားရုံးသည် မြီစားအား လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ အမိန့်ချမှတ်နိုင် သည်။

မြီစားဖြစ်သူနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်ချက်

၂၄၆။ (က) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ အမိန့်ချမှတ်ပေးရန်လျှောက်လွှာကို ပုဒ်မ ၂၄၅၊ ပုဒ်မခွဲ (က) နှင့်အညီ လျှောက်ထားရာတွင် မြီစားသည် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦး ဖြစ်ရမည်-  
(၁) နိုင်ငံတော်အတွင်း၌ တရားဝင် နေထိုင်သူ၊ သို့မဟုတ်  
(၂) ဤပုဒ်မအရ လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့်နေ့တွင် နိုင်ငံတော် အတွင်း၌ရှိနေသူ၊ သို့မဟုတ်  
(၃) လျှောက်လွှာတင်သွင်းသည့်နေ့မှစ၍ လွန်ခဲ့သည့် သုံးနှစ်အတွင်း နိုင်ငံတော်အတွင်း၌ ပုံမှန် နေထိုင်သူ သို့မဟုတ် နေရပ်လိပ်စာ ရှိသူ သို့မဟုတ် နိုင်ငံတော်အတွင်း၌ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်နေသူ။  
(ခ) ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲ (၂)၊ ပုဒ်မခွဲ (၃) အရ နိုင်ငံတော်အတွင်း၌ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နေသူ ဆိုသည်စကားရပ်တွင် အောက်ပါကိစ္စ တစ်ရပ်ရပ်အား လုပ်ကိုင်နေသူလည်း ပါဝင်စေရမည်-  
(၁) အစုစပ် သို့မဟုတ် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းတွင် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်ပါဝင် လုပ်ကိုင်နေသူ၊ သို့မဟုတ်  
(၂) ထိုအစုစပ် သို့မဟုတ် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်အတွက် အေးဂျင့် သို့မဟုတ် မန်နေဂျာအဖြစ် လုပ်ကိုင်နေသူ။

လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ အမိန့်ချမှတ်ပေးရန်

လျှောက်လွှာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အခြား သတ်မှတ်ချက်များ

၂၄၇။ (က) လျှောက်လွှာကို တရားရုံး၏ ခွင့်ပြုချက်မရရှိဘဲ ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခြင်း မပြုရ။  
(ခ) လျှောက်လွှာမှာ ဤဥပဒေ သို့မဟုတ် နည်းဥပဒေများကို ဆန့်ကျင်နေ ကြောင်း သို့မဟုတ် အခြားသင့်လျော်သည့် အကြောင်းတစ်ရပ်ရပ်ရှိနေ ကြောင်းတွေ့ရှိရပြီး သင့်လျော်သည်ဟုလည်း ထင်မြင်လျှင် တရားရုံး သည် အဆိုပါလျှောက်လွှာကို ပယ်ဖျက်ခြင်း သို့မဟုတ် ထိုလျှောက်လွှာအရ စွဲဆိုထားမှုကို ဆိုင်းငံ့ထားခြင်းပြုနိုင်သည်။  
(ဂ) ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ ဆိုင်းငံ့စေရန် အမိန့်ချမှတ်ရာတွင် သင့်လျော်သည် ဟုထင်မြင်ယူဆသော စည်းကမ်းချက်များကို ထည့်သွင်းသတ်မှတ် နိုင်သည်။

လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ အမိန့်ချမှတ်ပေးရန် မြီရှင်များ၏လျှောက်လွှာ

မြီရှင်များမှ လျှောက်ထားရန် အကြောင်းအချက်များ

၂၄၈။ (က) ပုဒ်မ ၂၄၅၊ ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) အရ မြီရှင်တစ်ဦးက တင်သွင်း သောလျှောက်လွှာသည် မြီစားက ပေးဆပ်ရန်တင်ရှိနေသည့် တစ်ရပ် သို့မဟုတ် တစ်ရပ်ထက်ပိုသော ကြေးမြီများနှင့် သက်ဆိုင်စေရမည့် အပြင် တစ်ဦး သို့မဟုတ် တစ်ဦးထက်ပိုသော လျှောက်ထားသူ မြီရှင် များသည် မြီစားအပေါ် တင်ရှိနေသော တစ်ရပ် သို့မဟုတ် တစ်ရပ်ထက် ပိုသော ကြေးမြီကို ရရန်ရှိသူ ဖြစ်ရမည်။  
(ခ) မြီရှင်တစ်ဦးက တင်သွင်းသော လျှောက်လွှာတွင် ဖော်ပြတောင်းဆို သောကြေးမြီတစ်ရပ်သည် လျှောက်ထားချိန်၌ အောက်ပါအခြေအနေ များနှင့် ကိုက်ညီမှသာ တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားနိုင်သည်။  
(၁) ကြေးမြီတစ်ရပ်၏ပမာဏ သို့မဟုတ် ကြေးမြီများ၏စုစုပေါင်း ပမာဏသည် နည်းဥပဒေများတွင် ဖော်ပြသတ်မှတ်ထားသည့် ပမာဏနှင့် ညီမျှသော သို့မဟုတ် ကျော်လွန်သော ပမာဏ ရှိလျှင်၊  
(၂) ကြေးမြီ သို့မဟုတ် ကြေးမြီတစ်ရပ်ချင်းစီသည် လျှောက်ထား သည့် တစ်ဦး သို့မဟုတ် တစ်ဦးထက်ပိုသော မြီရှင်များအား ချက်ချင်း သို့မဟုတ် သေချာသော အနာဂတ် အချိန်ကာလ တစ်ခု၌ ပေးချေရမည့်စာရင်း ရှင်းလင်းထားပြီးဖြစ်သော ကြေးမြီပမာဏတစ်ရပ်အတွက်ဖြစ်လျှင်၊  
(၃) ကြေးမြီသည် ပုဒ်မ ၂၅၀ နှင့် သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိသည့် အာမခံ အကျိုးခံစားခွင့်မရှိသော ကြေးမြီဖြစ်လျှင်၊  
(၄) ကြေးမြီ သို့မဟုတ် ကြေးမြီတစ်ရပ်ချင်းစီသည် မြီစားက ပြန်လည်ပေးဆပ်နိုင်ခြင်းမရှိသော ကြေးမြီဖြစ်ရမည့်အပြင် ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်သော အလား အလာလည်း မရှိသည့် ကြေးမြီ ဖြစ်လျှင်၊  
(၅) ကြေးမြီ သို့မဟုတ် ကြေးမြီတစ်ရပ်ချင်းစီနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန် ပျက်ကွက်ပါက လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ အမိန့်ချမှတ်ပေးရန် လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပုဒ်မ ၂၅၀ အရ ပေးပို့ထားသော အကြောင်းကြားစာကို ပယ်ဖျက်ပေးရန် လျှောက်ထားခြင်း မရှိလျှင်၊  
(ဂ) လျှောက်ထားချိန်၌ မြီစားသည် အောက်ဖော်ပြပါ တာဝန်တစ်ရပ်ရပ်ကို လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ

အမိန့်ချမှတ်ပေးရန် လျှောက်လွှာကို မြီရှင်က တရားရုံးသို့ တင်သွင်း နိုင်သည်-

(၁) အပိုင်း (၆) ပါ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်အရ ဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်များ သို့မဟုတ်၊  
(၂) အပိုင်း (၈)၊ အခန်း (၁) ပါ မိမိဆန္ဒအလျောက် အစီအစဉ်အရ ဆောင်ရွက်ရန်တာဝန်များ။

ကြေးမြီပေးဆပ်နိုင်သည့်အရည်အချင်းမရှိခြင်း၏အဓိပ္ပာယ်

၂၄၉။ (က) ပုဒ်မ ၂၄၈၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ)၊ ပုဒ်မခွဲ (၁)၊ ပုဒ်မခွဲ (၂) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအလိုမှာ ချက်ချင်းပေးချေရမည့်ကြေးမြီသည် အောက်ပါအခြေအနေတစ်ရပ် ရပ်နှင့် အကျုံးဝင်လျှင် မြီစားသည် ထိုကြေးမြီကို ပြန်လည်ပေးနိုင် သည့် အရည်အချင်းမရှိဟု မှတ်ယူရမည် -  
(၁) ပုဒ်မ ၂၅၀၊ ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) အရ လူမွဲခံယူ ဝေသည့် အမိန့်ချမှတ်ပေးရန် လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း အကြောင်းကြားစာပေးပို့ခဲ့ပြီးနောက် အနည်းဆုံး ၂၁ ရက် ကုန်လွန်ပြီးသော်လည်း ထိုအကြောင်းကြားစာကို ထိုမြီစားမှ လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိသည့်အပြင် ယင်းအကြောင်းစာ ကို ပယ်ဖျက်ပေးရန် လျှောက်ထားခဲ့ခြင်းလည်း မရှိလျှင်၊ သို့မဟုတ်  
(၂) ကြေးမြီနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တစ်ဦး သို့မဟုတ် တစ်ဦးထက်ပိုသော လျှောက်ထားသူ မြီရှင်များကို အသာပေးခဲ့သည့် တရားရုံး၏ အမိန့် သို့မဟုတ် စီရင်ချက်အရ ဥပဒေနှင့်အညီ အတည်ပြုရာ တွင် အားလုံး သို့မဟုတ် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကို အတည်ပြု ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း မရှိကြောင်း ပြန်လည်တင်ပြလာလျှင်၊  
(ခ) ကြေးမြီကို ချက်ချင်းပေးဆပ်နိုင်ခြင်း မရှိသည့်အပြင် ထိုကြေးမြီကို ရရန်ရှိသော လျှောက်ထားသူမြီရှင်က မြီစားအပေါ် ပုဒ်မ ၂၅၁၊ ပုဒ်မခွဲ (က)၊ ပုဒ်မခွဲ (၂) အရ အကြောင်းကြားစာကို ပေးပို့ခဲ့ပြီး နောက် အနည်းဆုံး (၂၁) ရက် ကုန်လွန်ပြီးဖြစ်သော်လည်း ထိုအကြောင်းကြားစာကို မြီစားက လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်း မရှိ သည့်အပြင် ယင်းအကြောင်းစာကို ပယ်ဖျက်ပေးရန် လျှောက်ထားခဲ့ ခြင်းမရှိလျှင် ပုဒ်မ ၂၄၈၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ)၊ ပုဒ်မခွဲ (၄) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက် အလိုမှာ ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်သော အလား အလာမရှိသည့် ကြေးမြီ ဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။

လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ အမိန့်ချမှတ်ပေးရန်

လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း အကြောင်းကြားစာ

၂၅၀။ (က) အကြောင်းကြားစာတွင် မြီရှင်က အောက်ပါအကြောင်းအရာများကို နည်းဥပဒေတွင် သတ်မှတ်ထားသော ပုံစံဖြင့် ရေးသားပေးပို့နိုင်သည်-  
(၁) အကြောင်းကြားစာ ပေးပို့သည့်နေ့မှစ၍ ၂၁ ရက်အတွင်း မြီရှင် ကျေနပ်စေရန်အတွက် ကြေးမြီကို ပေးဆပ်ရန် သို့မဟုတ် အာမခံချက်ပေးရန် သို့မဟုတ် ညှိနှိုင်းရန်၊  
(၂) ပေးဆပ်ရန် အချိန်စေ့ရောက်သည့်အခါ ကြေးမြီကိုပေးဆပ်ရန် ကျိုးကြောင်း ဆီလျော်သည့် အလားအလာရှိကြောင်းကို မြီရှင်အား ကျေနပ်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးရန်၊  
(ခ) အကြောင်းကြားစာကို နည်းဥပဒေများတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားချက်များ နှင့်အညီ မြီစားအပေါ် ချအပ်ရမည်။  
(ဂ) အကြောင်းကြားစာတွင် ဖော်ပြထားသော ကြေးမြီပမာဏသည် အမှန်တကယ် အချိန်စေ့ရောက်သော ကြေးမြီပမာဏထက် ကျော်လွန်နေသော်လည်း ထိုသို့အလွတ်ပြုသည်ဆိုသော အချက် ကြောင့် အကြောင်းကြားစာ တရားမဝင်ကြောင်း ငြင်းဆိုသည့် ပြန်ကြားစာကို မြီစားက ထိုမြီရှင်ထံသို့ ပြန်လည်ပေးပို့ခြင်းမပြုပါက လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာအကြောင်းကြားစာသည် အတည်ဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်။  
(ဃ) လူမွဲခံယူခြင်းဆိုင်ရာ အကြောင်းကြားစာတွင် ဖော်ပြတောင်းဆို ထားသော ကြေးမြီပမာဏသည် အမှန်တကယ်ကျသင့်သော ပမာဏ ထက်ကျော်လွန်နေသည့်အပြင် ထိုမြီစားက ထိုမြီရှင်ထံသို့ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) နှင့်အညီ အကြောင်းကြားစာပေးပို့ခဲ့ခြင်း မရှိသည့်အနေအထား တွင် ထိုကြေးမြီကို ပေးဆပ်ရန် အတွက် ခွင့်ပြုထားသော သတ်မှတ် ကာလအတွင်းပေးဆပ်ရမည့် ကြေးမြီပမာဏအမှန်အား အကြောင်း ကြားစာတွင်ဖော်ပြခဲ့ပါက မြီစားအနေဖြင့် အကြောင်းကြားစာကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ခဲ့လိမ့်မည်ဆိုလျှင် မြီစားသည် ယင်းအကြောင်း ကြားစာအား လိုက်နာဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်ဟု မှတ်ယူနိုင်သည်။  
(င) သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ပေးပို့သော အကြောင်းကြားစာကို သတ်မှတ်ကာလကုန်ဆုံးခြင်းမရှိမီ ပယ်ဖျက်ပေးရန် လျှောက်ထား လာသည့်အခါ တရားရုံးသည် ထိုအကြောင်းကြားစာကို လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အချိန်ကို တိုးချဲ့သတ်မှတ်ပေးနိုင်သည်။  
(စ) သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီပေးပို့သော အကြောင်းကြားစာကို သတ်မှတ်ကာလ မကုန်ဆုံးမီ ပြန်လှန်တောင်းဆိုမှု သို့မဟုတ် ခုနှိမ်မှု သို့မဟုတ် အပြန်အလှန်ခွဲဆိုမှုကြောင်း အကြောင်းပြချက်ဖြင့် ထိုအကြောင်းကြားစာကို ပယ်ဖျက်ပေးရန် မြီစားက တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားခဲ့ပြီး ထိုသတ်မှတ်ကာလ မကုန်ဆုံးမီအတွင်း ယင်း ပြန်လှန်တောင်းဆိုမှု သို့မဟုတ် ခုနှိမ်မှု သို့မဟုတ် အပြန်အလှန်ခွဲဆိုမှု တစ်ရပ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ တရားရုံးက ဆုံးဖြတ်မပြုသေးသည့်အခါ သတ်မှတ်ထားသောကာလအပေါ်အဝင် တရားရုံးမှ ဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်ပေးသည့်နေ့ရက်အထိ တိုးချဲ့သတ်မှတ်ပေးကြောင်း မှတ်ယူ ရမည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)



# ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူစရာ အာနန္ဒစန္ဒြကျောက်စာ

## မာန်သစ်ငြိမ်း (ရှေးဟောင်းသုတေသန)

ရှေးလူများသည် အကြောင်းအရာတစ်ခုကို ပျောက်ပျက်မသွားရအောင် မှတ်သားထားလိုလျှင် ကျောက်တုံး၊ ကျောက်တိုင်၊ ကျောက်ခဲများ၌ ရေးထိုး၍ ထားတတ်ကြသည်။ ထိုသို့ရေးမှတ်ခြင်းမျိုးကို ကမ္ဘာ့ကျောက်စာရေးထိုးသည်ဟူ၍ လည်းကောင်း၊ ကျောက်ထက်အက္ခရာတင်သည်ဟူ၍လည်းကောင်း ခေါ်ကြပေသည်။ ကျောက်စာများကို လေ့လာခြင်းဖြင့် ကျောက်စာရေးထိုးသောခေတ်မှ ယုံကြည်မှု အယူဝါဒများ၊ ယဉ်ကျေးမှုအနုပညာများနှင့် လူမှုဆက်ဆံရေးများကို မှန်းဆနိုင်သကဲ့သို့ ကျောက်စာများသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏သမိုင်းကို များစွာအထောက်အကူ ပေးနိုင်ပေသည်။

ထိုသို့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏သမိုင်းတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေသော ကျောက်စာ တိုင်တစ်ခုကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်တွေမြို့မှ ကုလား တန်မြစ်(ကစွပဒီ)မြစ်ရိုးတစ်လျှောက် အရှေ့မြောက်ဘက်သို့ လေးငါးမိုင်ခန့် သွား ရောက်လျှင် ယခင်အခေါ် မြို့ဟောင်းမြို့၊ ယခုအခေါ် မြောက်ဦးမြို့ကို ရောက်ရှိ နိုင်ပါသည်။ မြောက်ဦးမြို့ကို ရခိုင်ဘုရင်မင်းစောမွန်က အေဒီ ၁၄၃၀ ကောဇာ သက္ကရာဇ် ၇၉၂ ခု တော်သလင်းလဆန်း ၁ ရက် နေ့တွင် စတင်တည်ထောင်ခဲ့ပြီး မြောက်ဦးမြို့တွင် ကောဇာသက္ကရာဇ် ၁၄၄၄ ခုနှစ်တိုင်အောင် ရခိုင်မင်းဆက် ၄၉ ဆက်မျှ မင်းဆက်မပြတ် နန်းစံခဲ့ကြပေသည်။ ထိုတွင်မှ ဝေသာလီမြို့သည် မြောက်ဦး မြို့မှ ငါးမိုင်ခန့်အကွာတွင် တည်ရှိပေသည်။ ကောင်းကင်မှရိုက်ယူသော ဓာတ်ပုံများ ကိုကြည့်လျှင် ဝေသာလီမြို့ရိုးကိုလည်းကောင်း၊ နန်းရာကုန်းကိုလည်းကောင်း အထင်းသားတွေ့မြင်နိုင်ပေသည်။ ထိုမြို့တော်ကို ထီးနန်းစိုက်ခဲ့သည့်မင်းမှာ အာနန္ဒ စန္ဒမင်းပင် ဖြစ်ပေသည်။ အာနန္ဒစန္ဒမင်းကား ရှစ်ရာစုအစဉ်ပိုင်းလောက်တွင် ရခိုင် ပြည်တွင် စိုးစံခဲ့သော ဘုရင်တစ်ပါးဖြစ်သည်။ ထိုမင်းကြီးသည် ၎င်း၏ဘေးတော်၊ ဘိုးတော်မင်းများအကြောင်းကို အနည်းငယ်စီ ဖော်ပြပြီးလျှင် မိမိ၏အကြောင်းကို ဂါထာစီကုံး မော်ကွန်းတင်ထားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပေသည်။

### အစိုးတန်သော အချက်အလက်များ

ဤမော်ကွန်းကို ယခုအခါ ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့တွင် တည်ရှိသော ရှစ်သောင်းဘုရားသို့ အတက် မြေညီပြင်မှ ၁၆ ပေမြင့်သောနေရာတွင် တည်ရှိသည့် ကျောက်စာတိုင်တွင် တွေ့နိုင်ပေသည်။ ထိုကျောက်စာတိုင်၏ အရှေ့မျက်နှာတွင် မြောက်ရာစုလောက်မှ ရေးထိုးသည်ဟု ခန့်မှန်းရသော ကျောက်စာနှင့် မြောက် မျက်နှာတွင် ၁၀ ရာစုလောက်မှ ရေးထိုးခဲ့သည်ဟု ခန့်မှန်းရသော ကျောက်စာများ လည်း ပါရှိလေသည်။ ဘေးတော်၊ ဘိုးတော်တို့ ရေးထိုးခဲ့သော ကျောက်စာတိုင်ကြီး တွင်ပင် ယင်းမင်းသည် မိမိ၏အကြောင်းကို ရေးထိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အာနန္ဒစန္ဒ ကျောက်စာသည် ဗြာဟ္မီပွားအက္ခရာကို အသုံးပြု၍ သက္ကတဘာသာဖြင့် ရေးသား ထားသောစာ ဖြစ်ပါသည်။ ရေးထိုးထားသော လက်ရေးသည် အလွန်လှပသေသပ် ပါသည်။ စပ်ဆိုထားသော ဂါထာများသည်လည်း အဆင့်အတန်း မြင့်ပါသည်။ ဖွဲ့နွဲ့ပုံများသည်လည်း အတုယူလောက်အောင် ကောင်းပေသည်။ သမိုင်းအလိုအရ ရခိုင်ပြည်နယ်သားများအတွက် အလွန်အစိုးတန်သော အချက်အလက်များကို ရရှိစေခဲ့ပါသည်။

### စာတမ်းစာကြမ်းကို အချောဖြစ်အောင် တည်းဖြတ်

အာနန္ဒစန္ဒမင်း၏ ဘိုးတော်ကား ဝဇကတ္တိမင်းပင်ဖြစ်ပြီး ကျောက်စာ၌ ယင်း မင်းကို နတ်တို့၏အနွယ်မှ ဆင်းသက်လာခဲ့သောမင်းဟု ဖော်ပြသည်။ ကျောက်စာ ရေးထိုးခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ လူအများ၏အကျိုးအတွက် အားထုတ်လိုစိတ်ရှိ သော မင်းတကာမင်းသည် သတ္တဝါအပေါင်းတို့အား ကောင်းကျိုးအကျိုးကို သိမြင် စေရန်လည်းကောင်း၊ အသိဉာဏ်ပွင့်လင်းစေရန်လည်းကောင်း၊ နှစ်သက်ဝမ်း မြောက်စွာပြုလုပ်သော ကုသိုလ်ကောင်းမှုများ ပွားများစေရန်လည်းကောင်း အလို ရှိသောကြောင့် မင်းဖြစ်သည့် ပထမနှစ်မှစ၍ နဝမမြောက်နှစ်တိုင်အောင် မိမိဥစ္စာ ဖြင့် ကိုယ်တိုင်ပြုလုပ်အပ်သောကောင်းမှု၊ သူတစ်ပါးတို့အား ပြုလုပ်စေ၍ အနု မောဒနာ ခေါ်တော်မူအပ်သော ကောင်းမှုတို့ကို ဖော်ပြအပ်သည်ဟု ရေးထိုးခဲ့သည်။ ကျောက်စာ၌ ဤစာကြောင်းတစ်ကြောင်းသာလျှင် စကားပြေဖြင့် ပါရှိလေသည်။ အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာထက်စော၍ ရေးထိုးသော အိန္ဒိယကျောက်စာများတွင် ဘေးတော်၊ ဘိုးတော်တို့ အကြောင်းကို ရေးထိုးကြသော်လည်း နန်းစံနှစ်များကိုမူ မရေးထိုးကြဟု ဒေါက်တာဆားကားက မှတ်ချက်ချထားခဲ့သည်။ ဤသို့ နန်းစံနှစ် များနှင့် ရေးထိုးသော ကျောက်စာများအထဲတွင် အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာသည် အစောဆုံး ကျောက်စာတစ်ခုပင်ဖြစ်သည်။ အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာသည် ၆၅ ဂါထာ တည်းဖြင့် ရခိုင်မင်းဆက်များကိုနန်းစံနှစ်များနှင့်တကွ ဖော်ပြထားသော ကျောက်စာ ဖြစ်သည်။ ဤကျောက်စာမျိုးကို မြန်မာပြည်၌ မည်သည့်နေရာတွင်မျှ မတွေ့ရပေ။

အာနန္ဒစန္ဒမင်းကျောက်စာကိုဖတ်ရန် ကြိုးစားခဲ့သူများရှိခဲ့ကြရာ ဟိရနန္ဒ ဆပ်ကြောသည် အိန္ဒိယရှေးဟောင်း သုတေသနဌာန၏ ၁၉၂၅-၂၆ အတွက် နှစ်ချုပ် အစီရင်ခံစာ စာမျက်နှာ ၁၄၆-၈ တွင် ဤကျောက်စာနှင့်ပတ်သက်၍ မှတ်ချက် အနည်းငယ်ရေးသားခဲ့သည်။ အိန္ဒိယကျောက်စာဝန် ဒေါက်တာပီအင်ချာကရာဝါတီ ကလည်း အောက်ဆုံးမျဉ်းကြောင်းရေ ၅၀ မျှကို ၁၉၃၀ ကျော်လောက်က ဖတ်ခဲ့ သေးသည်။ ဤကျောက်စာကို အစအဆုံးနီးပါး ပြည့်ပြည့်စုံစုံဖတ်ပြီး အဓိပ္ပာယ် ဖော်ခဲ့သူကား အင်္ဂလိပ်လူမျိုး ဒေါက်တာအီးအိပ်(ချ)ဂျွန်စတင်ပင် ဖြစ်ပေသည်။ ၎င်းသည် အင်္ဂလန်နိုင်ငံ အောက်စဖို့တက္ကသိုလ် ဘေဘီယောကောလိပ်မှ အရှေ့

တိုင်းပညာဆိုင်ရာ ပါမောက္ခဖြစ်သည်။ ၁၉၄၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလတွင် ဂျွန် စတင်ကွယ်လွန်ခဲ့သော်လည်း ဤအာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာ ဘာသာပြန်မှာ စာကြမ်း အဖြစ်သာ ကျန်ရှိခဲ့ပေသည်။ ဘေဘီယောကောလိပ်မှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များက ပါမောက္ခဆရာတစ်ဦးအားခေါ်ယူပြီး ဒေါက်တာဂျွန်စတင်၏ စာရွက်စာတမ်း များကို ဓမ္မနောက်ရှာခိုင်းရာမှ ဤစာတမ်းအကြမ်းကို တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပေသည်။ ဆရာတစ်ဦးအားခေါ်ယူပြီး ဒေါက်တာဂျွန်စတင်၏ စာရွက်စာတမ်း များကို ဓမ္မနောက်ရှာခိုင်းရာမှ ဤစာတမ်းအကြမ်းကို တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပေသည်။ ဆရာတစ်ဦးအားခေါ်ယူပြီး ဒေါက်တာဂျွန်စတင်၏ စာရွက်စာတမ်း များကို ဓမ္မနောက်ရှာခိုင်းရာမှ ဤစာတမ်းအကြမ်းကို တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပေသည်။ ဆရာတစ်ဦးအားခေါ်ယူပြီး ဒေါက်တာဂျွန်စတင်၏ စာရွက်စာတမ်း များကို ဓမ္မနောက်ရှာခိုင်းရာမှ ဤစာတမ်းအကြမ်းကို တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပေသည်။ ဆရာတစ်ဦးအားခေါ်ယူပြီး ဒေါက်တာဂျွန်စတင်၏ စာရွက်စာတမ်း များကို ဓမ္မနောက်ရှာခိုင်းရာမှ ဤစာတမ်းအကြမ်းကို တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပေသည်။

၎င်းနောက်တွင် အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာနှင့် ပတ်သက်၍ ဆောင်းပါးရေးသူ အတော်များများ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ပြီး ဆရာမွန်ဘိုကေသည် ယဉ်ကျေးမှုစာစောင်တွင် ‘ရှစ်သောင်းဘုရားမှ သက္ကတကျောက်စာတိုင်’ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဆရာ မင်းသုဝဏ်သည် ၁၉၅၀-၅၂ နှစ်ထုတ် ဓညဝတီမဂ္ဂဇင်းတွင် ‘အာနန္ဒစန္ဒ-ရှစ် ရာစုခေတ် ရခိုင်မင်းတစ်ပါး’ ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဆောင်းပါးများရေးသား ခဲ့ကြပေသည်။ ဦးအောင်သာဦးသည် ၁၉၆၆ ခုနှစ်ထုတ် ရခိုင်ယဉ်ကျေးမှုစာစောင် အတွဲ-၁ အမှတ်-၁ ‘ဝေသာလီ’ တွင် အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာနှင့်ပတ်သက်၍ ရေးခဲ့ ပြီး ဖြစ်ပေသည်။ ဝိဇ္ဇာနှင့်သိပ္ပံတက္ကသိုလ်၊ မန္တလေးပင်မတက္ကသိုလ်၊ ဦးမြင့်ဆွေသည် ၁၉၆၈ ခု တတိယအကြိမ်မြောက် သုတေသနဆွေးနွေးပွဲတွင် အာနန္ဒစန္ဒ သက္ကတ ကျောက်စာအကြောင်းကို စာတမ်းဖတ်ကြားခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ရခိုင်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့(ရန်ကုန်) မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက် ရန်ကုန်မြို့၊ ရခိုင် မွှားရုံတွင် အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာရေးထိုးနှစ်နှင့် နောက်ထပ်ဖော်ထုတ်ရရှိသော အချက်အလက်များအား မောင်ဖြူ(ကြိတ်ကျွန်း)မှလည်း ဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ပေသည်။

### အပြည့်စုံဆုံးနှင့် အတိကျဆုံးဖတ်ရှု

အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာကို ဖတ်ရှုခဲ့သူများအထဲမှ ပါမောက္ခဒေါက်တာဂျွန် စတင်သည် အပြည့်စုံဆုံးနှင့် အတိကျဆုံး ဖတ်ရှုခဲ့သူဖြစ်ပေသည်။ ရေးထိုးသော ဘာသာမှာ သက္ကတဘာသာဖြစ်၍ ဤကျောက်စာကိုဖတ်ရန် သက္ကတ ဘာသာကို ကျွမ်းကျင်ရန်လိုအပ်ပေသည်။ စာ၌ စကားပြေတစ်ကြောင်းသာပါရှိပြီး ကျန် အပိုဒ်များမှာ ဂါထာများပင် ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဂါထာစပ်ပုံကိုလည်း တစေ့ တစောင်း တတ်ကျွမ်းရန် လိုအပ်ပေသည်။ ကာရန်ကိုလည်းကောင်း၊ စကားလုံး အရေအတွက်ကိုလည်းကောင်း ကြည့်ပြီး အမှန်သို့မှန်တတ်ရန် လိုအပ်ပေသည်။ ဒေါက်တာဂျွန်စတင်ကား အလွန်ချီးမွမ်းထိုက်သော အလွန်တော်သော ပညာရှင် ပုဂ္ဂိုလ်ကြီးတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း ဦးစံသာအောင်က ၎င်းထုတ်ဝေခဲ့သော အာနန္ဒစန္ဒ- ရှစ်ရာစု ရခိုင်ဝေသာလီမင်းစာအုပ်တွင် ဖော်ပြထားပေသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆို သော် ဒေါက်တာဂျွန်စတင်သည် အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာတိုင်ကိုကြည့်၍ ကိုယ် တိုင်ဖတ်ရှုခဲ့ခြင်း မဟုတ်ဘဲ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှပေးပို့သော မင်ကူပုံ နှစ်ပုံနှင့် ဓာတ် ပုံရိုက်ကူးထားသော အခြားပုံအချို့မှနေ၍ ဖတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုခဲ့သည့် အတွက် ဖြစ်ပေလိမ့်မည်။

အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာတွင်မျဉ်းတစ်ကြောင်းချင်း ဖလှယ်ပြီးသောအခါ ဂါထာ များကို ရေးချပြီး နှစ်ချောင်းပုဒ်မကြီး နှစ်ခုအကြားတွင် ဂါထာတစ်ပုဒ်စီ ပါရှိပါသည်။ ပထမစာကြောင်းကို လက်ရှိကျောက်စာ ဓာတ်ပုံဖလှယ်တွင် ဖတ်မရကြောင်း ဖော်ပြ ခဲ့သည်။ ၎င်းစာသုံးကြောင်းတွင် ဂါထာ သုံးပုဒ်ပါသွားလိမ့်မည်ဟု ခန့်မှန်း ရပေသည်။ ထို့ကြောင့် ဂါထာ ၄ မှ စတင်၍ ဖော်ပြခဲ့ပေသည်။ တစ်ဖန် ဂါထာ ၄ မှ ၉၊ ၁၃၊ ၁၄၊ ၁၆၊ ၁၇ ကိုလည်း ပြည့်စုံစွာ ဖတ်မရကြောင်း သိရှိရပေသည်။ ဂါထာ စုစုပေါင်း ၆၅ ခုမျှ ပါရှိကြောင်းနှင့် ဂါထာ ၄၅ နှင့် ၄၆ အကြားတွင် စကားပြေတစ်ကြောင်း ပါဝင်ကြောင်း သိရှိရသည်။ ဂါထာ ၆၂ ပြီး သောအခါ အပရစ် (ထိုမှတစ်ပါး ဆက်၍ ဆိုအံ့)ဟုရေးပြီး နောက်ထပ်ဂါထာ ၃ ပုဒ်ကို တစ်ဆက်တည်းရေးသားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပြန်သည်။

ဒေါက်တာဂျွန်စတင်၏ စိစစ်ချက်အရ ဂါထာ ၃၊ ၂၊ ၄ နှင့် ၆၂ တို့သည် ဝသန္တတိလက ဂါထာမျိုးဖြစ်ပြီး စာလုံးရေးကို ရေတွက်သောအခါ ပုဒ်မတစ် ချောင်းဖြင့် ခွဲထားသည် အထိ ၂၈ လုံးပါဝင်ကြောင်း တွေ့ရပေသည်။ ဂါထာ ၄၀၊ ၆၀၊ ၆၃၊ ၆၄၊ ၆၅ တို့သည် ဥပဇာတိဂါထာမျိုး ဖြစ်ပြီး စာလုံးရေးမှာ ၂၂ လုံးဖြစ်သည်။ ဂါထာ ၅၂ နှင့် ၅၉ မှာ ဣန္ဒြိဝံသနှင့် ဝဂ္ဂဿ ဂါထာနှစ်မျိုးအရေဖြစ်ပြီး စာလုံးရေး ၂၄ လုံးဖြစ်သည်။ ကျန် ဂါထာများမှာ အနုပျတ် ဂွေကဂါထာမျိုးဖြစ်ပြီး စာလုံးရေး မှာ ၁၆ လုံးဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပေသည်။ ထို့ပြင် ကျောက်စာတွင် စန္ဒြမင်းဆက် ပေါင်း ၁၆ ဆက်ဟု ဆိုထားသော်လည်း ၁၃ ဆက်ကိုသာ စာရင်းတွင် ချပြခဲ့ပေသည်။

**အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာတိုင်မှာ ဝေသာလီမြို့ဟောင်းမှ ရှစ်သောင်းပုထိုးတော်ကြီးသို့ အေဒီ ၁၅၃၆ ခုနှစ်တွင် မင်းဟကြီး (၁၅၃၁-၁၅၅၃)မှ ပြောင်းရွှေ့စိုက်ထူထားခြင်းဖြစ်သည်။ ကျောက်စာတိုင်မှာ လေးမျက်နှာရှိပြီး အရှေ့ဘက်၊ အနောက် ဘက်နှင့် မြောက်ဘက်တို့တွင် အိန္ဒိယမြောက်ပိုင်းသုံး ရှေးအက္ခရာများဖြင့် ကျောက်တိုင်တစ်တိုင်တည်းတွင် အေဒီ ၆၀၀ မှ အေဒီ ၁၀၀၀ အတွင်း အနှစ် ၂၀၀ မျှစီခြား၍ ဗြာဟ္မီပွားအက္ခရာသုံးမျိုးဖြင့် ရေးထိုးထားသော အလွန်ရှားပါးသည့် ကျောက်စာတိုင်ဖြစ်**



ထို့ပြင် ဆရာ ဦးစံသာအောင် မှ ၁၉၇၅ ခုနှစ်တွင် ၇-၈ ရာစု၌ ရခိုင်ပြည်တွင် အသုံး ပြုသော ဗြဟ္မီပွားအက္ခရာဖြင့် ရေးသားထားသည့် အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာကို မြန်မာဘာသာပြန်၍ ရေးသားထုတ်ဝေခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် ယခုအခါတွင် အာနန္ဒ စန္ဒမင်း ကျောက်စာအက္ခရာ အခြေခံကျောက်စာသင်ရိုးစာအုပ်အား မောင်ဖြူ (ကြိတ်ကျွန်း)က အယူအဆအဖွဲ့(ရန်ကုန်)မှ ရေးသားထုတ်ဝေခဲ့ပြီး ဖြစ်ပေ သည်။

### ကျောက်စာတိုင်မှာ လေးမျက်နှာရှိ

အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာတိုင်မှာ ဝေသာလီမြို့ဟောင်းမှ ရှစ်သောင်းပုထိုးတော် ကြီးသို့ အေဒီ ၁၅၃၆ ခုနှစ်တွင် မင်းဟကြီး (၁၅၃၁-၁၅၅၃)မှ ပြောင်းရွှေ့ စိုက်ထူထားခြင်းဖြစ်သည်။ ကျောက်စာတိုင်မှာ လေးမျက်နှာရှိပြီး အရှေ့ဘက်၊ အနောက်ဘက်နှင့် မြောက်ဘက်တို့တွင် အိန္ဒိယမြောက်ပိုင်းသုံး ရှေးအက္ခရာများ ဖြင့် ကျောက်တိုင်တစ်တိုင် တည်းတွင် အေဒီ ၆၀၀ မှ အေဒီ ၁၀၀၀ အတွင်း အနှစ် ၂၀၀ မျှစီခြား၍ ဗြာဟ္မီပွားအက္ခရာ သုံးမျိုးဖြင့် ရေးထိုးထားသော အလွန်ရှားပါး သည့် ကျောက်စာတိုင်ဖြစ်သည်။ ရခိုင်မင်းဆက်များအကြောင်းကို ဖော်ပြထားပြီး ကျောက်စာရေးထိုးခိုင်းသူ အာနန္ဒစန္ဒအမည်ရှိသော မင်း၏အကြောင်းကို ကြေညာ သော ဩဘာစာဖြစ်သည်။

ထိုသို့အချက်များကြောင့် အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာသည် ရခိုင်သမိုင်းစဉ်တွင် အရေးကြီးသော၊ ရခိုင်လူမျိုးတို့အတွက် တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သော၊ နှလုံးသားတွင် ကမ္ဘာ့မင်းတင်ခဲ့သော ကျောက်စာတစ်ခုပင်ဖြစ်ခဲ့ရပြီ ဖြစ်သည်။ အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသ တွင်း ကမ္ဘာ့မှတ်တမ်းအမွေအနှစ်ကော်မတီ (MOWCAP)၏ အဖွဲ့အကြိမ်မြောက် အထွေထွေအစည်းအဝေးကို မေ ၂၇ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ ကိုရီးယားနိုင်ငံ ဝှမ်ဂျူး မြို့၌ ကျင်းပခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံမှ တင်သွင်းသော အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာနှင့်အတူ ၁၉၃၄ ခုနှစ်တွင် ရိုက်ကူးခဲ့သော မြဝှားရုပ်ရှင်တို့အား အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသတွင်း ကမ္ဘာ့မှတ်တမ်းအမွေအနှစ်စာရင်းဝင်အဖြစ် အသိအမှတ်ပြုခံရပြီ ဖြစ်ပေသည်။ ထို့ပြင် အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာကို ကမ္ဘာ့မှတ်တမ်းအမွေအနှစ်ကော်မတီသို့လည်း ကမ္ဘာ့မှတ်တမ်း အမွေအနှစ်စာရင်း၌ ထည့်သွင်းသတ်မှတ်နိုင်ရေး တင်သွင်း သွားမည် ဖြစ်ပေသည်။

ထို့ကြောင့် ကျောက်စာရေးထိုးမှတ်တမ်းတင်ခြင်းသည် အတိတ်ကာလလူသား တို့၏ အမှတ်လက္ခဏာတစ်ရပ်ကို ဖော်ပြနေရုံမက အတိတ်ကာလ၏ စာပေအရေး အသားများကို လေ့လာမှတ်တမ်းတင်နိုင်သောကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ကျောက်စာချပ်တို့ကို ရိုသေစွာထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်သင့်သည့်အပြင် ယခုကဲ့သို့ အာနန္ဒစန္ဒကျောက်စာကို အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသတွင်း ကမ္ဘာ့မှတ်တမ်းအမွေအနှစ် စာရင်းဝင်အဖြစ် သတ်မှတ်ခံခဲ့ရခြင်းသည် ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်လူမျိုးတို့အတွက် ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူစရာ သတင်းကောင်းတစ်ခုပင် ဖြစ်ပါတော့သည်။ ။

ကိုးကား- အာနန္ဒစန္ဒ-ရှစ်ရာစု ရခိုင်ဝေသာလီမင်း - ဦးစံသာအောင် မြန်မာ့စွယ်စုံကျမ်းအတွဲ-(၂)



# ထန်းတပင်မြို့တွင် ပြည်လုံးချမ်းသာပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်နှင့် ရှင်သီဝလိရဟန္တာမြတ်တို့ ဒေသစာရီကြွချီ

ထန်းတပင် အောက်တိုဘာ ၂၇

ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် ထန်းတပင်မြို့နယ်၌ ပြည်လုံးချမ်းသာ ပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ရှင်သီဝလိရဟန္တာ မြတ်တို့ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များသို့ ဒေသစာရီကြွချီ အပူဇော်ခံယူပွဲကို (သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၁ ရက်နေ့) အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက် ညပိုင်းအထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များသို့ ဒေသစာရီကြွချီအပူဇော်ခံရာ လမ်းတစ်လျှောက်တွင် လူငယ်အဖွဲ့များ၊ ဂေါပကအဖွဲ့ ဝင်များ၊ ယောဂီအဖွဲ့ဝင်များက လိုက်ပါကုသိုလ်ယူ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး ရပ်ကွက်နေပြည်သူများကလည်း ဆီမီးအမွှေးနံ့သာများဖြင့် ပူဇော်ခြင်းနှင့် ရပ်ကွက် အလိုက် စေတနာအလှူရှင်များက ကုသိုလ်ဒါနအဖြစ် မုန့်များ၊ အစားအသောက်များ လှူဒါန်းခြင်းဖြင့် စည်ကားကြောင်း သိရသည်။

အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်ရှိ လွမ်းစေတီဘုရားကြီးကျောင်း တိုက်တွင် ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူသော ပြည်လုံးချမ်းသာ



ပုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ရှင်သီဝလိရဟန္တာမြတ်တို့ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များသို့ ဒေသစာရီကြွချီ အပူဇော်ခံယူပွဲ ကို နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခု အကြိမ်မြောက်ဆိုလျှင် (၅၄) ကြိမ်မြောက်ရှိခဲ့ပြီးဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

င်မင်းထိုက်(ပြန်/ဆက်)

# မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ကြီးမှူး၍ သံဃာဒါန စုပေါင်းဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူ

မကွေး အောက်တိုဘာ ၂၇

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး (၂၃) ကြိမ်မြောက် သံဃာဒါန ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်က မကွေးမြို့ မြသလွန်စေတီ ရင်ပြင်တော်ရှိ မဟာဝိဇယရံသီတန်ဆောင်းတော်တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။

ရှေးဦးစွာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ

ဦးတာနှင့်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် တက်ရောက်လာသည့် ဧည့်သည်တော်တို့က မကွေးမြို့ ရာဇမုနိတောင်ပေါ်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက၊ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကေလာသ (မဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇ)ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ကာ ဆရာတော် သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်တို့ ရွတ်ပွားချီးမြှင့်တော်မူ

သော ပရိတ်တရားတော်ကို နာယူခဲ့ကြသည်။ ဆက်လက်၍ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတာနှင့်တာဝန်ရှိသူများက သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်တို့ထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုအတွက်ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကို မြသလွန်စေတီရင်ပြင်တော်နှင့် စောင်းတန်းတို့တွင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ကြီးမှူး၍ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ စေတနာရှင် အလှူရှင်များက ပင့်ဖိတ်ထားသည့် သံဃာတော် အရှင်သူမြတ် ၉၆ ပါးအား ဆွမ်းဆန်တော်စိမ်း လောင်းလှူခဲ့ကြသည်။

မကွေးမြို့မြသလွန်စေတီမြတ်ကြီး၏ (၂၅၈၂) ကြိမ်မြောက် ပုဒ္ဓပုဇော်ပွဲတော်တွင် မကွေးမြို့ပေါ်ရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၉၄ ကျောင်းမှ သံဃာတော်အပါးနှစ်ထောင်ကျော်တို့အား မကွေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်စိုးညို၊ အမျိုးပြုသော တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတာ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မျိုးဝင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မကွေးမြို့ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များမှ စေတနာရှင် အလှူရှင်များ စုပေါင်းကာ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် လှူဒါန်းသည့် စုစုပေါင်းတန်ဖိုးမှာ ငွေကျပ် ၄၁၉၇၇၀၃၉ ဖြစ်ပြီး ဆွမ်းဆန်စိမ်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများအား ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သန်းနိုင်ဦး(ခဓ)



# ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့၌ သီတင်းကျွတ် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကျင်းပ

ကြာအင်းဆိပ်ကြီး အောက်တိုဘာ ၂၇

ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်ခရိုင် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်တွင် ဝါလကင်းလွတ် သီတင်းကျွတ် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက် သီတင်းကျွတ် လပြည့်ကျော် ၁ ရက်နေ့ ညနေ ၃ နာရီခွဲက အမှတ်(၃)ရပ်ကွက် ရွှေဝါလမ်းရှိ မင်္ဂလာတောင်ကမ်းနားကျောင်းမှ စတင်ကြွချီတော်မူပြီး ဆွမ်းဆန်စိမ်းအလှူတော်ခံယူ ကြသည်။

အဆိုပါ ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကို ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့ပေါ် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းနှင့် ကျေးရွာများမှဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၂၇ ကျောင်းတွင် ဝါတွင်းကာလ သီတင်းသုံးတော်မူကြသော သံဃာတော်များ၊ သာမဏေများ စုစုပေါင်းအပါး ၂၀၀ခန့်နှင့် သီလရှင် ၃၀ ခန့်က ရွှေဝါလမ်း၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ သီတာလမ်း၊ စိုက်ပျိုးလမ်း တစ်လျှောက်ကြွချီအလှူတော်ခံယူတော်မူကာ စေတနာရှင် ဒါယကာ ဒါယကာမများက ကုသိုလ်ယူ လောင်းလှူပူဇော်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



# မိုင်းရှူးမြို့၌ မြို့နယ်လုံးကျွတ် ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကျင်းပ

မိုင်းရှူး အောက်တိုဘာ ၂၇

ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) မိုင်းရှူးမြို့၌ သံဃာဒါန ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲကို သီတင်းကျွတ် လပြည့်ကျော် ၁ ရက်နေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီက သံဃာတော်အပါး ၆၀၀ ကျော် မြို့လယ် လမ်းမအတိုင်းကြွချီလာကာ ဟံသာမုနိဘုရားကြီးကျောင်းအထိ အပူဇော်ခံခဲ့ကြ သည်။

မိုင်းရှူးမြို့နယ်လုံးကျွတ်ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲသို့ မိုင်းရှူးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျောင်းပေါင်း ၇၀ ရှိ သံဃာတော်များ ကြွရောက်အလှူခံတော်မူကြသည်။ အဆိုပါ ဆွမ်းဆန်စိမ်းလောင်းလှူပွဲသို့ မိုင်းရှူးမြို့ပေါ်(၄)ရပ်ကွက်နေပြည်သူများနှင့် ကျေးရွာပေါင်း ၁၂ ရွာမှ စေတနာရှင်များက ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား အစရှိသည့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် နဝကမ္မဝတ္ထုငွေများ စသည့်သံဃာ့အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ လောင်းလှူခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

# ချင်းရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်အထိမ်းအမှတ် အားကစားပြိုင်ပွဲများ ဆုချီးမြှင့်



ဖလမ်း အောက်တိုဘာ ၂၇

ချင်းရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် (ဖန်အဲရ်) အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကျင်းပသော စားပွဲတင် တင်းနစ်( ကျား၊ မ )ပြိုင်ပွဲ၊ ကြက်တောင်ပြိုင်ပွဲ၊ တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲ၊ ပိုက်ကျော်ချင်းပြိုင်ပွဲ၊ ဘော်လီဘော( ကျား၊ မ )ပြိုင်ပွဲ၊ သံလုံးပစ်( ကျား၊ မ )ပြိုင်ပွဲ၊ သံပြားပစ်( ကျား၊ မ )ပြိုင်ပွဲ၊ လှံတံပစ်( ကျား၊ မ )ပြိုင်ပွဲနှင့် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲများကို အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်တွင် ကျင်းပပြီးစီးသည်။

ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲကို Vahnim အသင်းနှင့် Vahui အသင်းတို့ အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ဖလမ်းမြို့ ရာပြည့်အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပရာ ပွဲကစားချိန် မိနစ် ၉၀ တွင် တစ်ဖက်နှစ်ဂိုးစီသရေကျပြီး အချိန်ပိုဆက်လက်ကစားရာ သုံးဂိုးစီ သရေပြန်ကျသဖြင့် ပယ်နယ်တိုက်နစ်ရာတွင် Vahui အသင်းက ခုနစ်ဂိုး-ငါးဂိုးဖြင့် အနိုင်ရပိုလ်စွဲသွားသည်။

ဆုပေးပွဲအခမ်းအနား ဆက်လက်ကျင်းပရာ သံလုံးပစ်( ကျား၊ မ )ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယ ဆုရရှိကြသူများ၊ သံပြားပစ်( ကျား၊ မ )ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယဆုရရှိကြသူများ၊ လှံတံပစ်( ကျား၊ မ )ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမ၊ ဒုတိယဆုရရှိကြသူများ၊ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင် တစ်ဦးချင်း အကောင်းဆုံးဆုရရှိကြသူများ၊ ပထမနှင့် ဒုတိယဆုရရှိကြသူများအား သိက္ခာတော်ရဆရာတော် ထန်ဇေမိ၊ အလှူရှင် ဆလိုင်ပေါ့နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုတံဆိပ်နှင့် ဆွဲပြားများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြကြောင်းနှင့် ပြိုင်ပွဲများကို အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်မှ စတင်ကျင်းပကာ အသင်း ရှစ်သင်းပါဝင်ကြောင်းသိရသည်။

ရွန်

# ဆောမြို့ မီးကြာလှည့်ပွဲကျင်းပစဉ် မိုးသည်းထန်သဖြင့် အစီအစဉ်အချို့ ချန်လှပ်ခဲ့ရ

ဆော အောက်တိုဘာ ၂၇

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန့်ဂေါခရိုင် ဆောမြို့နယ်၌ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများတွင် ဝါလကင်းလွတ်သီတင်းကျွတ်ကာလ ရောက်တိုင်း မီးကြာလှည့်ပွဲလှည့်ပွဲတော်ကို ကျင်းပလျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်က ဆောမြို့ ပြည်လုံးချမ်းသာ မြို့နံဘုရားတွင် ကျင်းပသည့် မီးကြာလှည့်ပွဲကျင်းပစဉ် ည ၈ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်က မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းကြောင်းနှင့် မိုးရွာသွန်းသည့်အတွက် အစီအစဉ်အချို့ ချန်လှပ်ခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ပွဲတော် မီးကြာလှည့်ပွဲ၌ လူငယ်မောင်မယ်များ မြို့တွင်းလမ်းများ၌ မီးကြာများ အပူဇော်ခံ လှည့်လည်စဉ်ဖြစ်၍ မိုးများရုတ်တရက် ရွာသွန်းလာသဖြင့် မီးကြာကို လှည့်ဖြူများနှင့် ပါဝင်ဆင်နွှဲသည့် လူငယ်မောင်မယ်များ ယောဇလေရိုးရာဖြစ်သည့်

ဝက်ပါလှည့်ပတ်၍ ဘုရားပူဇော်ခြင်း၊ မီးကြာလှည့် ဆီမီးပူဇော်ခြင်းနှင့် သနပ်ခါးပါးတို့ခြင်းတို့ကို မပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း ပွဲတော်ကျင်းပရေးကော်မတီဝင်

တစ်ဦးက ပြောသည်။ ပွဲတော်ကျင်းပစဉ် မိုးများသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းခဲ့သည့်အတွက် ပြည်လုံးချမ်းသာ ဘုရားအနီး သီရိဥတ္တရာရာမ

ကျောင်းတိုက်တွင် ဆီမီးပူဇော်ကြ၍ ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေခဲ့ကြရကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)





### ထန်းတပင်၌ ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားများစုပေါင်း၍ ဖောင်တော်ဦးဘုရားလှည့်လည်ပွဲ စည်ကားစွာကျင်းပ



#### ထန်းတပင် အောက်တိုဘာ ၂၇

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူခရိုင် ထန်းတပင်မြို့နယ် ဧရပ်ကြီးတိုက်နယ်ဒေသတွင် သီတင်းကျွတ်လပြည့်ကျော် ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီမှစတင်၍ ည ၈ နာရီအထိ ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားများစုပေါင်းကာ နှင်းယွန်းစေတဝန်ကျောင်းတော်ကြီး၌ ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူသည့်ရှေးဆရာတော်ကြီးများအဆက်ဆက်ကို ကွယ်ခဲ့သော ဖောင်တော်ဦးရုပ်ရှင်တော်မြတ် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်အား လှည့်လည်ပူဇော်ပွဲကို ရိုးရာမပျက်စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ဧရပ်ကြီးတိုက်နယ်တွင် ကျင်းပသည့် ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားများ၏ ပွဲတော်အား တောင်ငူခရိုင်အတွင်းရှိ အမြို့မြို့အနယ်နယ်မှာ လာရောက်ကြည့်ရှုသူများဖြင့် စည်ကားလှသော ပွဲတော်လည်းဖြစ်သည်။ “ဖောင်တော်ဦးရုပ်ရှင်တော်မြတ် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်ကို နှင်းယွန်းစေတဝန်ကျောင်းတော်ကြီးမှာ အမြဲသိမ်းဆည်းစောင့်ရှောက်ထားတာပါ။ ရှေးအစဉ်အဆက် ကျောင်း ထိုင်ခဲ့ကြတဲ့ ဆရာတော်ကြီးတွေကိုးကွယ်လာခဲ့ကြတာပါ။ နှစ်စဉ်သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၁၄ ရက် ကျောင်းတော်ကြီးပေါ်ကို ပင့်ဆောင်တယ်။ လပြည့်နေ့မနက်ပိုင်းမှာ ရွာလုံးကျွတ်ဆွမ်းတော်ကြီးတင်လှူကြပါတယ်။ ညပိုင်းမှာ ပန်းရေချမ်းကပ်တယ်။ လပြည့်ကျော် ၁ ရက်ကျတော့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီကစပြီး ဖောင်တော်ဦးရုပ်ရှင်တော် မြတ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်ကို ရွာစဉ်လှည့်လည်အပူဇော်ခံပွဲလုပ်တာ ည ၈ နာရီလောက်မှ နှင်းယွန်း စေတဝန်ကျောင်းကြီးကို ပြန်ပင့်ဆောင်ကြတာပါ။” ဟု ဧရပ်ကြီးတိုက်နယ် ဒေသခံ ဦးတင်ဝင်းက ပြောကြားသည်။ ဘုရားပင့်ဆောင်ရာ လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက် ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားများက ရိုးရာဝတ်စုံများ ဝတ်ဆင်၍ လှည့်လည်ကြခြင်းဖြစ်ပြီး ညပိုင်း၌ ဆီမီးကြွားတင်များဖြင့် ဘုရား၏နောက်မှ စီတန်းလှည့်လည်ကြခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သန်းလွင်

## နမ့်ဆန်မြို့နယ် ဇယ်တုန်ဟုန်းကျေးရွာတွင် ဝါကျွတ်ပွဲတော်ကျင်းပ

#### နမ့်ဆန် အောက်တိုဘာ ၂၇

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ နမ့်ဆန်မြို့နယ် ဘုရားကြီးကျေးရွာအုပ်စု ဇယ်

တုန်ဟုန်းကျေးရွာတွင် နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း သီတင်းကျွတ်လဆုတ် ၁ ရက်တွင် ကျင်းပမြဲဖြစ်သည့် ဝါကျွတ်ပွဲတော်ကို ယနေ့နံနက်တွင် ဇယ်တုန်ဟုန်း ကျောင်းတိုက်တွင်

ကျင်းပသည်။

နှစ်စဉ်ကျင်းပသည့် ဝါကျွတ်ပွဲတော်သည် တအာင်းရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကို ဖော်ထုတ်ပြသသည့်ပွဲဖြစ်သည် နှင့်အညီ အနီးအနားတွင်ရှိသော ကျောက်ဖြူကျေးရွာ၊ ဇယ်ဘန်ကောက်ကျေးရွာ၊ ဘုရားကြီးကျေးရွာ၊ မန်ပန်ကျေးရွာနှင့် အထက်တောင်ကျော်ကျေးရွာတို့မှ ဆရာတော်ကြီးများက ဦးဆောင်၍ တအာင်း အပျို/လူပျိုများက တအာင်းရိုးရာဝတ်စုံ ဝတ်ဆင်လျက် ဇယ်တုန်ဟုန်းကျေးရွာ ဆရာတော်အား လာရောက်လှူဒါန်းကန်တော့ခဲ့ကြသည်။ ဆရာတော်အား ကန်တော့အပြီးတွင် တအာင်းအပျို/လူပျိုများက အိုးစည်တီးကာ တစ်ရွာနှင့်တစ်ရွာ ရိုးရာသိုင်းအကများ ဖလှယ်ခြင်း၊ တအာင်းရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအစဉ်တိုးတက်စေဖို့ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ဆွေးနွေးဖလှယ်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ထို့ပြင် တအာင်းရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကို ထိန်းသိမ်းသည့်အနေဖြင့် တအာင်းလူငယ်မောင်မယ်များက တအာင်း ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကို ဖော်ညွှန်းသည့် ရိုးရာအက ပဒေသာများဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေခဲ့ကြသည်။

ဝါကျွတ်ပွဲတော်ကို ကျောက်ဖြူကျေးရွာ၊ ဇယ်ဘန်ကောက်ကျေးရွာ၊ ဘုရားကြီးကျေးရွာတို့တွင်လည်း ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



## မသန်ပေမယ့် စွမ်းကြသူများ အလုပ်အကိုင်၊ အခွင့်အလမ်းရရှိရေးအသိပညာပေး တွေ့ဆုံ

#### ချောင်းဆုံ အောက်တိုဘာ ၂၇

မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးနည်းဥပဒေများ အသိပညာပေးမိတ်ဆက်ခြင်းနှင့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိရေးဆိုင်ရာတွေ့ဆုံပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက် က ချောင်းဆုံမသန်စွမ်းအရင်းမြစ်ဌာန (TLMN) မြန်မာ့နှစ်ခြင်းအသင်းတော်တွင် ကျင်းပရာ မြို့နယ်အတွင်းမှ မသန်စွမ်းသူများအဖွဲ့ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ မသန်စွမ်းသူများအဖွဲ့ အထက်တန်းရေးနေ့ ဦးသန်းမင်းစိုးက မသန်စွမ်းသူများ၏ ဥပဒေနည်းဥပဒေများရှင်းလင်းပြောကြားကာ တက်ရောက်လာသူများ၏ သိရှိလိုသည်များကို ဖြေကြားပေးခဲ့ပြီး ကျေးရွာမသန်စွမ်းသူများအဖွဲ့ အသီးသီးမှ မိမိတို့၏လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ချောင်းဆုံမြို့နယ်အတွင်း အမြင်၊ အကြား၊ ကိုယ်လက်အင်္ဂါ၊ ဉာဏ်ရည်နိမ့် စသည့် မသန်စွမ်းသူဦးရေ ၃၀၀ ခန့်ရှိကြောင်း၊ ယခု ကျေးရွာ/ရပ်ကွက် (၄၈) ရွာအထိ မသန်စွမ်းသူများအဖွဲ့က သွားရောက်ကာ လိုအပ်သည့် အကူအညီများ ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ အချို့ကျေးရွာမသန်စွမ်းသူများအသင်းအဖွဲ့များကို ငွေအရင်းအနှီးများ ထောက်ပံ့ပေးကာ ရန်ပုံငွေများရရှိနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ချောင်းဆုံ မြို့မသန်စွမ်းသူများအဖွဲ့တာဝန်ခံ ဒေါ်ခင်မိမိချောက ပြောသည်။ အဆိုပါ ချောင်းဆုံ မြို့နယ် မသန်စွမ်းအရင်းမြစ်ဌာနတွင် အမြို့မြို့အနယ်နယ်မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ မသန်စွမ်းသူများ ပညာသင်ကြားရာတွင် အဆင်ပြေစေရေးအတွက် ဘော်ဒါဆောင် ဖွင့်လှစ်ထားကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

## စစ်ကိုင်းမြို့အဝင် ကိုးပေတံတားအောက် ရေဝပ်မှုမရှိစေရေး ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ အကုန်အကျခံ၍ ဆောင်ရွက်သွားမည်

#### စစ်ကိုင်း မြို့အဝင် ကိုးပေတံတား ၂၇

စစ်ကိုင်းမြို့အဝင် ကိုးပေတံတားအောက်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် မိုးရွာသွန်းသည့် အခါ တိုင်း ရေဝပ်မှုများဖြစ်ပေါ်နေသဖြင့် ရေဝပ်မှုမရှိစေရေး ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ အကုန်အကျခံ၍ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စစ်ကိုင်းမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ သိရသည်။

ထို့သို့ ကိုးပေတံတားအောက်အနီးတစ်ဝိုက် ရေဝပ်မှုမရှိစေရန်အတွက် စစ်ကိုင်းမြို့၊ မြို့အဖွဲ့အစည်းအင်ဂျင်နီယာပိုင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များနှင့် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်၍ လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စစ်ကိုင်းမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းနိုင်က ပြောပြသည်။

“ကိုးပေတံတားအောက်နဲ့ အနီးတစ်ဝိုက် ရေမဝပ်အောင်လုပ်ဖို့ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘတ်ဂျက်မှာ ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ ခွင့်ပြုထားတယ်။ ဒါကြောင့် ရေဝပ်မှု မရှိဘဲ ရေစီးဆင်းမှု မြန်ဆန်အောင် ငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ ကို ဘယ်လိုစီမံခန့်ခွဲပြီး လုပ်ဆောင်သွားမလဲဆိုတာကို ပညာရှင်တွေနဲ့ ဆွေးနွေးတိုင်ပင် လုပ်ဆောင်သွားမယ်။ အခုက ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ပြီး အကြံဉာဏ်ရယူဖို့ စစ်ကိုင်း မြို့၊ မြို့အဖွဲ့အစည်းကို စာပို့ထားပါတယ်။ စစ်ကိုင်းမြို့၊ မြို့အဖွဲ့အစည်းက သက်ဆိုင်ရာအင်ဂျင်နီယာပိုင်းဆိုင်ရာ ပညာရှင်တွေကို ဖိတ်ခေါ်ပြီး ဆွေးနွေးတိုင်ပင် လုပ်ဆောင်သွားမယ်” ဟု ၎င်းက ပြောပြသည်။

စစ်ကိုင်းမြို့အဝင် ကိုးပေတံတားအောက်သည် အနိမ့်ပိုင်းဒေသဖြစ်သည့်အတွက် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းသည့်အချိန်တိုင်းတွင် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် အချို့မှ စီးဆင်းသော ရေများသည် အဆိုပါ တံတားအောက်သို့ ကျရောက်ပြီး ထိုအောက်ရှိ ရေမြောင်းများမှ တစ်ဆင့် စင်္ကြံချောင်းအတွင်းစီးဆင်းကာ ဧရာဝတီမြစ်အတွင်း စီးဝင်သွားကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိတွင် ကိုးပေတံတားအောက်သို့ စီးဆင်းသော မိုးရေများသည် မိုးရွာသွန်းပြီး နောက်ပိုင်း ချက်ချင်းစီးဆင်းသွားမှုမဖြစ်ပေါ်ဘဲ အချိန်ကြာမြင့်စွာ ဝပ်နေသဖြင့် သွားလာရ အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်နေမှုများကြောင့် ရေစီးဆင်းမှုမြန်ဆန်အောင် ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း စစ်ကိုင်းမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းနိုင် ၏ ပြောပြချက်အရ သိရသည်။

ကိုမင်း(အင်းတော်)

## မြိတ်မြို့ Grand Jade ဟိုတယ်ရှိ အထည်ဆိုင်မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား၊ တည်းခိုသူအားလုံးကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့

#### မြိတ် အောက်တိုဘာ ၂၇

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြိတ်မြို့ မြစ်ငယ်ရပ်ကွက် ဗဟိုလမ်းရှိ Grand Jade ဟိုတယ်တတိယ အထပ်ရှိ ဦးစည်သူလင်း ပိုင်ဆိုင်သော (2P)အထည်ဆိုင်တွင် အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက် ည ၁၀ ခွဲနာရီခန့်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာ ဟိုတယ်တည်းခိုသူ ၁၂၀ ဦးကို မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ယင်းဟိုတယ်တွင် မီးလောင်နေကြောင်း ပြည်သူတစ်ဦးမှ ဆိုင်ကယ်ဖြင့် မီးသတ်ဦးစီးဌာနသို့ သတင်းပေးပို့သဖြင့် မြိတ်ခရိုင် မီးသတ်ဦးစီးဌာနနှင့် အရန်မီးသတ်စခန်းများမှ အထပ်မြင့် မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် တစ်စီး၊ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် ၁၃ စီး၊ ရေသယ်ယာဉ် ၁၁ စီး၊ လူနာတင်ယာဉ်အစီး ၃၀ တို့ဖြင့် မြိတ်ခရိုင် မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဦးဇော်ဝင်း ဦးဆောင်၍ သနွေးအရန် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ပြည်သူများ စုပေါင်း၍ မီးငြိမ်းသတ်ခြင်း၊ ဟိုတယ်တည်းခိုသူများကို ကယ်ဆယ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို တစ်ပြိုင်တည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြရာ ည ၁ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် မီးငြိမ်းခဲ့ပြီး ဟိုတယ်တည်းခိုသူအားလုံးကို ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မီးလောင်မှုဖြစ်စဉ်မှာ ဦးစည်သူလင်း ပိုင်ဆိုင်သော (2P)အထည်ဆိုင်တွင် ဆိုင်အတွင်း ဝင်ထွက်သွားလာ သူတစ်ဦး၏ ဆေးလိပ်မီးကြွင်းမီးကျန်မှတစ်ဆင့် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း၊ မီးစတင်လောင်ကျွမ်းချိန်တွင် မီးသတ်ဆေးဘူးများဖြင့် ငြိမ်းသတ်ခဲ့ကြကြောင်း၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ မီးလောင်မှုကို မီးငြိမ်းသတ်စဉ် သနွေးမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦး၊ အရန်မီးသတ်



တပ်ဖွဲ့ဝင် ငါးဦး၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးတို့တွင် လက်တွင်မှန် ပြတ်ရဒဏ်ရာရသူ တစ်ဦး၊ မူးမေ့သတ်လစ်သူ ခုနစ်ဦးရှိ ခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ကို ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင် ဆေးကုသမှုခံယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဟိုတယ်တည်းခိုနေသူအားလုံးကို ကယ်ဆယ်နိုင်ခဲ့ပြီး တည်းခိုနေထိုင်သူများထဲမှ ၁၁ ဦး မီးခိုးရှူမိသောကြောင့် မူးမေ့သတ်လစ်သူ ၁ ဦးရှိကာ ၎င်းတို့ကိုလည်း ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ လူနာတင်ယာဉ်များဖြင့် ပို့ဆောင်ခဲ့ပြီး ဆေးကုသမှုခံယူစေခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် ဦးစည်သူလင်း ပိုင်ဆိုင်သော (2P)အထည်ဆိုင်တွင် ၁၀ ပေပတ်လည် အထည်ဆိုင် မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီး စုစု

ပေါင်း ၂၅ သိန်း မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မီးလောင်ရာသို့ မြိတ်ပြည်သူ့ဆေးရုံနှင့် တပ်မတော်ဆေးတပ်ဖွဲ့တို့မှ လာရောက်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခဲ့ကြပြီး မီးလောင်မှုကို ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ တိုင်းမှူးနှင့်တပ်မတော်သားများ၊ မြိတ်ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ပြည်သူများမှ လာရောက်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ခိုင်ထူး

## နှလုံး၊ သွေးတိုး၊ ဆီးချိုနှင့် သွေးချိုရောဂါများ အခမဲ့ကုသပေးမည်

#### လွိုင်ကော် အောက်တိုဘာ ၂၇

ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် သွေးတိုး၊ နှလုံး၊ နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းရောဂါ၊ ဆီးချို၊ သွေးချိုရောဂါများကို နိုဝင်ဘာ ၂ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ အထူးကုဆရာဝန်များက အခမဲ့ စမ်းသပ်ကုသပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ရန်ကုန်ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)မှ သွေးတိုး၊ နှလုံးနှင့် နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းရောဂါဌာနမှူး၊ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာနွယ်နွယ် ဦးဆောင်၍ ECC စက်၊ ECHO စက်၊ သွေးချိုတိုင်းစက်၊ သွေးပေါင်ချိန်စက်၊ သွေးအတွင်း အဆီဓာတ်စစ်ဆေးသည့်စက်များ၊ ဆေးဝါးများ ယူဆောင်လာ၍ သွေးတိုး၊ နှလုံးနှင့် နှလုံးသွေးကြောရောဂါ အထူးကုဆရာဝန် ငါးဦးက နှစ်ရက်တာ အခမဲ့ စစ်ဆေးကုသပေးသွား

မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အရည်အသွေးပြည့်မီသော စစ်ဆေးစမ်းသပ်ကုသမှုများအား လက်လှမ်းမီရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ နေ့စဉ် နံနက် ၈ နာရီခွဲမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ လွိုင်ကော်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ပြင်ပလူနာဌာနတွင် ကုသပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး လိုအပ်ပါက ရက်တိုးလုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကာ ရပ်ဝေးမှ လာရောက်သူများအတွက်လည်း ပြည်နယ်သာသနာဗိမာန်တွင် တည်းခိုခိုခိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားမည်ဖြစ်ပြီး တည်းခိုနေရာမှ လွိုင်ကော်ဆေးရုံကြီးသို့ သက်ဆိုင်ရာဌာနများ၊ လူမှုကူညီရေးအသင်းများ၊ INGO၊ NGO များနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကူညီပို့ဆောင်ပေးနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဝိုင်းအောင်ဇော်လင်း



# မီးခိုးတိတ်စက်ရုံများ၏ မောင်းနှင်သံ သံသဲကြားရပြီ

## ကျော်စိုး (ကျောသောင်း)

အောက်တိုဘာလအကုန် နိုဝင်ဘာဆန်းစလသည် ရာသီဥတုကောင်းမွန်ပြီး မိုးလေကင်းစင်ကာ လှိုင်းလေငြိမ်သက်သည့် ရာသီဖြစ်ရာ ခရီးသွားရာသီ၏ အစအဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံတောင်ဘက်များ ကော့သောင်းခရိုင်အတွင်း မီးခိုးတိတ်စက်ရုံများဟု တင်စားသည့် သာယာလှပသော ပင်လယ်သဘာဝကျွန်းများ၊ ဟိုတယ်နှင့် အပန်းဖြေ Resort များက မကြာမီရောက်ရှိလာတော့မည့် ခရီးသွား ရာသီအတွက် အစွမ်းကုန်ပြင်ဆင်ခြယ်သကာ လည်ပတ်ခတ်မောင်းသံ သံသဲ စတင်ကြားနေရပြီ ဖြစ်သည်။



ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီး၏ ၁၄၁၄ မိုင် ရှည်လျားသော ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းဒေသတစ်လျှောက်မှ တနင်္သာရီပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းဒေသ၏ သဘာဝအလှသည် မြန်မာ့သမက် ကမ္ဘာသို့ထိုက် ထင်ရှားလှသည့်အပြင် လှပစရာ သဘာဝအနေအထား မပျက်ယွင်းသေးသည့် မြန်မာနိုင်ငံ တောင်ဘက်များ ကော့သောင်းခရိုင်အတွင်းရှိပြီး ပြည့်စုံသည့် ဝန်ဆောင်မှုများ အသင့်အနေအထားဖြင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပ ခရီးသွားဧည့်သည်များအား ယခုနှစ် ခရီးသွားရာသီအစ ဖိတ်ခေါ်ကြိုလှိုင်းလှိုင်းရှိသည့် သဘာဝကျွန်းအလှများကား။

### သူဌေးကျွန်း

သူဌေးကျွန်းသည် ကော့သောင်းမြို့မှ တောင်ဘက် အက်ဒမန် ပင်လယ်အတွင်း Speed boat ဖြင့် ၁၅ မိနစ်ခန့် ခရီးနှင့်လျှင် သူဌေးကျွန်းသို့ သွားရောက်လည်ပတ်နိုင်သည်။ ကျွန်း၏ ခရီးစဉ်စတင်ခရီးစဉ်သည် သူဌေးကျွန်းပေါ်တွင် နိုင်ငံတကာစံချိန်မီ ကြယ်ဝါးပွင့်အဆင့်ရှိ Grand Andaman Hotel တစ်ခုရှိသည်။ ဆိပ်ခံတံတားနှင့် ကျွန်းပေါ်သို့ မော်တော်ယာဉ်များတက်ရောက်နိုင်သည့် လမ်းဖောက်လုပ် ထားသည်။ ကျွန်းပေါ်တွင် တောင်ပေါ်ဒေသ ချင်းပြည်နယ်တွင် သာ တွေ့ရတတ်သည့် ရှားပါးလှသော အောက်ချင်းငှက်များနှင့် မောက်များ နေထိုင်ကျက်စားကြသည်။ နိုင်ငံခြားခရီးသွား များ၏ ရပ်ဝန်းတွင် အထူးရေပန်းစား အကြိုက်တွေ့ကြသည်။ ဟိုတယ်ပတ်လည်တွင် အလွန်လှပကြည်နူးဖွယ်ရာ ပင်လယ် ရှုခင်းများ၊ လတ်ဆတ်သန့်ရှင်းသည့် ပင်လယ်လေကောင်း လေသန့်များနှင့် အဆင့်မြင့်ဂေါက်သီးအားကစားကွင်း၊ နိုင်ငံ တကာအဆင့်မီ ဝန်ဆောင်မှုများ၊ ဆက်စပ်ပင်လယ်ကျွန်း အလည်ပတ်ခရီးစဉ်များဖြင့် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများ နှစ်ခြိုက် ရာ နိုင်ငံတော်၏ နိုင်ငံခြားငွေ ရှာဖွေပေးရာတစ်ခု ဖြစ်သည်။

### ခက်ရင်းခွကျွန်း

ခက်ရင်းခွကျွန်းသည် ကော့သောင်းမြို့မှ Speed boat များဖြင့် သွားလာပါက နှစ်နာရီအတွင်းရောက်နိုင်သော အလွန်

လှပသည့် သဲသောင်ပြင်များ၊ အောက်ချင်းငှက်၊ ဂျီလောင်၊ တောဝက်ကဲ့သို့ တိရစ္ဆာန်များနှင့် သက်ရှိအများအပြား ရှင်သန်နေထိုင်ရာ၊ ရေငုပ်၍ ပင်လယ်ရေအောက် သဘာဝ ရှုခင်းများအား ကြည့်ရှုနိုင်ရာ၊ ရေကူးခြင်း၊ တောင်တက်ခြင်း စသည့်စွန့်စားဖွယ်ရာ၊ စိတ်လှုပ်ရှားဖွယ်ရာရသများ ခံစားနိုင်ရာ၊ ခရီးသွားများ အေးချမ်းစွာအနားယူ အပန်းဖြေ လည်ပတ် နိုင်မည့် Myanmar Andaman Resort ရှိရာ ကျွန်း ဖြစ်သည်။

### ၁၁၅ ကျွန်း

၁၁၅ ကျွန်းသည် ရွက်လှေများဖြင့် ခရီးနှင့်သည့် ကမ္ဘာ လှည့်ခရီးသွားများနယ်ပယ်တွင် အလွန်နာမည် ကြီးလှသည်။ လုံခြုံစိတ်ချစွာ ကျောက်ချရပ်နားနိုင်ခြင်း၊ အလွန်လှပသည့် ပင်လယ်သဘာဝရှုခင်းများအား ကြည့်ရှုခံစားနိုင်ခြင်း၊ ရေကူးခြင်း၊ ရေငုပ်၍ ပင်လယ်ကျောက်ပန်း ကျောက်ခက် မျိုးစိတ်ပေါင်းများစွာအား တစ်နေရာတည်းတွင် တွေ့နိုင်ခြင်း၊ ငှက်ကြည့်သမားများအတွက် ပိန်ညင်းငှက်နှင့် အခြားငှက် မျိုးစိတ်များစွာကို ကြည့်ရှုလေ့လာ မှတ်တမ်းတင်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။

### ဘိုချိုကျွန်း

ဘိုချိုကျွန်းသည် သဘာဝအမျိုးသားအဏ္ဏဝါဥယျာဉ် ရှိရာ လမ်းပိုကျွန်း၏ တောင်ဘက်နှင့် ညောင်ပိကျွန်း၏ မြောက်ဘက် ခုနစ်မိုင်အကွာတွင်ရှိသည်။ ကျွန်း၏မြောက်ဘက် တွင် မကြာခင်လက်ခေါ် ဆလုံကျေးရွာရှိသည်။ ပင်လယ်ရေ အောက်သန္တာကျောက်တန်းများ လှပစွာတည်ရှိသည်။ ဆလုံ လူမျိုးများ၏ သဘာဝထုံးစံများကို လေ့လာနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

### လမ်းပိကျွန်း

လမ်းပိကျွန်းသည် မြိတ်ကျွန်းစုများတွင် နာမည်ကြီးဆုံး ကျွန်းဖြစ်သည်။ သဘာဝသားရဲ တိရစ္ဆာန်များ၊ ရှားပါးသစ်ခွနှင့် ပန်းမန်သစ်ပင်များ၊ ရှားပါးငှက်မျိုးစိတ်များ၊ လမုတော ပေါက်ရောက်ရာ မြစ်ချောင်းများ တွေ့မြင်နိုင်သည်။ မြန်မာ

နိုင်ငံ၏ တစ်ခုတည်းသော အမျိုးသားအဏ္ဏဝါဥယျာဉ်အဖြစ် ပြုစုပျိုးထောင်ထိန်းသိမ်းထားရာ မပျက်ယွင်းသေးသည့် သဘာဝအလှများကို လေ့လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

### ကြက်မောက်ကျွန်း

ကြက်မောက်ကျွန်းသည် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားလုပ်ငန်း နယ်ပယ်တွင် နောက်ဆုံးပေါ် ထင်ရှားကျော်ကြားလှသည့် ဆွဲဆောင်မှုအရှိဆုံး၊ သဘာဝတရား၏ ပကတိအရှိတရားအတိုင်း လွန်စွာလှပတင့်မောဖွယ် ဖြစ်တည်လျက်ရှိပြီး ကော့သောင်းမြို့ အနောက်တောင်ဘက် ပင်လယ်ရေပိုင် ၂၈ မိုင်ခန့်အကွာ ဇာဒက်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု အနီးအနားပင်လယ်အတွင်း မြေသား လုံးဝမရှိသော မတ်စောက်သည့် သက်နှမ်းသင့်ကျောက်သား များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည်။ ကျွန်းပေါ်သို့ တက်ရောက်ရန် ခက်ခဲ၍ အကျယ် ဧက ၁၂၀ ရှိပြီး ကျွန်းအလယ်ပတ်တွင် အချင်း ပေ ၃၀၀ ခန့်ရှိ သဘာဝအလှပကျော်ကြားတည်လျက် အသည်းနှလုံးပုံသဏ္ဍာန် ရေငန်အိုင်ကြီးရှိရာ၊ အဖိုးတန်



ငှက်သိုက်ထွက်ရှိရာ ပင်လယ်အတွင်းက အလှတရားတစ်ခု ဖြစ်သည်။

### စေတန့်ကျွန်း

စေတန့်ကျွန်းသည် ကော့သောင်းမြို့နှင့် ၃၄ မိုင်အကွာရှိ ရေယာစတုရန်းမိုင် ၄၈၅ မိုင်ရှိသည်။ ဖြူဖွေးနူးညံ့သည့် သဲသောင်ပြင် ၁၅၀၀ မီတာခန့်နှင့် လှပသောကမ်းခြေ သုံးခု အပါအဝင် ကျွန်း၏အနောက်ဘက်ခြမ်း သဲသောင်ပြင်၏ အနောက်ဘက် Snorkeling Site ရှိပြီး ခရီးတစ်ထောက် နားခိုရန် အလွန်ကောင်းမွန်လှပသည်။

### ညောင်ဦးစီးကျွန်း

ညောင်ဦးစီးကျွန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတောင်ဘက်စွန်း ကော့သောင်းမြို့မှ ရေပိုင် ၄၂ မိုင်အကွာ Speed boat ဖြင့် တစ်နာရီခန့်ခရီးနှင့်ပါက ရောက်ရှိမည်ဖြစ်သည်။ TZK Hotel & Tour ဒေသခံကုမ္ပဏီ၏ နိုင်ငံတကာစံချိန်မီဝန်ဆောင်မှု များဖြင့် Resort အပန်းဖြေစခန်းရှိရာ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွား လုပ်ငန်းနယ်ပယ်တွင် ရေပြာပြာပင်လယ်ပြင်ကြီးနှင့် ညီညာ ပြန့်ပြူး ဖြူလှလှသဲသောင်ပြင်များ ပင်လယ်ရေအောက် သက်မဲ့ သဘာဝရှုခင်းများ၊ ရှားပါးသက်ရှိ ပင်လယ်သတ္တဝါမျိုးစိတ်ပေါင်း များစွာ ရှင်သန်ပေါက်ဖွား ကြီးပြင်းပေါများရာ၊ အပျော်စီး ရွက်လှေနှင့် ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများ လာရောက်လည်ပတ် အပန်းဖြေအနားယူရာ၊ ပင်လယ်ရေအောက် သန္တာကျောက် တန်းများ၊ သဘာဝရေမှော်ပင်နှင့် ရေနေသတ္တဝါများကို ရေငုပ် ကြည့်ရှုမှတ်တမ်းတင်ကြရာ နေရာတစ်ခုအဖြစ် ထင်ရှားလှသည်။

### ငခင်ညိုကြီးကျွန်း

ငခင်ညိုကြီးကျွန်းသည် လှပသောကျောက်တုံးများဖြင့် သဘာဝအလှပကျောက်တည်ရှိသည့် Stone Garden များအပြင် ရေချိုစမ်းချောင်းငယ်များ၊ ကျွန်း၏ အနောက်ဘက် ငါးဧကခန့် ကျယ်ဝန်းသည့် Snorkeling Site နေရာကောင်းရှိရာ၊ တစ်ခါတစ်ရံ ရှားပါးမျိုးစိတ်ငါးမန်းများတွေ့ရှိရာ၊ အပန်းဖြေ ခရီးစဉ်များ၏ လမ်းကြောင်းပေါ်တွင် တည်ရှိသော ဧည့်သည် အများစု နားခိုလေ့ရှိရာ United Hotel and Resort တည်ရှိသော လှပသည့်နေရာတစ်ခု ဖြစ်သည်။

ကော့သောင်းဒေသအတွင်း ပင်လယ်ကျွန်းများသို့ လာရောက်လည်ပတ်ကြသည့် နိုင်ငံခြားခရီးသွားဦးရေသည် နှစ်စဉ်တိုးတက်လျက်ရှိရာ သာယာလှပ စိမ်းလန်းစိုပြည် ကြည့်နူးဖွယ်ကောင်းသော ကျွန်းပေါင်းများစွာ၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်အလှ မပျက်ယွင်းသေးသည့် ရေမြေတောတောင် ပင်လယ်ကမ်းခြေနေရာပေါင်းများစွာသို့ ပြည်တွင်းခရီးသွား ဧည့်သည်များနှင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ သဘာဝခရီးသွားဧည့်သည် များအား လာမည့်ခရီးသွားရာသီတွင် နိုင်ငံတော်အတွက် နိုင်ငံ ခြားငွေရှာဖွေပေးရာ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၏ အစွန်အဖျား ကော့သောင်းခရိုင်အတွင်းမှ မီးခိုးတိတ်စက်ရုံများ၏ လည်ပတ် ခတ်မောင်းသံ သံသဲဖြင့် ကမ်းလင့်ကြိုဆိုနေပြီဖြစ်ကြောင်း ဖိတ်ခေါ်ရေးသားလိုက်ရပါသည်။

# မြန်မာဆေးလ်မားအူအွန်ဒို စီမံကိန်းဖြင့် ကျောက်ဖြူမြို့ မလကျွန်းကျေးရွာ၌ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်



ကျောက်ဖြူ အောက်တိုဘာ ၂၇  
မြန်မာဆေးလ်မားအူအွန်ဒို စီမံကိန်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်း ကျေးရွာပေါင်း ၁၁၀ ရွာတွင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင် ရွက်လျက်ရှိရာ ကျောက်ဖြူမြို့၊ ဂုံးချိန်းကျေးရွာနှင့် မလကျွန်း ကျေးရွာတို့သည်လည်း အပါအဝင်ဖြစ်ပြီး စီမံကိန်းမှ ဝင်ငွေ တိုးပွားရေးလုပ်ငန်း၊ စွမ်းဆောင် ရည်မြင့်မားရေးလုပ်ငန်းနှင့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင်တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။  
အဆိုပါစီမံကိန်း၏ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ တတိယနှစ်စီမံကိန်းအရ မလကျွန်းကျေးရွာတွင် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် ကျေးရွာ ဘက်စုံသုံး စန္ဒာရုံလှူဒါန်းမည့် လူမှုပတ်ဝန်းကျင် တိုးတက်ရေး ကဏ္ဍအတွက် တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး တည်ဆောက်ရေး

လုပ်ငန်း ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ထို့ပြင် ကျောက်ဖြူမြို့၊ ဂုံးချိန်းကျေးရွာအုပ်စု အထက်ပြင် ကျေးရွာတွင် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်က မြန်မာဆေးလ်မား အူအွန်ဒို စီမံကိန်းဖြင့် ရွာအဝင် ကွန်ကရစ်လမ်း အရှည်ပေ ၉၀၀ နှင့် ကျေးလက်ဘက်စုံသုံး ရေဆောင်ခန်းမတစ်ခု တည်ဆောက် ဖွင့်လှစ်ပြီးစီးခဲ့ပြီး (ယာဝု) ဝင်ငွေတိုးပွားရေးကဏ္ဍတွင် စိုက်ပျိုး ရေးအတွက် ၇၈ ဦး၊ မွေးမြူရေး အတွက် ၆၅ ဦး၊ အိမ်ဈေးဆိုင် ရှစ်ဦး စုစုပေါင်း ၁၅၁ ဦးကို အတိုးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ချေးပေး ထားပြီး စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်တင်ရေးကဏ္ဍအတွက် စက်ချုပ် သင်တန်းတစ်ကြိမ်၊ ကျွန်းမာရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ တစ်ကြိမ်နှင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးအသိပညာပေး နှစ်ကြိမ်ပြုလုပ် နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **အောင်သန်းနိုင် (ပြန်/ဆက်)**



# မိတ္ထီလာလွင်ပြင် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး လျှပ်စစ်ရေတင်စီမံကိန်း ဧက ၃၀၀၀၀ မှသည် ဒေသဝမ်းစာဖူလုံရေးနှင့် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးဆီသို့

## သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္ထီလာ)

ဝမ်းတွင်းမြို့၏ အရှေ့ဘက် ငါးမိုင်ခန့်အကွာ စမုံ မြစ်ဘေးရှိ စိမ်းလန်းစိုပြည်လျက်ရှိသည့် လယ်ကွင်း များ၏အလယ် အိမ်ခြေ ၃၉၉ အိမ်၊ လူဦးရေ ၁၇၈၄ ဦးရှိသည့် ကုန်းရွာအနီး၌ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်နှင့် သာစည်မြို့နယ် ဒေသဝမ်းစာဖူလုံရေးနှင့် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးအတွက် မိတ္ထီလာလွင်ပြင် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး လျှပ်စစ်ရေတင်စီမံကိန်း ဧက ၃၀၀၀၀ ရေပေးဝေနိုင်ရေးအတွက် တူးဖော်ထားသည့် တူးမြောင်းများကို ညှိနှိုင်းအံ့ဆိုင်နေသည့် ရှမ်းတောင်တန်းကြီးများနှင့်အပြိုင် မြင်တွေ့ရပေသည်။

### အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန၊ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန (ရေအရင်းအမြစ်)မှ နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲ၏ လမ်းညွှန်ချက်အရ ပူးပေါင်းခြောက်သွေ့သော မိတ္ထီလာလွင်ပြင်ဒေသတွင်း အထူးစီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ရေးအဖွဲ့ အစည်းအဝေးအမှတ်(၂/၂၀၀၄) သို့ တင်ပြခွင့်ပြုချက် ရယူ၍ မိတ္ထီလာခရိုင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်နှင့် သာစည်မြို့နယ် ဒေသဝမ်းစာဖူလုံရေးနှင့် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးအတွက် မိတ္ထီလာလွင်ပြင် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး လျှပ်စစ်ရေတင်စီမံကိန်း ဧက ၃၀၀၀၀ ကို ၂၀၀၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့မှ စတင်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မိတ္ထီလာလွင်ပြင် လျှပ်စစ်ရေတင်စီမံကိန်းသည် ကင်းတား ရေလွှဲဆည်မှ ပိုလျှံလာသည့် ရေများကို စုပ်တင်ပြီး မြို့ကြီးမြောင်းမတော်အမှတ်(၂)မှတစ်ဆင့် စမုံမြစ်အတွင်းစီးဆင်းစေ၍ စမုံမြစ်ပေါ်၌ (Rubber Dam) ရေလွှဲဆည်ဖြင့် တည်ဆောက်ပိတ်ဆို့ထားသည်။ ယင်းနေရာမှ ရေစုပ်စက်ဖြင့် စုပ်တင်ကာ မိတ္ထီလာခရိုင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်နှင့် သာစည်မြို့နယ်အတွင်းရှိ စိုက်ပျိုးမြေဧက ၃၀၀၀၀ နှင့် ကျောက်ဆည်ခရိုင် မြစ်သားမြို့နယ်အတွင်းရှိ မိုင်းမောဒေသမှ စိုက်ပျိုး မြေဧက ၃၀၀၀ အား မိုးသီးနှံနှင့် နွေသီးနှံများ ရေပေးဝေနိုင်ရန်၊ ဒေသပတ်ဝန်းကျင်စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးကို အထောက်အကူပြုစေရန် ကင်းတားရေလွှဲဆည်မှ ရေကိုရေစုပ်စက်ကြီးများဖြင့် စုပ်တင်ပြီး ရေတင်အဆင့် ခြောက်ဆင့်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

### လုပ်ငန်းပြီးစီးမှု

ယင်း ရေတင်အဆင့် ခြောက်ဆင့်ဖြင့်



ရေတင်အဆင့်(၂) ရေစုကန်၊ ရေတင်စက်ရုံ၊ ဓာတ်အားခွဲရုံနှင့် ရေငြိမ်ကန် မြင်တွေ့ရစဉ်။

အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အမြင့်ပေ ၄၀ ရှိ အမှတ်(၁)ပင်မ ရေတင်စခန်းကို ကင်းတားရေလွှဲဆည်အနီးတွင် တည်ဆောက်ပြီး ထပ်ဆင့်ရေတင်စခန်း ငါးခုဖြစ်သည့် အမှတ်(၂) ရေတင်စခန်းကို ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ကုန်းရွာအနီးနှင့် အမှတ်(၃) ရေတင်စခန်းကို ခင်းကြီးကျေးရွာအနီးတွင်တည်ဆောက်၍ အမှတ်(၄)၊ အမှတ်(၅)၊ အမှတ်(၆) ရေတင်စခန်းများကို တောင်ဆည်ရွာ၊ ဒဟတ်တောနှင့် ဟံဇာကျေးရွာအနီးတို့တွင် တည်ဆောက်သွားမည် ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ရေတင်စခန်းများ တည်ဆောက်ခြင်းနှင့်အတူ ၁၇ ဒဿမ ၅ မိုင် အရှည်ရှိ ပင်မမြေသားမြောင်း တူးဖော်ခြင်း လုပ်ငန်း၊ ၃၃ မိုင် အရှည်ရှိ လက်တံမြောင်းတူးဖော်ခြင်းနှင့် အရှည် ၉၀ ဒဿမ ၁၈ မိုင်ရှိသည့် လက်တံခွဲမြောင်း တူးဖော်ခြင်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် ရေငြိမ်ကန် ခြောက်ခု၊ ရေတင်စက်ရုံ ခြောက်ခု၊ ရေစုကန်ခြောက်ခု၊ တူးမြောင်းအဆောက်အအုံ ၆၀၀ နှင့် အရှည်ပေ ၂၉၀၀ ရှိ လိုင်နစ်စီခြင်း စသည်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် ရေတင်စခန်းများတွင် ရေတင်နိုင်စေရန် စက်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ဖြစ်သည့် မော်တာများ၊ ပန်များ တပ်ဆင်ခြင်းနှင့် ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံ၊ ထပ်ဆင့် ဓာတ်အားခွဲရုံ တည်

ဆောက်ခြင်း၊ လိုင်းသွယ်တန်းခြင်းစသည့် လျှပ်စစ်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မိတ္ထီလာလွင်ပြင် လျှပ်စစ်ရေတင်စီမံကိန်းဖြစ်သည့် မြို့ပြဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ၊ စက်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများနှင့် လျှပ်စစ်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများမှာ ယနေ့အချိန်အထိ ၃၇ ဒဿမ ၅၅ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်သည်။

### ရေပေးဝေမှု အခြေအနေ

ထိုသို့ မိတ္ထီလာလွင်ပြင် လျှပ်စစ်ရေတင်စီမံကိန်းတည်ဆောက်ဆဲကာလမှာပင် ကင်းတားလက်တံမြောင်းမှ ဆည်ရေရယူပြီး ယာယီအစီအစဉ်ဖြင့် ၂၀၀၈-၂၀၀၉ ခုနှစ် မိုးသီးနှံစိုက်ကောက်စိုက်ဧက ၁၀၀၀ ကို လျာထား၍ ရေပေးဝေခဲ့ရာ ၂၀၀၈-၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် မိုးသီးနှံ စိုက်ဧက ၅၀၆ ဧက၊ ၂၀၀၉-၂၀၁၀ ခုနှစ်တွင် မိုးသီးနှံနှင့် နွေသီးနှံ စုစုပေါင်း ၇၉၂ ဧက စိုက်ပျိုးခဲ့သည်။ ၂၀၁၀-၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် နွေမိုးသီးနှံ ၈၈၈ ဧက၊ ၂၀၁၁-၂၀၁၂ ခုနှစ်တွင် နွေမိုးသီးနှံ ၁၆၅ ဧက၊ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် နွေမိုးသီးနှံ ၁၄၈၇ ဧက၊ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် နွေမိုးသီးနှံ ၁၂၅၅ ဧက စိုက်ပျိုးခဲ့သော်လည်း ၂၀၁၄-၂၀၁၅ မှ စတင်ပြီး မိုးသီးနှံများသာ ရေပေးဝေနိုင်ခဲ့၍ မိုးသီးနှံ ၆၅၅ ဧက၊ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ခုနှစ်တွင် ၁၀၅၄ ဧကနှင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ်

မိုးသီးနှံစိုက်ဧက ၁၁၀၀ ကို ဒေသခံတောင်သူများ လိုအပ်ချက်အတိုင်း ရေပေးဝေနေရာမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၇ ရက်က နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ငြိမ်းချမ်းရေးစကားပိုင်း ခရီးစဉ်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် မြေတိုက်ကန်ကျေးရွာ တောင်သူများက မိတ္ထီလာလွင်ပြင် လျှပ်စစ်ရေတင်စီမံကိန်းမှ ရေပိုမိုပေးဝေရန် တင်ပြတောင်းဆိုချက်အရ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် စိုက်ဧက ၂၀၀၀ နှင့် ယခုနှစ် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် မိုးသီးနှံစိုက်ဧက ၂၇၀၀ ကို စိုက်ပျိုးထားရှိပြီး နွေသီးနှံအတွက်လည်း စိုက်ဧက ၇၀၀ ရေပေးဝေနိုင်ရေး လျာထားဆောင်ရွက်ထားကြောင်း ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန (ရေအရင်းအမြစ်)မှ စီမံကိန်း လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမျိုးမင်းထွန်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

### ဆောင်ရွက်သွားမည်

သို့ဖြစ်၍ မိတ္ထီလာခရိုင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်နှင့် သာစည်မြို့နယ်ဒေသဝမ်းစာဖူလုံရေးနှင့် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးအတွက် မိတ္ထီလာလွင်ပြင် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး လျှပ်စစ်ရေတင်စီမံကိန်း ပြီးစီးနိုင်ရေးအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ် ပြည်ထောင်စုငွေလုံးငွေရင်း ရန်ပုံငွေဖြင့် ကင်းတားရေလွှဲဆည်အနီး

ရေတင်စခန်းအမှတ်(၁)တွင် ရေစုကန်၊ ရေတင်စက်ရုံများ ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ပင်မမြောင်းပေ ၁၂၀၀ လိုင်နစ်စီခြင်း၊ ပန်မော်တာ ၁၅ စုံ တပ်ဆင်ခြင်း၊ ၆၆ လက်မ MS ပိုက်လိုင်းသုံးလိုင်း တပ်ဆင်ခြင်း၊ MS pipe (၃၀x၇၀) လက်မ ပိုက်လိုင်း တပ်ဆင်ခြင်း၊ (၁၀၀x၃၀x၁၅)ပေ Control House တည်ဆောက်ခြင်း၊ ၁၀/၃ ဒဿမ ၃ ကေစီ ၅ အမိဗီအေ ခွဲရုံတည်ဆောက်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည်။ ဆက်လက်၍ ရေတင်အဆင့် (၂)တွင် ပန်မော်တာ တပ်ဆင်ခြင်း၊ ၆၆ လက်မ MS ပိုက်လိုင်းတပ်ဆင်ခြင်း၊ MS pipe (၃၀x၅၀) လက်မ ပိုက်လိုင်းတပ်ဆင်ခြင်း၊ (၁၈၀x ၃၀x၁၅) ပေ Control House တည်ဆောက်ခြင်း၊ ၁၀/၃ ဒဿမ ၃ ကေစီ ၅ အမိဗီအေ ထရန်စဖော်မာ ခွဲရုံ တည်ဆောက်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် ရေတင်အဆင့်(၄)တွင်လည်း ပန်မော်တာ တပ်ဆင်ခြင်း၊ MS pipe (၃၀x၂၅) လက်မ ပိုက်လိုင်းဆွဲခြင်း၊ ၁၀/၃ ဒဿမ ၃ ကေစီ ၅ အမိဗီအေ ထရန်စဖော်မာ ခွဲရုံတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ၆၆ ကေစီ HT Line၊ ၆၆/ ၁၁ ကေစီ ၆၀ အမိဗီအေခွဲရုံ (သပြေဝ) တည်ဆောက်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်၍ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် စီမံကိန်း၏ ၄၅ ဒဿမ ၄ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမည်ဖြစ်ပြီး မိတ္ထီလာလွင်ပြင် လျှပ်စစ်ရေတင် စီမံကိန်းကို ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် စီမံကိန်းရာနှုန်းပြည့် ပြီးနိုင်ရေး လျာထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ဦးမျိုးမင်းထွန်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

### အထောက်အကူပြုနိုင်

အဆိုပါ မိတ္ထီလာလွင်ပြင် လျှပ်စစ်ရေတင်စီမံကိန်းတည်ဆောက်ဆဲကာလမှာပင် ကင်းတားလက်တံမြောင်းမှ ဆည်ရေရယူ၍ ယာယီအစီအစဉ်ဖြင့် ယခုနှစ် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် မိုးသီးနှံစိုက်ဧက ၂၇၀၀ ကို စိုက်ပျိုးထားရှိပြီး နွေသီးနှံအတွက်လည်း စိုက်ဧက ၇၀၀ ကို ရေပေးဝေနိုင်ရေးလျာထားဆောင်ရွက်ထားရှိရာ ယင်းစီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်နှင့် သာစည်မြို့နယ်အတွင်းရှိ စိုက်ပျိုးမြေဧက ၃၀၀၀၀ နှင့် ကျောက်ဆည်ခရိုင် မြစ်သားမြို့နယ်အတွင်းရှိ မိုင်းမောဒေသမှ စိုက်ပျိုးမြေဧက ၃၀၀၀ အား မိုးသီးနှံနှင့် နွေသီးနှံများ ရေပေးဝေနိုင်ရန်နှင့် ဒေသပတ်ဝန်းကျင်စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးကိုပါ အထောက်အကူပြုနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

# အုန်းတော-ဇီးတော(မ)-သံတောင်လာဘို့ မြောက်ယမားချောင်းရွှေဆံနွယ်မေတ္တာပေါင်းကူး(ယာယီ)တံတားသစ် တည်ဆောက်ပြီးစီး

ယင်းမှာပင် အောက်တိုဘာ ၂၇ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမှာပင်ခရိုင် ယင်းမှာပင်မြို့နယ် အနောက်ဘက်ခြမ်းရှိ အုန်းတော-ဇီးတော(မ)-သံတောင်လာဘို့ မြောက်ယမားချောင်းရွှေဆံနွယ်မေတ္တာပေါင်းကူး(ယာယီ)တံတားသည် ရပ်ဝေးရပ်နီးအလှူရှင်များ၏ စုပေါင်းထည့်ဝင်ငွေကူပံ့သိန်း ၁၀၀ အကုန်ကျခံ တည်ဆောက်ထားပြီး နှစ်လကျော်ကြာ ခရီးသွားပြည်သူများ အခဲဖြတ်သန်းသွားလာခွင့်ရ၍ အဆင်ပြေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါတံတားသည် အောက်တိုဘာ ၃ ရက်က ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ယမားချောင်းကမ်းပါးများ ပြိုကြဲခြင်းနှင့် သစ်ပင်ကြီးများ၊ ထင်းများ မျောပါလာပြီး တံတားကို တိုက်စားသဖြင့် တံတားကွန်ကရစ်တိုင်များ ကျိုးပဲ့ပျက်စီးခဲ့ခြင်း သံပေါင်များ၊ တံတားအခင်းသစ်သားများ မျောပါသွားခဲ့ရာမှ တံတားပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းတံတားပျက်စီးခဲ့သဖြင့် ယခုအခါ အသစ်ပြန်လည် တည်ဆောက်ထားသော အုန်းတော-ဇီးတော-သံတောင်လာဘို့ မြောက်ယမားချောင်းကူး ယာယီရွှေဆံနွယ် မေတ္တာပေါင်းကူး တံတားသစ်သည် ယင်းမှာပင်-အုန်းတော-ဇီးတော(မ)နှင့် သံတောင်လာဘို့ဆို ဆက်သွယ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် အေးကုန်း-ရင်ပေါင်တိုင်-ကပိုင်-အလောင်းတော်ကဿပ ဘုရားသို့သွားသည့် လမ်းပေါ်တွင်တည်ရှိကာ ယင်းမှာပင်မြို့နယ်မှ အနောက်ဘက် ခြောက်မိုင်ခန့်သာ ကွာဝေးပြီး တံတားအရှည် အလျားပေ ၂၆၀၊ တံတားအကျယ် အနံ ကိုးပေ၊ တံတားအမြင့် ကိုးပေ သံကူကွန်ကရစ်တိုင်



သံပေါင်တင်သစ်သားခင်း၊ ဆိုင်ကယ်များ၊ လူများ အခမဲ့ဖြတ်သန်းသွားလာနိုင်ပြီး ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ အလှူရှင်များ၏ စုပေါင်းထည့်ဝင် လှူဒါန်းငွေကျပ်သိန်း ၅၀ အကုန်အကျခံ တည်ဆောက်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကျေးရွာသုံးရွာ ပူးပေါင်း တံတားတည်ဆောက်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မြင့်က ပြောသည်။

ယင်းတံတားသစ်၏ အထက်ဘက်ကပ်လျက်တွင် မြေစမ်းတိုင်းတာစစ်ဆေးခြင်းများကို ရန်ကုန်မြို့မှ အေဂျင်နီယာများဖြင့် ပြုလုပ်ပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရွှေဆံနွယ်ဆရာတော်ကြီးမှ မတည်ထည့်ဝင်ငွေများအပြင် ရပ်ဝေးရပ်နီး ကုသိုလ်ရှင် များအား ဖိတ်ခေါ်ကာ ခန့်မှန်းအလျားပေ ၅၀၀၊ အနံ ပေ ၂၀ ကုန်/ယာဉ် တံတားခံနိုင်ဝန် ၃၂ တန်ခန့် ဖြတ်သန်းသွားလာနိုင်သော သံကူကွန်ကရစ်တံတားသစ်ကြီးကိုလည်း ပညာရှင်များ၏ တွက်ချက်မှုအရ ခန့်မှန်းငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၂၈၀၀ ကျော်ဖြင့် ထပ်မံအကုန်အကျခံ တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ အဆိုပါ သံကူကွန်ကရစ်တံတားသစ်ကြီး တည်ဆောက် ရန် ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ အလှူရှင်များအနေဖြင့် ထည့်ဝင်လှူဒါန်း လိုပါက ဆရာတော်ကြီးများနှင့်ကျေးရွာ တံတားတည်ဆောက်ရေး ကော်မတီ ဇွန်း-၀၉-၂၅၆၀၆၅၄၀၀၊ ၀၉-၂၅၈၅ ၇၈၃၂ တို့သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းကိုကို(ယင်းမှာပင်)







ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ မြစ်ကြီးနားမြို့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ငွေလုံးငွေရင်း (ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေ)ဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် လုပ်ငန်းများအား (မြန်မာ)ကျပ်ငွေဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းနှင့် ရန်ခေါ်ယူအပ်ပါသည်-

Table with 2 columns: စဉ် (Order) and လုပ်ငန်းအမည် (Item Name). Lists various construction and supply items such as concrete, steel, and machinery.

၂။ တင်ဒါပုံစံများစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၂၅-၁၀-၂၀၁၈ရက် (ရုံးချိန်အတွင်း)
၃။ တင်ဒါပုံစံမည့်ရက် - ၂၆-၁၀-၂၀၁၈ရက် ၁၅:၀၀ နာရီအထိ
၄။ တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်နေရာ - ဘဏ္ဍာငွေအဖွဲ့၊ ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး
၅။ သတ်မှတ်ချိန်ထက် ကျော်လွန်တင်သွင်းသည့် လျှောက်လွှာများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။
၆။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ ဖုန်း-၀၇၄-၂၅၂၅၄၄၊ ၀၇၄-၂၅၂၄၂၀ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စိစစ်ရေးကော်မတီ ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ မြစ်ကြီးနားမြို့

သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန သစ်တောဦးစီးဌာန အဆောက်အအုံများဆောက်လုပ်ရန်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း နေပြည်တော်၊ ဧယျာသီရိမြို့နယ်(ရေဆင်း)တွင်ဆောင်ရွက်မည့်အောက်ဖော်ပြပါ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။
(၁) အမျိုးသားရေတံခွန် (Over Head tank & ၁ လုံး - Ground Tank အပါ) (၁၀၀'x၃၈'x၂၄') ၂ ထပ် RC ကွန်ကရစ်ပေါ်တီကို (၂၅'x၂၀'x၁၆') 4 Angle အမှီး
(၂) ဂါလန်(၅၀၀၀)ဆုံ Ground Tank (Pump ၁ လုံး - Lot-1 House အပါ)
(၃) ဂါလန် ၃၂၀၀ ဆုံ Over head tank(Steel) ၁ လုံး - 30' Height
၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်းပေးသွင်းရန် ဖြစ်ပါသည်။
(က) တင်ဒါလျှောက်လွှာယူရန် - ၂၉-၁၀-၂၀၁၈ ရက်မှ ၂၉-၁၁-၂၀၁၈ရက် အထိ
(ခ) တင်ဒါတင်သွင်းရန် - ၂၆-၁၁-၂၀၁၈ ရက် (၁၆:၀၀)နာရီ
၃။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို တစ်စောင်လျှင် ၁၀၀၀၀/- နှုန်းဖြင့် အောက်ပါလိပ်စာတွင် လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ ဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းဒေသ ဖြည့်လှည့်လုပ်ငန်းအတွင်းလုံခြုံရေးအဖွဲ့ လိုက်လျော့ရပ်တည်နေထိုင်နိုင်ရန်အတွက် ဒီရေရောက်သစ်တောများကို စနစ်တကျ စီမံအုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်ခြင်း FDCCA စီမံကိန်းတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများကို မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။
(၁) မီးစက် (10 KV Diesel Single Phase Silent Type) ၄-လုံး - Lot-1
(၂) ဆိုလာနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ၂- ဖုံ - Lot-2
(၃) Computer (Laptop) (Dell Intel Core i7) ၄- လုံး - Lot-3
(၄) Projector (Panasonic PDLV-303) ၄- လုံး - Lot-3
၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း တင်သွင်းရန် ဖြစ်ပါသည်။
(က) တင်ဒါလျှောက်လွှာဝယ်ယူရန် - ၂၉-၁၀-၂၀၁၈ရက်မှ ၂၁-၁၁-၂၀၁၈ရက်ထိ
(ခ) တင်ဒါပေးသွင်းရန် - ၁၃-၁၁-၂၀၁၈ရက် ၁၆:၀၀နာရီ
၃။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် တစ်စောင်လျှင် ၅၀၀၀/- နှုန်းဖြင့် လာရောက်စုံစမ်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

အိမ်အရောက် သင်ကြားပေးမည့် ဆရာမ ဒေါ်မြင့်မိုးရီ (၁၀တန်းသီးသန့်) (၄)လပြတ် အထူးအောင်ချက်မြင့်မားရေး
၂၀၁၉ စာမေးပွဲကြီးအတွက် အထူးအရေးကြီးသင်ခန်းစာများဖြင့် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးမည်။
Eng, Maths, Phy, Chem YGN မြို့တွင်းသာ။
ဖုန်း-၀၉-၄၅၅၀၄၆၁၄၄
၀၉-၇၈၇၀၀၀၀၆၅

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ကျောက်ဆည်မြို့၊ ကြက်မင်းထွန်းရပ်ကွက်နေ ဦးလှိုင်မျိုးအောင် ၉/ကဆန (နိုင်)၁၀၇၄၅၉ ပိုင်ဆိုင်သော ၎င်း၏ အိမ်ပိုင်းမြေ ၆၀x၂၀ပေပေါ်တွင် အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ တစ်လအတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဦးလှိုင်မျိုးအောင် ကြက်မင်းထွန်းရပ်ကွက်၊ ကျောက်ဆည်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၄၄၅၆၀၆၀၉

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနကြီးကြပ်မှုအောက်ရှိ အောက်ပါလုပ်ငန်းများအား အငှားချဆောင်ရွက်ရန်အတွက် တင်ဒါများခေါ်ယူအပ်ပါသည်-
(က) ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ အနော်ရထာလမ်းနှင့် ၃၂လမ်းထောင့် Sule Shangrial သန့်စင်ခန်း၊
(ခ) ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်းနှင့်သိမ်ဖြူလမ်းထောင့်ရှိ (စတော့ဂိတ်)သန့်စင်ခန်း၊
(ဂ) သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ပြည်ထောင်စုရုံးတံတားအဆင်း၊ ၃၉ကားကြီးဂိတ်အနီးရှိ သန့်စင်ခန်း၊
(ဃ) မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ အမှတ် ၃လမ်း၊ အောင်မင်္ဂလာအဝေးပြေးဝင်း ထွက်ပေါက်အနီးရှိ သန့်စင်ခန်း၊
(င) မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ခရမ်း-သုံးခွကားဂိတ်အနီးရှိ သန့်စင်ခန်း၊
(စ) မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြိုင်ဟေဝန်ပန်းခြံအနီးရှိ သန့်စင်ခန်း၊
(ဆ) ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ပြည်လမ်းနှင့်တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းထောင့်ရှိ သန့်စင်ခန်း၊
(ဇ) ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ဗားကရာလမ်းနှင့် ကမ်းနားလမ်းထောင့်ရှိ သန့်စင်ခန်း၊
(ဈ) လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မီးခွက်ကျေးအနီးရှိ သန့်စင်ခန်း၊
၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာန၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ကုန်သည်လမ်း (ဗိုလ်မြတ်ထွန်းလမ်းနှင့်သိမ်ဖြူလမ်းကြား) ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ ၁၂ပတ်ခွဲရုံး ၅၅၄တွင် ရုံးချိန်အတွင်း ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များ သိရှိလိုပါက ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနသို့ဖြစ်စေ၊ ဖုန်း-၀၉-၅၀၄၅၉၃၂၀၉-၅၀၄၅၀၄၅၀၄၃၃၂၀၉ ရုံးချိန်အတွင်း မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
တင်ဒါစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၂၉-၁၀-၂၀၁၈ ရက် (တနင်္လာနေ့)
တင်ဒါအရောင်းပိတ်မည့်ရက် - ၂၆-၁၁-၂၀၁၈ရက် (တနင်္လာနေ့) မြန်မာ့လွှဲ ၂:၀၀နာရီ
တင်ဒါဖွင့်မည့်နေရာ - မြို့တော်ခန်းမ၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ
တင်ဒါဖွင့်မည့်နေ့ရက် - ၂၈-၁၁-၂၀၁၈ရက် (ပုဗ္ဗသုတေသန) နံနက် ၁၀:၀၀နာရီ
တင်ဒါရောင်းချရေးအဖွဲ့

ရန်ကုန်ဝိဇ္ဇာ/ သိပ္ပံတက္ကသိုလ် ၁၉၇၃-၁၉၇၇ ခုနှစ် ဓာတုဗေဒ/ ကုန်ထုတ်ဓာတုဗေဒ ကျောင်းသား/ ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ (နဝမ)အကြိမ်မြောက် မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲနှင့် မိတ်ဆုံညစာစားပွဲ

ရန်ကုန်ဝိဇ္ဇာ/သိပ္ပံတက္ကသိုလ် ၁၉၇၃-၁၉၇၇ ခုနှစ် ဓာတုဗေဒနှင့် ကုန်ထုတ်ဓာတုဗေဒဘာသာရပ်များတွင် ပညာသင်ကြားခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ (နဝမ)အကြိမ်မြောက် မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲနှင့် မိတ်ဆုံညစာစားပွဲကို ၂၀၁၉ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၇ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)ညနေ ၄နာရီမှ ည ၇နာရီထိ Central Hotel ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ အောက်ပါကျင်းပရေးကော်မတီဝင်များနှင့် ဆက်သွယ်လျှော့ဒါန်းနိုင်ကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။
ဆက်သွယ်ရန်-
၁။ ဦးသန်းထွဋ် (Section I) ဖုန်း-၀၉-၅၀၁၀၀၀၇
၂။ ဦးတင်ဝင်း (Section II) ဖုန်း-၀၁-၅၅၁၄၄၉
၃။ ဦးကျော်တင့် (Section III) ဖုန်း-၀၉-၄၅၂၃၆၇၀၄
၄။ ဦးဩဝင်း (IC) ဖုန်း-၀၉-၅၃၉၀၄၀၇
၅။ ဒေါ်ညိုမိခင်မောင်ဦး (Section I) ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၅၅၂၅၈
၆။ ဒေါ်စန်းစန်းလှ(တုတ်ဆုံ) (Section II) ဖုန်း-၀၉-၇၈၅၁၀၉၄၆
၇။ ဒေါ်ရင်ရင်နွယ် (ရိန်ကုန်း) (Section III) ဖုန်း-၀၉-၉၆၅၅၀၄၄၂
၈။ ဒေါ်ရီရီမြင့် (ပေစီ) (IC) ဖုန်း-၀၉-၂၅၁၁၀၄၄၅
မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲကျင်းပရေးကော်မတီ

သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန သစ်တောဦးစီးဌာန လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ ဝယ်ယူရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သစ်တောဦးစီးဌာနတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများကို မြန်မာ့ကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။
(၁) အမှီးပိုက်စိမ်း(၇၀%)ထိုင် ၁၀၀၀ လီပ် Lot-1
(၂) ၃"x၃/၄"x၇" အရွယ် ပလတ်စတစ်ပိုင်းအိတ် ၆၀၀၀၀ ပေါင် Lot-2 (အထူ 0.12 mm)
(၃) ၂"x၁/၂"x၅" အရွယ် ပလတ်စတစ်ပိုင်းအိတ်၃၀၀၀၀ ပေါင် (အထူ 0.12 mm)
၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း တင်သွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။
(က) တင်ဒါလျှောက်လွှာဝယ်ယူရန် - ၂၉-၁၀-၂၀၁၈ ရက်မှ ၁၂-၁၁-၂၀၁၈ ရက်ထိ
(ခ) တင်ဒါပေးသွင်းရန် - ၁၃-၁၁-၂၀၁၈ရက် ၁၆:၀၀နာရီ
၃။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် တစ်စောင်လျှင် (၅၀၀၀/-)နှုန်းဖြင့် လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

Invitation To Bid(ITB)
The Danish Refugee Council (DRC) has received grants from various donors for the implementation of humanitarian aid in Myanmar. DRC is seeking new vendors and requests you to submit bids for the supply of service: Group Insurance of Medical & Hospitalization, Personal Accidence for DRC National Staff
Tender No.: ITB-MM-YGN-2018-03
ITB Issuing Date: 29th Oct, 2018
ITB Closing Date: 11th Nov,2018-5:00 PM
For more information on how to obtain the full tender package, please contact;
Sa Justin
sa.justin @ drcmm.org
DR-960366313, 09-254090956
DRC Office Ph: 01-501598, 09-73194161
Ext: 106

အမည် မှန် ဦးကျော်သန်း(ခ)ဦးလောက်ဆန်နှင့် ဒေါ်ကျန်းကျော်ဖန်းတို့၏ သမီး လားရှိုးမြို့၊ အထက(၂)၊ ဆဋ္ဌမတန်း(E)မှ မရန်လီယုင်၏ အမည်မှန်မှာ မသခင်ဝင်း ဖြစ်ပါသည်။

အမည်မှန် ဦးကျော်သန်း(ခ)ဦးလောက်ဆန်နှင့် ဒေါ်ကျန်းကျော်ဖန်းတို့၏သမီး လားရှိုးမြို့၊ အထက(၂)၊ ဆဋ္ဌမတန်း (ဂ)မှ မရန်လီယုင်၏ အမည်မှန်မှာ မရန်လီရာ ဖြစ်ပါသည်။

အမည်မှန် ဦးကျော်သန်း(ခ)ဦးလောက်ဆန်နှင့် ဒေါ်ကျန်းကျော်ဖန်းတို့၏ သမီး လားရှိုးမြို့၊ အထက(၂)၊ ပဉ္စမတန်း(D)မှ မခင်လပြည့်ဝင်း၏ အမည်မှန်မှာ မခင်လပြည့်ဝန်း ဖြစ်ပါသည်။

ဖခင်အမည်မှန် ရန်ကုန်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း) အလက(၃)ဒဂုံတောင် အဋ္ဌမတန်းမှ မောင်စိုးမိုးထွန်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးချမ်းသာ ၁၄/ဖပန(နိုင်)၁၈၉၁၀၉ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဖခင်အမည်မှန် ရန်ကုန်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)၊ အလက(၃) ဒဂုံတောင် ပဉ္စမတန်းမှ မောင်ပြည့်ဖြိုး၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးချမ်းသာ ၁၄/ဖပန(နိုင်)၁၈၉၁၀၉ ဖြစ်ပါကြောင်း။



# ဖွဲ့ထက်စိန်ရွှေရတနာဆိုင်များ၏ ပုံကိုင်ရှင် ဦးဆန်းဝင်း(ဥက္ကဋ္ဌ)၏ (၄၉)နှစ်ပြည့်မွေးနေ့ဆုတောင်း

၂၈-၁၀-၂၀၁၈ရက်တွင် ကျရောက်သော ဖွဲ့ထက်စိန်ရွှေရတနာဆိုင်(၇)ဆိုင် (လားရှိုး၊ မန္တလေး၊ ရန်ကုန်၊ တောင်ကြီး) ပုံကိုင်ရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆန်းဝင်း၏ (၄၉)နှစ်မြောက်မွေးနေ့မှစ၍ နှလုံးစိတ်ဝမ်းအစဉ်အေးချမ်းသာယာပါစေ၊ ကိုယ်လည်းကျန်းမာစိတ်ချမ်းသာလိုရာဆန္ဒပြည့်ဝပါစေ၊ ယခုထက်မက အဆပေါင်းများစွာတိုးတက်ကြီးပွားပြီး နိုင်ငံအကျိုးရွက်သယံပိုး တိုးတက်အောင်မြင်ပါစေ၊ မိသားစုနှင့်အတူ အမျိုးဘာသာ၊ သာသနာအကျိုးပျော်ရွှင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေ၊ ဖွဲ့ထက်စိန်ရွှေရတနာဆိုင်များကိုလည်း နိုင်ငံအနှံ့တိုးတက်အောင်မြင်မှုများ ဖန်တီးပေးနိုင်သော ပုဂ္ဂိုလ်ထူးပုဂ္ဂိုလ်မြတ်ဖြစ်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

## ဖွဲ့ထက်စိန်ရွှေရတနာဆိုင်များနှင့် ဌာနများမှ ဝန်ထမ်းများအားလုံး

**နှစ်(၆၀)ပြည့် စိန်ရတနာဆိုင်များအားလုံး**  
၂၈-၁၀-၂၀၁၈ရက်တွင် ကျရောက်သော **ဗေဗ ဦးမောင်မောင်အေး-မေမေဒေါ်ခင်မေဝင်း** တို့၏ နှစ်(၆၀)ပြည့် စိန်ရတနာဆိုင် နှစ်ပတ်လည်မှသည် နောင်နှစ်ပေါင်း(၁၂၀)တိုင် သား၊ သမီး၊ မြေး၊ မြစ်များနှင့် သက်ရှည်ကျန်းမာ စိတ်ချမ်းသာစွာနေထိုင်ရပါစေလိုကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းလိုက်ပါသည်။  
**သားသမီးမြေးမြစ်များ**

**အိမ်ခြံမြေ ဦးဆန်းဝင်း**  
Amazing Land Travels & Tours  
ဗုဒ္ဓကယာဘုရားဖူးခရီးစဉ် (၈ရက်)(၁၂ရက်)(၁၅ရက်)ခရီးစဉ်ရက်များကို  
တစ်စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်းသတင်းကောင်းပါအပ်ပါသည်။  
အောက်တိုဘာ(၁၅)(သီတင်းကျွတ်လပြည့်) လန်နဝါရီ(၇)  
အောက်တိုဘာ(၂၉) လန်နဝါရီ(၂၁)  
နိုဝင်ဘာ(၁၀)(တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်) ဖေဖော်ဝါရီ(၄)  
နိုဝင်ဘာ(၂၆) ဖေဖော်ဝါရီ(၁၈)  
ဒီဇင်ဘာ(၁၀)ဒီဇင်ဘာ(၂၁) မတ်(၄)မတ်(၁၈)  
ဧပြီ(၁)/(၁၂)(သင်္ကြန်ပိတ်ရက်)  
အမှတ် (၁၇-အ) အမှတ် (၂-အ) ဒုတိယထပ်၊ အနောက်လမ်း(၁)လမ်း၊ ဝဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
ဖုန်း- ၀၁ ၂၃၀၄၂၂၅၊ ၀၉-၅၅၀၀၀၃၁၊ ၀၉-၃၃၃၆၄၇၇၇  
၀၉-၂၅၀၀၃၉၄၃၄၊ ၀၉-၅၀၂၆၂၅၈၊ ၀၉-၂၅၄၀၄၂၈၁၁။

**ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ရာပြည့်အကြို (၉၈)နှစ်မြောက် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဓာတုဗေဒမိသားစု၏ တတိယအကြိမ် အာစရိယပူဇော်ပွဲဖိတ်ကြားလွှာ**  
ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် ပညာသင်ကြားပေးခဲ့ကြသော အသက်(၇၀)နှင့်အထက် ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများအား ပူဇော်ကန်တော်မူသည့်ဖြစ်ပါသဖြင့် ဓာတုဗေဒဘာသာရပ်ဖြင့် ပညာသင်ယူခဲ့ကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများနှင့် ပညာသင်ယူခဲ့ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအားလုံး ပါဝင်ကူညီလှူဒါန်းနှင့် မပျက်မကွက်တက်ရောက်ကြပါရန် ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။  
ကျင်းပမည့်ရက် - ၁၆-၁၂-၂၀၁၈ရက်  
အချိန် - မွန်းလွဲ ၁နာရီမှ ၃နာရီ  
နေရာ - ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အစန်းမြေခန်းမ  
အလှူငွေများကို အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။  
ဘဏ်စာရင်းအမည် - DR THINZAR NU  
ဘဏ်စာရင်းအမှတ် - 16030201800514101 (KANBAWZA BANK Ltd.) (KMY-2)  
ဒေါက်တာနီနီသန်း - ဖုန်း-၀၉-၅၀၁၆၄၅၀ ဒေါက်တာ တင်မိုးနိုင် - ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၀၇၄၆၅၄  
ဒေါက်တာသာဓက - ဖုန်း-၀၉-၅၀၃၃၀၁၀ ဒေါ်နုနုရီ - ဖုန်း-၀၉-၇၉၅၉၀၆၀၉၉  
ဒေါက်တာ အေးအေးမြင့် - ဖုန်း-၀၉-၇၈၆၆၆၆၆၆၆ ဒေါ်စန်းစန်းရင် - ဖုန်း-၀၉-၇၀၃၆၈၇၆  
ဓာတုဗေဒဌာန၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်  
ညစာစားပွဲကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် သစ်ပုပ်ပင်အနီး မြက်ခင်းပြင်တွင် ညနေ ၆နာရီမှ ည ၁၀နာရီထိ ကျင်းပမည်ဖြစ် သည်။ လက်မှတ်များကို အောက်ဖော်ပြပါ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများထံတွင် ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။  
ဒေါက်တာယဉ်ယဉ်မြင့် - ဖုန်း-၀၉-၄၂၈၃၆၈၉၀၀ ဦးရွှေသန်း (RC-1) - ဖုန်း-၀၉-၂၅၃၆၉၅၄၄  
ဦးသန်းဆွေအောင် (RC-2) - ဖုန်း-၀၉-၅၀၂၁၂၄၉ ဦးခင်မောင်လတ် (RC-3) - ဖုန်း-၀၉-၂၆၂၈၂၀၃၀၈  
ဒေါ်သန္တာပြုံး (RC-3) - ဖုန်း-၀၉-၅၀၃၅၀၁၃ ဦးသန်းစော်ဝင်း (RC-2) - ဖုန်း-၀၉-၇၀၁၆၄၆၃  
ဦးသီဟအောင် (RC-3) - ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၀၀၇၉၃ ဦးကျော်ဦးမော် (RC-1) - ဖုန်း-၀၉-၅၀၀၇၆၂၁  
ဦးကိုကိုသန်းနိုင် - ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၀၅၅၂၃ ဒေါ်မော်မော်မြင့် - ဖုန်း-၀၉-၉၅၄၅၀၇၆၂၆

**ဆည်မြောင်းဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်း**  
(၂၁)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းတုံ့ကထိန်ခရီးသွား ဖိတ်ကြားလွှာ  
ဆည်မြောင်းဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်း၏ (၂၁)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်း တုံ့ကထိန်ခရီးသွားကို အောက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ဆည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည် ဖြစ်ရာ ကထိန်ခရီးအစီအစဉ်နှင့် ကြွရောက်ပါရန် အသင်းဝင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများအား လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။  
ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၄-၁၁-၂၀၁၈ (တနင်္ဂနွေနေ့)  
ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် ၉နာရီမှ မွန်းတည့် (၁၂)နာရီထိ  
ကျင်းပမည့်နေရာ - ဆည်မြောင်းဝန်ထမ်းဟောင်းများအသင်း၊ ဆည်မြောင်းဝင်း၊ ရှစ်မိုင်ခွဲ၊ မြည်လမ်း၊ အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်။  
လှူဒါန်းလိုသူများသည် ဦးကဲညွန့် အတွင်းရေးမှူး ဖုန်း-၀၉-၅၃၄၃၃၀၄၄၊ အသင်းဝင်များသည် ဘဏ္ဍာရေးမှူး ဖုန်း-၀၉-၅၁၁၅၉၄၄၁၊ ဒေါ်သူရီမြတ်တေ ဦးစီးအရာရှိ(စီမံ) ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)ဖုန်း-၀၁-၅၇၈၁၂၀၀တို့ ထံ ဆက်သွယ် လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။ (သီးခြားဖိတ်စာပေးပို့ခြင်း မပြုပါ)  
အမှုဆောင်အဖွဲ့

**Polaris Academy English Composition Class**  
(Sentence Construction ဝါကျပေါင်းများစွာ ပေါင်းစပ်ပုံစံနှင့်) နှင့် Clause(၅)မျိုး၊ Phrase(၁၂)မျိုးတို့ကို သင်ကြားပေးမည်။  
“သင်တန်းချိန်” တနင်္လာ၊ အင်္ဂါ၊ ဗုဒ္ဓဟူး  
Section(1) နံနက်(၇:၀၀)နာရီမှ (၈:၀၀)နာရီထိ  
Section(2) နံနက်(၈:၀၀)နာရီမှ (၁၀:၀၀)နာရီထိ  
Section(3) ညနေ(၆:၀၀)နာရီမှ (၇:၃၀)နာရီထိ  
(၁, ၁၁, ၂၀၁၈)စမည်။ (၃)လသင်တန်း။  
“သင်တန်းချိန်” စနေ၊ တနင်္ဂနွေ  
Section(1) နံနက်(၈:၀၀)နာရီမှ (၁၀:၀၀)နာရီထိ  
Section(2) နံနက်(၁၀:၀၀)နာရီမှ (၁၂:၀၀)နာရီထိ  
Section(3) ညနေ(၇:၀၀)နာရီမှ (၇:၃၀)နာရီထိ  
(၃, ၁၁, ၂၀၁၈)စမည်။ (၄)လသင်တန်း။  
“သင်တန်းချိန်” တနင်္ဂနွေ(ရက်ပိတ်ရက်တစ်ရက်တည်းသာ)  
ညနေ(၇:၀၀)နာရီမှ (၆:၀၀)နာရီထိ (၄, ၁၁, ၂၀၁၈)စမည်။ (၅)လသင်တန်း။  
Level(၃)မှ(၄)(Courseတစ်ခုလုံးအတွက်) 70,000/- ကျပ်သာ ကျသင့်ပါမည်။  
နေရာ - တိုက်စာမူ(4)A-2 (ပထမထပ်) ဆ/ကရင်တူထိ၊ တက္ကသိုလ်လမ်း၊  
သယ်ကြားမြို့နယ် ရန်ကင်းမြို့(တရားလမ်းမှတ်တိုင်မှအနီး) အေးတောင်ကြား  
ဖုန်း- ၀၉-၄၂၀၀၄၀၀၀၊ facebook: Polaris Academy

အစာကြေဆေးကောင်းကောင်း သုံးစွဲလိုသူများအတွက် လပြည့်သခွာတိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးမှ ထုတ်လုပ်လိုက်သော...  
**သုခအောင်** အမှတ်တံဆိပ်  
အစာကြေဆေးပြား  
တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးအမှတ် TMR012356(0919) တဆက်စာနယ်စင်း ၂၂၄/၀၈၁၈  
- ပင်ရင်း -  
လပြည့်သခွာ တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးအမှတ် ၄၄၉ (၅)လွှာ၊ မြည်လမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊  
ဖုန်း - ၀၉ ၄၉၂၃၅၈၀၈ ၊ ၀၉ ၂၆၁၉၉၃၆၅၃ ၊ ၀၉ ၄၂၂၄၄၃၃၄၅

ယာဉ်အမှတ် 4M/8939 SUBARU SAMBARTT1 P/U(4x2)R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ သူဝတ္ထုအဖွဲ့ နက်သန် Co.,Ltd က(ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လို ပါက နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊မန္တလေးမြို့။  
**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း**  
လားရှိုးမြို့၊ ရပ်ကွက် (၉)၊ အထွက်အမှတ် (၅-က/ဗမာခါးရိုး)၊ ဦးပိုင်(၂၈)၊ ဧရိယာ ၀၃၁မာသုဇကရီ မြေဧရာတွင် ဦးမျိုးလင်းအောင် ၉/မခန(နိုင်)၁၈၂၀၄၅မှ မြေခွန်ပြေစာငါးစောင်ဖြင့် မြေစာရင်းပုံစံ (၁၀၅/၁၀၆)ရေခွဲပြီး မြေငှားလိုင်စင်အသစ် လျှောက်ထားလာပါပြီး ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ ရက်ပေါင်း၁၀အတွင်း ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသို့ အထောက်အထားနှင့်လုံခြုံဖြင့် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင် ပါကြောင်း အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။ လားရှိုးခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန  
**ဖခင်အမည်မှန်**  
ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ အလက (၅) အငွေမတန်းမှ မောင်လှိုင်မိုး၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးသင်းကိုကို ဖြစ်ပါကြောင်း။







သမာဓိမိခင်ကြီး ဒေါ်ဒေဝကီဒေဝီ (ဇေယျဝတီ)တောင်ငူ အသက်(၈၁)နှစ်

တောင်ငူမြို့၊ ကုန်သည်ကြီးလမ်းနေ သတင်းစာဆရာ ဦးကျော်လှ(သမာဓိ ရောင်းဝယ်ရေး)၏ဇနီး၊ ဦးလှဝင်း-ဒေါ်တင်တင်(ရန်ကုန်)၊ ဦးကျော်ကျော်-ဒေါ်ဘေဘီ(ရန်ကုန်)၊ ဦးအောင်ကျော်-ဒေါ်သင်းသင်းလှ (ညောင်လေးပင်)၊ ဒေါ်မူလှလှ၊ ဦးဝင်းကျော်-ဒေါ်နွယ်လှဝင်း (Super Coffeemix Taungoo Agent)၊ ဦးထင်ကျော်တို့၏မိခင်၊ မြေး ၁၃ယောက်တို့၏ အဘွားသည်၂၇-၁၀-၂၀၁၈ ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၇းဝခနာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ဝိတိုရိယ ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။

ဗိုလ်ကြီးထိန်လင်းအောင် (ငြိမ်း) ကြည်း-၂၁၂၃ OTS-76 ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)

မြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန အသက်(၆၀) ဦးချစ်တိုး-ဒေါ်တင်မြတို့၏သား၊ ဦးခွန်ငွေသိန်း-ဒေါ်အိဒွန်းတို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်နန်းအေးအေးမှ၏ခင်ပွန်း၊ နန်းဝင့်ဖြူစင်၊ ခွန်ကောင်း ဆက်ပိုင် တို့၏ဖခင်သည် ၂၇-၁၀-၂၀၁၈ရက် ညနေ ၃ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၂၉-၁၀-၂၀၁၈ရက်တွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (သင်္ဂြိုဟ်မည်အချိန်အား ထပ်မံ အကြောင်းကြားပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ချောယဉ် (ရေးမြို့) အသက်(၇၁)

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၃၄)ရပ်ကွက်၊ ပင်လုံလမ်း၊ အမှတ် ၉၀၁နေ (ဦးကြီးမောင်-ဒေါ်သန်းစိန်တို့၏သမီး၊ (ဦးဘသိန်း-ဒေါ်စောပွင့်) တို့၏အမျိုးမ၊ ဦးစံလွင်(မန်နေဂျာအင်ဂျင်နီယာ၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ ငြိမ်း)၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ (ဦးတင်ရှိန်)-ဒေါ်မြတင်တို့၏ညီမ၊ (ဦးအောင်အေးမြင့်)-ဒေါ်ထွေးအေးတို့၏အစ်မ၊ ဦးလွင်နိုင်ဦး (UNWFP)-ဒေါ်သူဇာသန်း၊ ဒေါ်နုဝါဝါလှ( UAB ဘဏ်ခွဲတာဝန်ခံ)၊ ဒေါ်နုအင်းယုလှတို့၏မိခင်၊ မောင်မော်ကွန်းသစ်၊ မသုန်းဖူးဝဿနီတို့၏ အဘွားသည် ၂၇-၁၀-၂၀၁၈ရက် (စနေနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၂၉-၁၀-၂၀၁၈ရက် (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂-၁၁-၂၀၁၈ရက် (သောကြာနေ့) နံနက် ၇နာရီတွင်အထက်ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အစာအဆိပ်သင့်မှု မဖြစ်ပွားစေရေး နှိုးဆော်ချက်

ပွင့်လင်းရာသီတွင် နိုင်ငံအတွင်း အလှူပွဲတော်များ စည်ကားစွာ ကျင်းပလေ့ရှိပါသည်။ ဤကာလအတွင်း အစာအဆိပ်သင့်မှုများ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ဖြစ်ပွားတတ်ပါသည်။ အစာအဆိပ်သင့်မှုသည် ရောဂါပိုးများပါဝင်သော မသန့်ရှင်းသည့်အစားအသောက်များကို စားသုံးခြင်းကြောင့် အများဆုံးဖြစ်ပွားတတ်ပါသည်။

အစာအဆိပ်သင့်မှု မဖြစ်ပွားစေရန်အတွက် အစားအသောက်ပြင်ဆင်ချက်ပြုတ်သူများ လိုက်နာရန်

- ၁။ အစာမစားမီ၊ အစားအစာများကို ကိုင်တွယ်ချက်ပြုတ်ခြင်း မပြုမီနှင့် အိမ်သာအသုံးပြုပြီးချိန်များတွင် လက်များကို ဆပ်ပြာဖြင့် သေချာစွာဆေးကြောပါ။
- ၂။ အိုးခွက်၊ ပန်းကန်များ၊ စဉ်းတီတုံးများအပါအဝင် မီးဖိုချောင် ပစ္စည်းများ၏ သန့်ရှင်းရေးကို ဂရုပြုဆောင်ရွက်ပါ။
- ၃။ ချက်ပြုတ်ပြီးအစားအစာနှင့် မချက်ပြုတ်ရသေးသော အစားအစာများအား သီးခြားစီထားရှိပါ။
- ၄။ အစားအစာများချက်ပြုတ်ရာနှင့် ပန်းကန်များ ဆေးကြော ရာတွင် သန့်ရှင်းသောရေကိုသာ သုံးစွဲပါ။
- ၅။ အစားအစာများကို ကျက်အောင်ချက်ပြုတ်၍ လတ်လတ် ဆတ်ဆတ်နှင့်ပူပူခွေးခွေး စားသုံးပါ။ ချက်ချင်းမစားသုံးဖြစ်ပါက ပွက်ပွက်ဆူအောင် နွေးပြီးမှ စားသုံးပါ။

အစာအဆိပ်သင့်မှုဖြစ်ပွားပါက နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများသို့ အချိန်မီသတင်းပေးပို့ပြီး ထိရောက်စွာ ကုသမှုခံယူကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ဦးကျော်ဒင် (မော်လမြိုင်) ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အသက်(၈၆)နှစ်

မော်လမြိုင်မြို့နေ (ဦးကံဖေ-ဒေါ်သောင်းညွန့်)တို့၏သား၊ (ဦးကျော် န်-ဒေါ်သက်စံ)၊ (ဒေါ်ခင်ခင်)၊ (ဦးသာဒင်-ဒေါ်အုန်းကြည်)၊ (ဒေါ်မြင့်မြင့်)၊ ဦးသိန်းဒင်-(ဒေါ်ခင်ကြည်)၊ (ဦးညွန့် ဒင်-ဒေါ်ခင်စန်းဝင်း)တို့၏ညီ/မောင်၊ (ဦးဟန်ထွန်း)-ဒေါ်ရှိန်းငိုင်းတို့၏အစ်ကို၊ (ဒေါ်ဆွေဆွေဝင်း)၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်းသည် ၂၇-၁၀-၂၀၁၈ရက် (စနေနေ့) နံနက်၁၀နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားပါသည်။ ၂၉-၁၀-၂၀၁၈ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများ အား အသိပေးအကြောင်းကြား အပ်ပါ သည်။ (မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၅) ရပ်ကွက်၊ ကိုးမိုင်၊ ရတနာပုံလမ်း၊ အမှတ် ၇ နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၈နာရီတွင်ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန် သူအားရည်စူး၍ ၂-၁၁-၂၀၁၈ရက် (သောကြာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁နာရီ အထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည် ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ရဟန်းဒါယိကာမကြီး ဒေါ်ခင်ဦးလှ (စစ်တွေ) အသက်(၈၅)နှစ်

စစ်တွေမြို့၊ ကျောင်းတက်လမ်း ရပ်ကွက်၊ ဂေါက်ရီလမ်း၊ ၈၇/၁၆၉ နေ (ဦးစိန်ထွန်းလှ)၊ (ဒေါ်မခိုင်)၊ (ဒေါ်မိမိဖြူ) တို့၏သမီး၊ (ဦးအောင် သာထွန်း)၊ ကုန်သွယ်/လယ်ယာ၊ (ငြိမ်း)၏ ဇနီး၊ ဦးပဉ္စင်းဦးသီဟ (သာသနစေတီစရိယ)၏ ရဟန်း ဒါယိကာမ၊ ဒေါ်ဦးသန်းစိန် (ခ) မကြီး၊ ဒေါ်အေးမြစိန် (ခ) နီနီ (အလက-၄၊ စစ်တွေ)၊ ဒေါ်စော သာနု (ခ) ဖြူချေ (အထက-၂၊ စစ်တွေ)တို့၏ ချစ်လှစွာသော မိခင်သည် ၂၆-၁၀-၂၀၁၈ ရက် (သောကြာနေ့) ည ၉ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၂၇-၁၀-၂၀၁၈ ရက် (စနေနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် အာကျပ်တော်ကုန်း သုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီး ဖြစ်ပါ ကြောင်း။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးလှမော် (တန့်ဆည်) အသက်(၇၀)

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တန့်ဆည် မြို့၊ မဟာမြိုင်ရပ်ကွက်နေ ဒေါ်စိန် ငွေး၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးကျော်ရွှေ (MRTV)-ဒေါ်နုအင်းဝင့်ခင်၊ ဒေါ်ဝင်း ဝင်းမာ(လဝကရုံး၊ တန့်ဆည်မြို့)၊ ဦးစောဌေ(TU-MDY)-ဒေါ်အေး အေးထွန်း တို့၏ဖခင်၊ မြေး ခြောက်ယောက်တို့၏ အဘိုးသည် ၂၆-၁၀-၂၀၁၈ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂း၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွား ပါသည်။ ၂၈-၁၀-၂၀၁၈ရက် ညနေ ၃ နာရီတွင် တန့်ဆည်မြို့ သုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုး မိတ်သင်္ဂဟများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါ သည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

သင့်သွေးဖြင့် အသက်ကယ်ပါ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါက်တာခင်စောခိုင် (Charlotte Kyaw Khine) အသက်(၈၈)နှစ်

ဦးသာအောင်ညွန့်(သြစတြေးလျနိုင်ငံဆိုင်ရာမြန်မာသံအမတ်ကြီး)နှင့် ဇနီး ဒေါ်မာမာကျော်တို့၏မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါက်တာခင်စောခိုင်သည် ၂၇-၁၀-၂၀၁၈ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် ၀၉း၂၄နာရီတွင် နယူးဇီလန်နိုင်ငံ Aucklandမြို့၌ ကွယ်လွန် သွားကြောင်းသိရှိရပါသည်။ မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှဝမ်းနည်းကြေကွဲရ ပါသည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

ဦးကျော်ဒင် (မော်လမြိုင်) ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အသက်(၈၆)နှစ်

မော်လမြိုင်မြို့နေ (ဦးကံဖေ-ဒေါ်သောင်းညွန့်)တို့၏သား၊ ရန်ကုန်မြို့နေ (ဦးစိုးညွန့်-ဒေါ်ခင်ခင်မြင့်)တို့၏သားသမက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ ကိုးမိုင်၊ ရတနာပုံလမ်း၊ အမှတ် ၇နေ(ဒေါ်ဆွေဆွေဝင်း)၏ချစ်လှစွာ သောခင်ပွန်း၊ ဦးကျော်ညွန့်ဦး (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နေပြည်တော်)-ဒေါ်မေကျော်၊ ဦးကျော်စေတင်-ဒေါ်စုစုထွန်း(ခေတ္တ-စင်ကာပူ)၊ ဦးကျော်မြတ်သူ-ဒေါ်ယုစုလှ(မတူ)၏ဖခင်၊ မမေသရစီကျော်Grade XI(D)၊ ပညာရေးတက္ကသိုလ်လေ့ကျင့်ရေးကျောင်း (ပြည်လမ်း)၏အဘိုးသည် ၂၇-၁၀-၂၀၁၈ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၁၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၂၉-၁၀-၂၀၁၈ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင်ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေး သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှဆွေမျိုးမိတ် သင်္ဂဟများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (အထက်ပါနေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂-၁၁-၂၀၁၈ရက်(သောကြာနေ့) နံနက် ၇နာရီ မှ ၁၁နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး တယော ဦးမြင့်စိန် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန(ဦးစီးမှူး(ငြိမ်း) အသက်(၆၃)နှစ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဝေါမြို့နေ(ဦးချစ်-ဒေါ်လှကျော်)တို့၏သား၊ (ဦးမြတ်ရွှေ-ဒေါ်သီ)၊ (ဦးတင်ဝင်း)-ဒေါ်တင်သိန်း(ဦးအောင်မြင့်)-ဒေါ်ဌေးတို့၏ ညီ/မောင်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ မြို့မကျောင်းလမ်း၊ အမျိုးသားဇာတိရုံဝင်း (ဝန်ထမ်း အိမ်ရာ)နေ ဒေါ်ခန်းစန်းဝေ၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ကိုဝင်းလှိုင်ဦး-မခင်စုလှိုင်၊ ကိုထွန်းထွန်းဦး-မသုညလှိုင်(ကိုရိုထွန်းနိုင်-မခင်မေဦးတို့၏ဖခင်၊ မောင်ရွှဲပြည့် မောင်၊ မသိရိုဝင်းလှိုင်၊ မောင်ရဲထွန်းခန့်တို့၏အဘိုးသည် ၂၆-၁၀-၂၀၁၈ ရက် (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံသစ်ကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၃၀-၁၀-၂၀၁၈ ရက် (အင်္ဂါနေ့)မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေများအားအသိပေးအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃-၁၁-၂၀၁၈ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၁နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည် ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး ဦးကိုကိုမောင် (ခေတ္တစင်ကာပူ) R.I.T-1980 အသက်(၆၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၃၆)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ဆွန်ပက် လမ်း၊ အမှတ်၃၀၀(က)နေ (ဦးရွှေဝင်း-ဒေါ်ဌေးကျော်)တို့၏သား၊ ဦးထွန်းစိန်- (ဒေါ်သောင်းရင်)တို့၏သားသမက်၊ ဒေါ်ဌေးဌေးကြည်(ခေတ္တစင်ကာပူ)၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ဦးဌေးပေါ-ဒေါ်ဌေးစိန်၊ ဦးအောင်ဆွေဦး-ဒေါ်နီနီစိန်၊ ဦးကျော်ဌေး-ဒေါ်သီသီစိန်၊ ဦးသန်းစင်ထွန်း-ဒေါ်သန်းသန်းစိန်၊ ဦးအေးသိန်း- ဒေါ်ထွန်းမိမိတို့၏အစ်ကိုသည် ၂၇-၁၀-၂၀၁၈ရက်(စနေနေ့) နံနက် ၉း၃၅နာရီ တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသည်။ ၂၉-၁၀-၂၀၁၈ရက်(တနင်္လာနေ့)မွန်းတည့်၁၂နာရီ တွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂-၁၁-၂၀၁၈ရက် (သောကြာနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည် ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက် ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးထပ်ပို ကထိက(ငြိမ်း) အသက်(၇၁)နှစ်

ဆရာကြီး ဦးထပ်ပို ကထိက(ငြိမ်း)၊ လယ်ယာသီးနှံပညာဌာန၊ ရေဆင်း စိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်သည် ၂၅-၁၀-၂၀၁၈ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူ ထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ပါမောက္ခချုပ်နှင့်ဆရာ၊ဆရာမ၊ဝန်ထမ်းများ ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်မေနှင်းကြည် အသက်(၇၁)နှစ်

ဒေါ်ခင်ကြည်မောင်ဒေးရှင်း၏ ဘဏ္ဍာရေးမှူးနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင် ဒေါ်မေနှင်းကြည်(ခ)ဒေါ်နီသည် ၂၇-၁၀-၂၀၁၈ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၀၈း၁၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး၊ နှလုံးရောဂါကုဌာနတွင် ကွယ်လွန် သွားကြောင်း သိရှိရပါသည်။ မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဒေါ်ခင်ကြည်မောင်ဒေးရှင်းမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးထပ်ပို ကန်တော့ခံဆရာကြီး ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ် အသက်(၇၁)နှစ်

ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်၊ လယ်ယာသီးနှံပညာဌာနတွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့သော ဦးထပ်ပို(AUAA)ကန်တော့ခံဆရာကြီးသည်၂၅-၁၀-၂၀၁၈ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသည်။ ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ စိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်ဘွဲ့ရများအသင်း (AUAA)

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ကိုဖြင့်သိန်း-မမီးမီး (လူထု အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းရောင်းဝယ် ရေး)၏ မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်သန်းစိန် အသက်(၈၀)သည် ၂၆-၁၀-၂၀၁၈ ရက် (သောကြာနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိ ရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။ Friends Success Co.,Ltd. မိသားစု

ဒေါ်မေနှင်းကြည်(ခ)ဒေါ်နီနီ မိုးကုတ်မြို့ အသက်(၇၁)နှစ်

မိုးကုတ်မြို့၊ ထင်းရှူးမြို့ရပ်နေ(ဦးအောင်ညွန့်-ဒေါ်ဌေး)တို့၏သမီး၊ ဦးရွှေ ခင်-ဒေါ်ညွန့်ညွန့်ဝေ၊ (ဦးဝေဇင်-ဒေါ်ဖြူဖြူ)၊ ဒေါက်တာမျိုးအောင်-ဒေါ်ခင် သန်းမှီ၊ (ဦးမျိုးညွန့်)-ဒေါ်နီရွှေတို့၏အစ်မ၊ ဒေါ်သန္တာ၊ ဒေါ်နုအင်းမိုးဝေ၊ ဦးသူရိန် ကျော်-ဒေါ်ဖြူနှင်းဝေတို့၏မိခင်၊ မောင်ဝေမိုးထွန်း၊ မမေသူကျော်၊ မမေမိုးထွန်း တို့၏အဘွား၊ ဦးမိုးဟိန်း၏ဇနီးသည် ၂၇-၁၀-၂၀၁၈ရက် (စနေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၃၁-၁၀-၂၀၁၈ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေး အေးတိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ စော်ဘွားကြီးကုန်းရပ်ကွက်၊ မြကန်သာလမ်း၊ အမှတ်-၈၁ နေအိမ်မှကားများ မွန်းတည့် ၁၂နာရီ တွင်ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

သူနာပြုတက္ကသိုလ်(မန္တလေး) ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်(သင်ကြား) ပါမောက္ခ ဒေါ်ခင်ဝင်း၏အစ်မ ဒေါ်ခင်စောမြင့် အသက်(၆၇)နှစ်သည် ၂၁-၁၀-၂၀၁၈ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ပါမောက္ခချုပ်နှင့် ဆရာ/ဆရာမများ ဝန်ထမ်းများ သူနာပြုတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး ဦးကိုကိုမောင် (ခေတ္တစင်ကာပူ) R.I.T-1980 အသက်(၆၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၃၆)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ဆွန်ပက် လမ်း၊ အမှတ်၃၀၀(က)နေ (ဦးရွှေဝင်း-ဒေါ်ဌေးကျော်)တို့၏သား၊ ဦးထွန်းစိန်- (ဒေါ်သောင်းရင်)တို့၏သားသမက်၊ ဒေါ်ဌေးဌေးကြည်(ခေတ္တစင်ကာပူ)၏ချစ်လှ စွာသောခင်ပွန်း၊ (ဦးအေးကြည်-ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီ)၊ ဦးခင်ဝင်း-ဒေါ်မြင့်မြင့်ကြည်၊ ဦးစော်ညွန့်-ဒေါ်တင်တင်နွယ်တို့၏ညီ/မောင်၊ ဦးညီညီမောင်-ဒေါ်မိုးမိုးအေးတို့၏ အစ်ကိုသည် ၂၇-၁၀-၂၀၁၈ရက် (စနေနေ့)နံနက် ၉း၃၅နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၂၉-၁၀-၂၀၁၈ရက် (တနင်္လာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် ရေဝေး သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂-၁၁-၂၀၁၈ရက်(သောကြာနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရား တော်နာကြွရောက် ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးတင်မောင်ဝင်း(ခ)Mark Todd အထက(၂)၊ ဗိုလ်တထောင်ကျောင်းသားဟောင်း အသက်(၆၀)

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ စမ်းချောင်းတောင်ရပ်ကွက်၊ မင်းလမ်း၊ အမှတ် (၃၇)နေ [Mr.R.O.Toddလေးယာဉ်ပျံမှူး(ရပ်)-ငြိမ်းမြန်မာလေကြောင်း]နှင့် Mr.J.R Toddတို့၏သား၊ ဒေါ်အေးအေးသန်း၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ (William Todd)-ဒေါ်သူဇာ၊ ဦးထွန်းနိုင်ကျော်-ဒေါ်နုအင်းမာလှိုင်(ခ) Annabeller Todd (Australia) တို့၏မောင်၊ မဖြူအိအိခိုင်(ခ) Aundia Khine (Australia)၊ မောင်ညီညီဖြိုးထက်(ခ)ချိုချို-ဒေါက်တာခိုင်မွန်နွယ် (Thailand) တို့၏ဖခင်၊ ဦးတင်လှိုင်-ဒေါ်သန်းရီတို့၏အစ်ကို၊ မောင်ချမ်းမြေလှိုင်၊ မောင်ထူးလေလှိုင်၊ မီချီကို(Newzeland)၊ Dimple တို့၏ဦးလေးသည် ၂၇-၁၀-၂၀၁၈ရက် နံနက် ၇နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၉-၁၀-၂၀၁၈ရက် (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီး ရပ်ဝေးမှဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၁နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂- ၁၁-၂၀၁၈ရက် (သောကြာနေ့) နံနက် ၇နာရီတွင်ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရား တော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးအောင်ကျော်ဦး(ခ)ဦးပညာ အသက်(၇၅)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ ၄၇ လမ်း၊ အမှတ် ၁၄၈၊ ရှစ်လွှာနေ(ဦးသိန်းဟန်)-ဒေါ်သန်းကြည်တို့၏သားသမက်၊ ဦးမင်းအောင်- ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီ၊ (ဦးမျိုးလှိုင်)-ဒေါ်ခင်သန်းမြင့်၊ (ဦးတင်လှိုင်)-ဒေါ်ပြုံးပြုံးရီ၊ (ဒေါ်ပြုံးပြုံးအေး)တို့၏မောင်၊ မောင်ကျော်ဇေယျာဝင်း-မတင်နွယ်ဝင်း၊ မချစ် မြတ်နိုး(ခေတ္တ-စင်ကာပူ)တို့၏ဖခင်၊ မဇေမျိုးသံစဉ်၏ဘိုးဘိုးကြီး၊ ဒေါ်သင်းသင်း အေး၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်းသည် ၂၆-၁၀-၂၀၁၈ ရက် (သောကြာနေ့) ညနေ ၄း၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၈-၁၀-၂၀၁၈ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးအောင်ကျော်ဦး(ခ)ဦးပညာ အသက်(၇၅)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ရေပူပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ နေပြည်လမ်း၊ အမှတ် (၆၅/ခ)နေ ဦးကြည်စိုး-ဒေါ်မြသန်းတို့၏သား၊ ဦးခင်မောင်သန်း- ဒေါ်စံပါယ်ကြည် တို့၏မောင်၊ ဦးမျိုးကြည်၊ ကိုဝင်းဗိုလ်-မခင်လေးမာ၊ ကိုရော ကိုကို-မမိုးမိုးဝင်း၊ ကိုမောင်မောင်သန်းထွန်း-မသင်းသင်းလှိုင် တို့၏အစ်ကို၊ တူ တူမုဒုနစ်ယောက်တို့၏ ဘာကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ (၁၀) ရပ်ကွက်၊ ၄၇လမ်း၊ အမှတ်(၁၄၈)၊ ရှစ်လွှာနေ ဒေါ်သင်းသင်းအေး၏ချစ်လှစွာ သောခင်ပွန်း၊ မောင်ကျော်ဇေယျာဝင်း- မတင်နွယ်ဝင်း၊ မချစ်မြတ်နိုးတို့၏ဖခင်၊ မဇေမျိုးသံစဉ်၏ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၂၆- ၀၀-၂၀၁၈ရက် (သောကြာနေ့) ညနေ ၄း၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၈-၁၀-၂၀၁၈ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ပို့ဆောင်မီး သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။(နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင်ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု



# ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် အသုံးပြုရန် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ လှူဒါန်းသော အလွယ်တကူတပ်ဆင်နိုင်သည့် အိမ်အလုံး ၁၀၀၀ လွှဲပြောင်းလက်ခံခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၇

ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်လက်ခံရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွင် အသုံးပြုရန် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ လှူဒါန်းသော အလွယ်တကူတပ်ဆင်နိုင်သည့် အိမ်အလုံး ၁၀၀၀ လွှဲပြောင်းလက်ခံခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သီလဝါရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ဆိပ်ကမ်းဝင်းအတွင်း အစည်းအဝေးခန်းမ၌ပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံ တော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးကျော် တင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုး မင်းသိန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးကျော်လင်းနှင့် ဦးစိုးအောင်၊ တိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတ နိုင်ငံသံရုံးမှ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာဟုန်လျန်နှင့် သံရုံးတာဝန်ရှိ သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့် ဆွေက ယနေ့အခမ်းအနားသည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ လှူဒါန်းသည့် အလွယ်တကူတပ်ဆင်နိုင်သည့် အိမ်အလုံး ၁၀၀၀ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည့် အခမ်းအနားဖြစ်ကြောင်း။

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် တစ်တပ်တစ်အားဖြစ်စေမည့် လှူဒါန်းမှုဖြစ်သည့်အတွက် ကျေးဇူးအထူးပင်တင်ရှိကြောင်း။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ လှူဒါန်းသော အလွယ်တကူတပ်ဆင်နိုင်သည့် အိမ်အလုံး ၁၀၀၀ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနား၌ အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁

# မန္တလေးကျုံးအတွင်း ကျင်းပသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ရိုးရာလှေပြိုင်ပွဲများ ယနေ့စတင်

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၂၇

၂၀၁၈ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ရိုးရာလှေပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားနှင့် ပထမနေ့ပြိုင်ပွဲများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မန္တလေးမြို့ရှိ ကျုံးအတွင်း၌ ကျင်းပသည်။

ယင်းပြိုင်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက်အထိ နှစ်ရက်ကြာကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစား ၁၆ မျိုးထည့်သွင်း ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံလှေလှော် အဖွဲ့ချုပ် သည် လူငယ်ကစားသမားကောင်းများ ထွက်ပေါ်လာစေရန်အတွက် တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ် ရိုးရာလှေပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခုပြိုင်ပွဲမှ အလားအလာရှိ သည့် ကစားသမားများကို ပဏာမ လက်ရွေးစင်အဖြစ် ရွေးချယ်မည်ဖြစ် သည်။

မြန်မာနိုင်ငံလှေလှော်အဖွဲ့ချုပ် သည် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများတွင် လှေလှော်အားကစားနည်း စဉ်ဆက် မပြတ်အောင်မြင်မှုရယူနိုင်ရန် ပြည်တွင်း



၂၀၁၈ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ရိုးရာလှေပြိုင်ပွဲ၌ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများ ယှဉ်ပြိုင်နေစဉ်။

ဓာတ်ပုံ- ရိုးညွန့်  
ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပပေးခြင်းဖြစ်ပြီး အခြား ပေးခြင်းကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ လာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် ကျင်းပ အားကစားအပေါ်စိတ်ဝင်စားမှုလည်း မြင့်တက် ရဲရင့်ရှိုင်း

# မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်း အဆုံးအဖြတ်ပွဲ ယနေ့ကစားမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၂၇

၂၀၁၉ အာရှ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲ ပထမအဆင့် အုပ်စု (စ) နောက်ဆုံးနေ့ကို အောက်တိုဘာ ၂၈ ရက် (ယနေ့) ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အဖွင့်ပွဲတွင် ရှုံးနိမ့်ထားသည့် မြန်မာ ယူ-၁၉ အမျိုးသမီးအသင်းသည် အိရန်အသင်းနှင့် အဆုံး အဖြတ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

အုပ်စု (စ) ပွဲများကို မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပလျက်ရှိပြီး သုံးသင်းသာပါဝင်နေသောကြောင့် ပွဲတိုင်းမှာ အရေးပါနေခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်က ယှဉ်ပြိုင်ကစားသည့် ပထမပွဲ တွင် လာအိုအသင်းကို မထင်မှတ်ဘဲ လေးဂိုး သုံးဂိုးဖြင့်ရှုံးနိမ့် ခဲ့သော်လည်း ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲတက်ရောက်ရန် အခွင့် အရေးရှိနေဆဲဖြစ်သည်။ အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်ပွဲစဉ်များ အပြီးတွင် အိရန်အသင်းက တစ်ပွဲကစား တစ်ပွဲနိုင် သုံးမှတ်၊ လာအိုအသင်းက ပွဲကုန်နှစ်ပွဲကစား တစ်ပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲရှုံး သုံးမှတ်ရထားပြီး မြန်မာအသင်းမှာမူ တစ်ပွဲကစား တစ်ပွဲရှုံး ဖြင့် အမှတ်မရသေးပေ။ ထို့ကြောင့် မြန်မာအသင်းသည် ယနေ့ယှဉ်ပြိုင်မည့်ပွဲတွင် အိရန်အသင်းကို နှစ်ဂိုးနှင့်အထက် အနိုင်ရပါက ဒုတိယအဆင့်ခြေစစ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရ မည်ဖြစ်သည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် အသင်းသုံးသင်း၏ ဂိုးကွာခြားချက်တွင် အိရန်အသင်းက (+၃)၊ မြန်မာအသင်းက (-၁)၊ လာအိုအသင်းက (-၂) ရှိနေသည်။ မြန်မာအသင်းသည် အိရန်အသင်းကို နှစ်ဂိုးအသာဖြင့် အနိုင်ရပါက ဂိုးကွာခြား ချက်တွင် တူညီမည်ဖြစ်သော်လည်း သွင်းဂိုးအသာရမည် ဖြစ်သောကြောင့် အုပ်စုပထမရရန် အခွင့်အရေးရှိနေခြင်း ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၃

**လေဖိအားနည်း ရပ်ဝန်းဖြစ်ပေါ်နိုင်**

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၂၇

ယနေ့မုန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာ ချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ် အော် အနောက်အလယ်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိ သော ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အနောက် မြောက်ပိုင်းတွင် နောက် ၇၂ နာရီအတွင်း လေဖိ အားနည်းရပ်ဝန်းတစ်ခု ဖြစ်ပေါ် နိုင်သည်။

မိုး/လေ

**မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်အသင်း ဆဋ္ဌမအကြိမ် ညီလာခံကျင်းပ** **အမေရိကန် အထင်ကရပုဂ္ဂိုလ်များထံ ပါဆယ်ပုံးပို့သူကို ဖမ်းမိပြီ**

စာမျက်နှာ-၂ **စာမျက်နှာ-၁၄**

**ရွှေမျက်နှာ** အမှတ်တံဆိပ်

အကြောပြေ မျက်စိကြည်ဆေး

မျက်စိအမြင်အားနည်းခြင်း၊ သွေးတိုး၊ ကိုယ်လက်လေးလံ၊ ထုံကျဉ်း၊ ကိုက်ခဲ၊ ဆီး ဝမ်း၊ လေ ချပ်၍ အကြောတက်ခြင်း၊ လိပ်ခေါင်းရောဂါ၊ အမြူကွက်အနီကွက်များထွက်ခြင်း၊ သွေးဆုံးမီးယပ်ရောဂါများအတွက် မြန်မာ့ဆေးရွေးကောင်း

မြန်မာ့ဆေး-အမှတ်(၁၁)၊ (၃၈)လမ်းအောက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၃၃၆၀၈၊ ၅၄၅၀၄၂၊ ၀၉-၄၅၀၀၀၉၉၄၀၉-၀၉၅၀၄၅၄၄

ကျီးပေါင်းရောဂါအမျိုးမျိုးအတွက်

**အောင်ထိပ်တန်း** အမှတ်တံဆိပ်

သက်ရင်းကြီး လိမ်းဆေးရည်

ဦး၊ ဝါး၊ ဇက်၊ ဖနောင့်တို့တွင် ဖြစ်သော ကျီးပေါင်းရောဂါအမျိုးမျိုးနှင့် ကျီးပေါင်းရောဂါကြောင့်ဖြစ်သော အာရုံကြောညစ်ညမ်းခြင်းများ၊ ခူးနာ၊ ခါးနာ၊ ဖနောင့်နာ၊ ထုံကျဉ်းညောင်းကိုက်၊ အကြောတက်၊ လက်တစ်နှင့် လေငန်း၊ စသည့်ရောဂါတို့အတွက်ဆေးကို အသုံးပြုနိုင်စေရန်အောင် လိမ်းဆေးပါကသက်သာမှု ပြန်ဆန်းစေပါသည်။

တော်ပြုပါရောဂါများကို အောက်ပါဆေးခန်းများတွင် ဆရာနှင့်တိုင်ပင်ဆွေးနွေးကုသနိုင်ပါသည်။

ပင်ရင်း **အောင်ထိပ်တန်း** အရိုးအကြောတိုင်းရင်းဆေးခန်း

အမှတ်(၃၀၇)၊ အပိုင်(၁)၊ ဇေယျာ(၇)လမ်း၊ သာယာဝတီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့

အမှတ်(၄၀)၊ မြေညီထပ်၊ ဦးစိတရလမ်း၊ မဟာမြိုင်စိမ်းရာ၊ အကြောတိုက်တိုင်း၊ မ/၁၄၊

၀၉၅၁၅၀၁၄၊ ၀၉ ၇၃၀၃ ၂၀၆၅၊ ၀၉၄၂၀၀၄ ၂၆၀၉